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مسئولان با مردم حرف بزنند
همراهی مردم با مسئولان ، شرط ارتقای 

کیفیت زندگی در محلات حاشیه ای

اهدای هزار دستگاه یخچال
 از سوی مقام معظم رهبری به بشاگرد

جذب 399 حامی جدید ایتام 
در هرمزگان
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خانواده ها و بانوان 
حاشیه نشین تنهایند

قدردانی ویژه معاونت استان های اتاق 
ایران از  عملکرد اتاق بازرگانی بندرعباس
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گروه خبر // مدیرعامل شرکت فولاد کاوه جنوب 
کیش  گفت: امروز شنبه باحضور جهانگیری معاون 
اول رئیس جمهوری  و فتاح رئیس بنیاد مستضعفان 
کشور، فاز۲ فولادسازی شرکت فولاد کاوه جنوب 
کیش در غرب بندرعباس به بهره برداری می رسد. 
   به گزارش خبرنگار دربا ؛ مدیرعامل شرکت فولاد کاوه 
جنوب از بهره برداری فار2 فولادســازی شرکت فولاد 
کاوه جنوب کیش به عنوان بزرگترین سرمایه گذاری بنیاد 
مستضعفان درکشــور خبر داد.علی دهاقین در نشستی 
خبری افزود:  مرحله دوم فولادسازی شرکت فولاد کاوه 
جنوب کیش با سرمایه گذاری ۳۱۱ میلیون یورو از سوی 
بنیاد مستضعفان در مدار تولید قرار گرفته است.وی ادامه 
داد:  با بهــره برداری از مرحله دوم این مجموعه،  یک 
میلیون و 2۰۰ هزار تن به ظرفیت تولید شمش در کشور 
و شرکت فولاد کاوه جنوب کیش اضافه شده و ظرفیت 
تولید در این شرکت به ســالانه 2 میلیون و ۴۰۰ هزار 
تن شــمش فولادی خواهد رسید.دهاقین  با بیان اینکه 
با احتساب ظرفیت تولید در فاز دوم فولاد کاوه جنوب 
کیش سهم تولید فولاد در این شرکت حدود ۱۰ درصد 

تولید فولاد کشور افزایش می یابد؛ افزود:  این میزان تولید 
باعث می شود تا رتبه فولاد کاوه جنوب کیش در میان 
تولیدکنندگان فولاد کشور از  جایگاه هفتم به رده چهارم 
ارتقا یابد.دهاقین  با تاکید بر احداث فاز دوم فولاد کاوه 
جنوب کیش در سال جهش تولید و در راستای تحقق 
اقتصاد مقاومتی گفت: برای نخستین بار در کشور یک 
خط تولید فولادی به صورت کامل به دست متخصصان 
ایرانی انجام شد و این موفقیت بزرگ در شرایطی به دست 
 آمد که کشور و صنعت فولاد ایران تحت سخت ترین 
تحریم های خارجی قرار داشــت. وی با اشاره به 
نقش احداث مرحله دوم فولادسازی شرکت فولاد 
کاوه جنوب کیش در اشــتغال زایی نیروهای بومی 
استان هرمزگان گفت : با بهره برداری ازمرحله دوم 
فولاد کاوه جنوب کیش اشتغال مستقیم و غیرمستقیم 
فعلی کارخانــه به دو برابر افزایــش خواهد یافت 
که همگی از جوانان متخصــص و نیروهای بومی 
استان هرمزگان خواهند بود. مدیرعامل  فولادکاوه 
جنوب کیش خاطرنشــان شد: سرمایه گذاری برای 
احداث فاز دوم فولاد کاوه جنوب کیش بزرگترین 

ســرمایه گذاری بنیاد مستضعفان بوده و در آینده با 
راه اندازی کارخانه های کنسانتره و گندله به تکمیل 
زنجیره تولید فولاد منجر می شود .به گفته دهاقین 
فازدوم فولادسازی شرکت فولاد کاوه جنوب کیش 
برای ۱7۰۰نفر اشتغالزایی مســتقیم و2۰هزار نفر 
اشتغالزایی غیرمســتقیم را به همراه خواهد داشت 
که بیــش از 9۰درصد اشــتغالزایی بــرای بومیان 
اســت. وی از پرداخت ۳۰میلیارد ریال به دانشگاه 
 علوم پزشــکی هرمزگان در ایام شیوع کرونا، تهیه 

بسته های غذایی به ارزش 28 میلیارد ریال، اعطای 
دو دستگاه ونتیلاتور به بیمارستان شریعتی بندرعباس، 
 5۱میلیارد ریال اقلام بهداشــتی به شــهروندان و

خانواده هابه عنوان بخشی از اقدامات این شرکت در 
راستای ایفای نقش مسئولیت های اجتماعی نام برد 
و افزود: محرومیت زدایی به عنوان یکی از مهمترین 
اهداف بنیاد مستضعفان است که توسط بنیاد علوی، 
طرح های محرومیت زدایی در مناطق مختلف کشور 

و هرمزگان در حال اجراست.

باحضورمعاون اول رئیس جمهور و رئیس بنیاد مستضعفان ؛

امروز، فاز۲ فولادسازی شرکت فولاد کاوه جنوب کیش به بهره برداری می رسد
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روستای ذهبارک محروم
 از آب آشامیدنی

گروه خبر// دانش گفت: تغییر کاربری فضای هاي آموزشی سطح شهر بدلیل ضعف دستگاه مربوطه است 
و این مشکل به دلیل ضعف آموزش و پرورش در دفاع از املاک خود است.

      به گزارش خبرنگار دریا؛  نایب رئیس شورای اسلامی شهر بندرعباس بیان کرد: شهرداری مسئول عملکرد دیگر
 دستگاه ها نیست، وقتی خود دستگاه متولی ضعیف وارد می شود، نباید انتظار داشت شهرداری جای عملکرد 
و مسئولیت دیگر ادارات عمل کند و بار عملکرد دیگران را به دوش بکشد.در جلسه علنی هفته گذشته شوراي 
شهر بندرعباس با گلایه یکي از اعضا در خصوص مزایده اراضي آموزشي و ضعف اداره کل آموزش و پرورش 

هرمزگان در حفظ و نگهداري زمین هایی با کاربري آموزشي همراه بود که این موضوع براي دقایقي به بحث 
میان اعضاي شــورا بدل شد.در این خصوص روزنامه دریا با فیصل دانش، نایب رئیس شورای اسلامی شهر 
بندرعباس گفتگو نمود که جزئیات آن به شرح زیر است. دانش در گفتگو با خبرنگار دریا اظهار کرد: همانطور 
که همه واقفیم آموزش و پرورش رکنی اساســی در فرهنگ و رشد جامعه است ولی زمانیکه لباس نمایندگی 
شورا را بپوشیم ، می بایست همه اقشار جامعه را ببینیم و بدانیم چه مشکلاتی را می توانیم حل نماییم و چه 

طرح هایی بدهیم که به نفع جامعه باشد.

آبا بتن ساحل                    
تولید و عرضه بتن آماده

دفترمرکزی :32212828 -32212929
کارخانه :32561030-31
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 گروه خبــر // فرمانده قرارگاه مدینه 
منوره نیروی زمینی سپاه گفت: در قالب 
مرحلــه اول و دوم رزمایش خدمت و 
کمک مؤمنانه، هزار دستگاه یخچال به 
مردم شهرستان بشاگرد از سوی دفتر 

مقام معظم رهبری اهدا شد.
   ســردار محمد مارانی در مراسم اهدای 
یک هزار دستگاه یخچال در قالب رزمایش 
خدمت و کمک مومنانه از سوی مقام معظم 
رهبری، رشادت رزمندگان و ملت شریف 
ایران در هشت سال دفاع مقدس را ستودنی 
دانســت و گفت: ایثار و از خودگذشتگی 
ملت ایران موجب شــد که کسی جرأت 
تعرض به اســلام و جغرافیــای مقدس 
جمهوری اســلامی را نداشته باشد و مردم 
ایران در جهان سربلند باشند.وی با تأکید 
بر حفظ و نشر دستاوردهای دفاع مقدس، 

بیان داشت: از کسانی که دفاع مقدس را می 
شناسند و یا در آن سهیم بودند درخواست 
دارم که دفاع مقدس را به عنوان یک هدیه 
الهی به نســل امروز ارائه کنند و نگذارند 
تحریف شود.فرمانده قرارگاه مدینه منوره 
سپاه پاسداران انقلاب اسلامی با اشاره به 
خدمات دولت در شهرستان بشاگرد، ضمن 
تمجید از عملکرد دکتر همتی اســتاندار 
هرمزگان، گفت: خدمات دکتر همتی برای 
رســیدگی به امورات مردم در شهرستان 
بشاگرد، در طول مسئولیت نزدیک به چهار 
یا پنج استاندار گذشته بی سابقه و بی نظیر 
است و خدا را شاکرم که چنین خدمتگزاران 
عزیز، ولایتمدار، مومن و متدینی در استان 
و کشور مشــغول خدمت هستند.سردار 
مارانی با بیان اینکه مردم بشاگرد در دفاع 
مقــدس و در برهه های مختلف دین خود 

را بــه نظام و انقلاب ادا کــرده اند، گفت: 
همانگونه که شــما در دفاع مقدس ما را 
یاری کردید امروز نوبت ماست که شما را 
یاری کنیم و گوشه ای از محرومیت مردم 
نجیب و مومن بشاگرد را رفع کنیم.استاندار 
هرمزگان با بیان اینکه با استفاده از تجربیات 
دفاع مقدس، امروز انقلاب اسلامی و نظام 
مقدس جمهوری اســلامی ایران به عنوان 
یک قدرت بزرگ منطقه ای و بین المللی 
مطرح شده است، گفت: با تلاش همه جانبه 
خدمتگزاران نظام جمهوری اسلامی ایران، 
امروز در دورترین نقطه و در نزدیکترین 
منطقه به قلب دشــمن، از توانایی بی نظیر 
برای دفاع و حراســت از کیان ملت ایران 
برخوردار هســتیم.فریدون همتی در آیین 
اهدای یک هزار دســتگاه یخچال در قالب 
رزمایش خدمت و کمک مؤمنانه به مردم 
شهرستان بشــاگرد که از سوی دفتر مقام 
معظم رهبری اهدا شد، عنوان کرد: با توجه 
به شیوع کرونا، در هفته دفاع مقدس امسال 
امکان برگزاری مراسم رژه نیروهای مسلح 
نبــود و رژه خدمت بهترین جایگزین این 
مراسم باشکوه بود.وی با اشاره به خدمات 
بی نظیر رزمنــدگان، شــهدا و جانبازان 
 به انقلاب اســلامی، افــزود: ملت ما همه 
سختی ها را برای حفظ آرمان و باورهای 
است.استاندار  به جان خریده  ارزشــمند 
هرمزگان افــزود: به لطف پروردگار امروز 
ملت ایران یک ملت مستقل، آزاده، آرمان 

خواه و بزرگی اســت که با داشتن رهبری 
خداجوی، شجاع و با تدبیر و اقتدار، کانون 
امید برای ملت های آزاده دنیا شده است.

همتی با بیان اینکه با استفاده از تجربیات 
دفاع مقدس، امروز انقلاب اسلامی و نظام 
مقدس جمهوری اسلامی ایران به عنوان یک 
قدرت بزرگ منطقه ای و بین المللی مطرح 
شده است، تصریح کرد: با تلاش همه جانبه 
خدمتگزاران نظام جمهوری اسلامی ایران، 
امــروز در دورترین نقطه و در نزدیکترین 
منطقه به قلب دشــمن، از توانایی بی نظیر 
برای دفاع و حراســت از کیان ملت ایران 
برخوردار هستیم.وی بیان داشت: امیدواریم 
بتوانیم با تلاش همه جانبه مردم، دولت و 
بنگاه های اقتصــادی، در حوزه اقتصاد و 
قطع وابستگی کشور به نفت و درآمدهای 
نفتی، توانایی کشور را در مقابله با جنگ 
تمام عیار اقتصادی دشــمن بیشتر کنیم.

همتی ضمن تمجید از صبر، اســتقامت و 
هوشــمندی ملت ایران در عرصه مقابله 
با جنگ اقتصادی دشــمن، گفت: بحمدلله 
ملت ایران با همین مقاومت ها در عرصه 
بین المللی شــناخته شده است و به برکت 
این استقامت، هر روز به بزرگی این ملت 
و اقتدار انقلاب اسلامی افزوده می شود.وی 
با اشاره به رسالت هر فرد مسلمان نسبت 
به تحقق شعائر و ارزش های اسلامی و با 
بیان اینکه دشمن در مقابل استقامت ملت 
ایران دچار استیصال و درماندگی شده است، 

اظهار داشت: ما در هر جایی که هستیم اعم 
از کارگر و کشــاورز و یا خدمتگزار مردم 
 در دســتگاه های دولتــی و … باید برای 
 شــکوفا کــردن اســتعدادها و ایجــاد 
توانمندی های جدید در کشور تلاش کنیم 
که خوشبختانه امروز در حوزه سیاسی و 
دفاعی در اوج استقلال هستیم اما در حوزه 
فرهنگی، اقتصادی واجتماعی نیازمند تلاش 
جهــادی و همت مضاعف تری هســتیم.

استاندار هرمزگان با اشاره به آغاز عملیات 
اجرایی پتروپالایشگاه مهر خلیج فارس، بیان 
داشت: ما با استفاده از تجربیات راه اندازی 
شرکت نفت ستاره خلیج فارس عملیات 
اجرایی پالایشگاه جدید را آغاز کردیم و 
این در حالی بود که شرکت های خارجی 
از راه اندازی نفت ستاره خلیج فارس شانه 
خالی کردند و رفتند و فکر کردند یک مشت 
آهــن پاره می مانــد و آن را به عنوان اثر 
تحریم معرفی می کنند و گمان نمی کردند به 
دست توانای جوانان و مهندسان ایرانی، نفت 
ستاره خلیج فارس بتواند در دنیا بدرخشد 
اما بزرگترین پالایشگاه میعانات گازی دنیا 
با تکیه بر همت والای جوانان ایرانی و به 
صورت ۱۰۰ درصد ایرانی ساخته شد.به 
گزارش مهر؛ گفتنی است، در قالب مرحله 
اول و دوم رزمایش خدمت و کمک مؤمنانه، 
بیش از یک هزار دستگاه یخچال به مردم 
شهرستان بشاگرد از سوی دفتر مقام معظم 

رهبری اهدا شد.

فرمانده قرارگاه مدینه منوره نیروی زمینی سپاه خبر داد

اهدای هزار دستگاه یخچال از سوی مقام معظم رهبری به بشاگرد

باحضورمعاون اول رئیس جمهور 
و رئیس بنیاد مستضعفان ؛

امروز، فاز۲ فولادسازی 
شرکت فولاد کاوه 

جنوب کیش 
به بهره برداری می رسد

ادامه از تیتر یک//
  وی افزود: من در آن جلســه نیز توضیح دادم که 
این موضوع جای طرح در شــورا را ندارد.چراکه 
این موضوع مربوط به کمیســیون ماده 5 است که 
به ریاست اســتانداری برگزار می شود و دبیر این  
کمیسیون اداره کل مسکن، راه و شهرسازی است و 
شــهردار هم به عنوان عضوی که حق رای دارد در 
این کمیسیون شرکت می کند، اما عضو شورا فقط به 
عنوان ناظر در این کمیســیون حضور دارد و حتی 
حق رای هم ندارد.نایب رئیس شــورای اسلامی 
شهر بندرعباس ادامه داد: سازمان متولی می بایست 
از امــلاک خود دفاع  کند و نباید در این خصوص 
به شهرداری یا شورای شهر خرده بگیریم، زمانیکه 
کمیسیون ماده 5 تشکیل می شود و تغییر کاربری 
فضای آموزشــی در دســتور کار باشد، مادامیکه 
سازمان متولی رضایت ندهد تغییر کاربری تصویب 
نمی شود.وی افزود: وقتی آموزش و پرورش نتواند 
به خوبی دفاع کند قطعا تغییر کاربری رخ خواهدداد.

چقدر تغییر کاربری صورت گرفته است و نامه ای به 
شورای شهر نیامده است و شورا مطلع نشده است؟!

دانش ادامه داد: کمیسیون ماده 5 رأساً خودش اقدام 
کرده و حتی شــهرداری هم دخالتی نداشته است.

سخنگوی شورای اسلامی شهر بندرعباس تاکید 
کرد:  معمولا در این مواقع  سازمان متولی یا سکوت 

می کند و یا حضور پیدا نمــی کند و یا جواب را 
 کتبا اعلام می کند که با این تغییر کاربری موافقت 
می کنیم. مانند آنچه که در سازمان ورزش و جوانان 
رخ داده است که طی نامه نگاری هایی اعلام کردند 
با تغییر کاربری فضای ورزشی موافقیم.نایب رئیس 
شورای اسلامی شهر بندرعباس اذعان داشت: عدم 
دفاع و بی عرضگی های خود دســتگاه مربوطه 
باعث این تغییر کاربری ها می شود.دانش تصریح 
کرد: بار بی عرضگی را بر گردن شورا و شهرداری 
نیندازیم،جای دفاع تغییر کاربری در کمیسیون ماده 
5 است ونه در شــورا .وی گفت: گاهی همکاران 
ما شعارهای پوپولیستی و عوام گرایی می دهند و 
مســئله راشلوغ می کنند و اظهار می کنند که »من 
مدافع آموزش و پرورش هستم«.سوال اینجاست 
که چرا آموزش و پرورش خودش مدافع خودش 
نیست؟ نایب رئیس شورای اسلامی شهر بندرعباس 
عنوان کرد: زمانهایی که تغییر کاربری رخ داده است 
که کاری به شــهرداری و شورا نداشته است مگر 
اینکه بحث عرصه و اعیان  باشــد که مثلا عرصه 
در اختیار شــهرداری و اعیان در اختیار آموزش و 
پرورش بوده است که مدیر آموزش و پرورش وقت 
و شــهردار وقت و به پای میز مذاکره نشستند و به 
توافقی رسیدند که بر آن اساس اقدامی نمودند که 
به موجب آن انتفاعی برای عموم مردم در پی داشته 

است و برای اینکه آن اقدام شهرداری قانونی شود 
به تصویب شورا رسیده است.دانش تاکید کرد: ولی 
بازهم اگر شورا به درخواست شهرداری و آموزش 
و پرورش رای هم ندهد این کمیسیون ماده 5 است 
که اختیــار دارد نه ما.وی افزود: عدم  اطلاع کافی 
نسبت به قوانین باعث می شود که بیخودی با آدم ها 
بجنگند.من با مدیرکل آموزش و پرورش مشکلی 
ندارم و تمام دغدغه هایم در جهت آینده آموزش 
و پرورش اســتان است  و به بیشتر شدن فضاهای 
آموزشی می اندیشــم .اصل موضوع این است که 
من از زمین های آموزش و پرورش دفاع می کنم.

دانش خطاب به آموزش و پروش،گفت: شــما با 
 قدرت بیشــتری دفاع کن و از زمین های خودت 
حمایت کن که ایــن اتفاقات نیفتند.دانش درپایان 
خاطرنشان ســاخت: ما برای آینده بچه های مان 
و برای آینده جامعه مان نیاز به حمایت بیشــتر از 
اراضی  و زمین هــای آموزش و پرورش داریم و 
برای دستیابی به این اهداف حاضریم نطق کنیم، بیان 
کنیم و حتــی داد بزنیم ولی فراموش نکنیم که این 
فریادها باید منطقی باشد و نه اینکه کورکورانه داعیه 
این را داشته باشیم که من نماینده آموزش و پرورش 
هســتم.فرض کنید من نماینده آموزش و پرورش 
باشم وقتی ندانم که قانونا چطور دفاعی داشته باشم 

که فایده ای ندارد.

 فیصل دانش، نایب رئیس شورای اسلامی شهر بندرعباس در انتقاد از عملكرد آموزش 
و پرورش در خصوص اراضي آموزشي:

بار بی عرضگی را بر گردن شورا و شهرداری نیندازیم!

فیصل دانش، نایب رئیس شورای اسلامی شهر بندرعباس در انتقاد از عملكرد
 آموزش و پرورش در خصوص اراضي آموزشي:

 بار بی عرضگی را بر گردن شورا 
و شهرداری نیندازیم!

عدم دفاع و بی عرضگی های خود دستگاه مربوطه باعث این تغییر کاربری ها می شود

ادامه در همین صفحه

آغاز ساخت نخستین 
پترو پالایشگاه کشور 
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برادر معزز جناب آقای حاج ابوالفضل اکبرپور

️با نهایت تاثر و تالم درگذشــت والده مکرمه تان را خدمت شــما و 
 خانواده محترمتان تســلیت عرض نموده و برای آن عزیز سفر کرده 
 از درگاه ایــزد منان علو درجات و رحمت واســعه و برای بازماندگان 

صبر جزیل مسالت دارد.

️ اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی بندرعباس

 مدیر کل محترم گمرک شهید رجایی و ناظر گمرکات استان هرمزگان



جذب 399 حامی جدید ایتام در هرمزگان
  گروه خبر // معاون توسعه ی مشارکت های مردمی کمیته امداد 
استان هرمزگان از جذب ۳99 نفرحامی جدید در طرح اکرام ایتام 
و محســنین این نهاد خبر داد. سیاوش عامری گفت: با توجه به 
شیوع بیماری کرونا و عدم امکان راه اندازی پایگاه های حامی یابی 
در سطح استان، مردم عزیز استان هرمزگان با مواسات و همدلی، 
همچنان از ایتام و فرزندان خانواده های نیازمند، حمایت کرده و 
با روش های الکترونیکی و غیرحضوری ) ارسال پیامک و تلفنی( 
در طرح اکرام ایتام و محسنین ثبت نام داشته اند که براین اساس از 
عید سعید غدیر خم و آغاز مرحله دوم رزمایش »ایران همدل« 
تاکنون ۳99  نفرحامی جدید  با عهده دار شدن حمایت از ۴۳۰نفر 
از ایتام و فرزندان محســنین در این طرح مشارکت داشته اند.وی 
افزود: در حال حاضر ۱2 هزار و 897 یتیم و فرزندان محسنین 
تحت حمایت کمیته امداد اســتان هرمزگان می باشند و این نهاد 
در تلاش اســت باهم افزایی منابــع دولتی، کمک های خیرین و 
حامیان ایتام و محســنین، برنامه ریزی هــای لازم جهت تأمین 
تبلت یا گوشی هوشــمند برای دانش آموزان نیازمند با اولویت  

خانواده های ایتام نماید. 
   معاون کمیته امداد هرمزگان بیان داشت: با آغاز سال تحصیلی 
جدید، حامیان بزرگوار تاکنون، تعداد ۱۱2 دســتگاه گوشــی 
هوشمند و تبلت به فرزندان معنوی خود که دچار کمبود وسایل 
آمــوزش مجازی بوده اند اهداء کردند، تا آنان نیز همانند ســایر 
دانش آموزان از آموزش های مجازی آموزش وپرورش بهره مند 
شدند.به گزارش فارس ، معاون توسعه  مشارکت های مردمی کمیته 
امداد اســتان هرمزگان  ضمن قدردانی از مشارکت و همکاری 
نیکوکاران و خیرین در برنامه های مختلف این نهاد، گفت: مردم 
نیک اندیش استان می توانند از طریق ثبت نام در سامانه اینترنتی 
ekram.emdad.ir  و یا  با ارســال عدد ۱ به ســر شــماره 
۳۰۰۰۳۳۳۳7۶ و ارتباط مستقیم با ستاد اکرام ایتام و محسنین 
کمیته امداد استان هرمزگان به شماره تلفن ۰7۶۳۳۶7۰9۳۴ در 

این طرح خداپسندانه شرکت کنند.

جذب سرباز امریه 
در بنگاه های صنعتی و معدنی  هرمزگان

  گروه خبر // رئیس اداره آموزش ، پژوهش و فناوری سازمان 
صنعت، معدن و تجارت هرمزگان اعلام کرد: بنگاه های صنعتی 
و معدنی دارای مجوز از مراجع ذیربط می توانند ســرباز امریه 
جذب نمایند. به گزارش خبرنگار دریا ، حسین انصاریان گفت: 
این بنگاهها  در قالب طرح توانمندسازی تولید و توسعه اشتغال 
پایــدار )طرح تاپ( با هدف بکارگیــری نیروهای متخصص با 
مدرک کارشناسی ارشد یا دکتری  به منظور بهره مندی از خدمات 
آنان در مراکز تحقیق و توســعه بنگاه ها، می توانند از مشمولان 
واجد شرایط بهره ببرند.وی افزود: بر این اساس بنگاه های واقع 
در اســتان هرمزگان می توانند با شرایط مندرج در ذیل خبر به 
جذب ســرباز امریه برای فعالیت در واحد تحقیق و توسعه بنگاه 
اقدام نمایند. انصاریان رشته های مورد نیاز واحدهای بنگاههای 
صنعتی را  2۰ رشته تخصصی صنعتی و معدنی دانست و افزود: 
متقاضیان جهت ثبت نام می توانند حداکثر تا تاریخ99/۰7/۳۰ 
به سامانه WWW.iranetop.ir مراجعه نمایند.وی اظهار 
داشت: شهروندان متقاضی برای کسب اطلاعات بیشتر می توانند 
بــا اداره آموزش، پژوهش و فناوری ســازمان صنعت، معدن و 
تجارت استان هرمزگان با شماره 9۱۳۱۰5۰۰ ۰7۶ داخلی ۱۶۰ 

و ۱۶۱ تماس حاصل فرمایند. 
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سرمقاله

  خانــواده ها و بانوانی که در محلات حاشــیه ای و روســتاها در 
مشکلات شان غرق شــده اند را چه کسی و کدام نهاد دولتی بایستی 
به فریادشان برســد که همچنان تنهایند؟ در حالیکه نهادهای مختلف 
دولتی متولی امور بانوان و خانواده ها هستند، اما خانواده ها و بانوانی 
 که در مناطق محروم زندگی می کنند و مشــکلات زیادی را متحمل 
می شوند و بیشــتر اوقات درمانده می شوند ونمی دانند چه اقدامی را 
 بایستی انجام دهند، نیازمند به حمایت دستگاه های دولتی هستند و بایستی 
 بگونه ای باشد که این خانواده ها وبانوان بدانند و بتوانند از نهادهای متولی، 
حمایــت های لازم را دریافت کنند. یک بخــش از این خانواده ها و 
بانوان، زنان بدسرپرســت هستند که حتی نهادهای حمایتی هم آنها را 
تحت پوشش قرار نمی دهند و می گویند فقط درصورت فوت یا طلاق 
از همســر  می توانند آنها را تحت پوشش قرار دهند وتا زمانیکه نام 
همسر زنده در شناسنامه زن باشد، نمی توانند هیچ خدمتی را ارائه دهند. 
اینگونه زنان حتی اگر  شوهرشان، آنها را ترک کرده و یا اعتیاد شدید 
داشــته و کوچه خواب، خورخواب، کارتن خواب و.... هم شده باشند، 
نمی توانند از هیچگونه خدماتی از سوی دولت بهره مند شوند و مجبورند 
 بدون هیچگونه درآمدی  زندگی بســیار ســختی را متحمل شوند و

گاهی هم به امور خلاف وبزه روی بیاورند. آیا چنین خانواده های آسیب 
دیده ای که سرپرســت بر بالای سرشان نیست و هیچگونه درآمدی 
ندارند؛ نباید دولت بنوعی پیگیری هایی را برای رفع مشکلات اولیه شان 
انجام دهد؟ خانواده هایی که با آسیب های اجتماعی مواجهند را کدام 
نهاد باید نســبت به رفع آسیب های شان اقدام نماید؟ کدام نهاد و اداره 
کل دولتی، خودش را به این خانواده ها نزدیک کرده و اعلام کرده که در 
زمان بروز مشکل، با آنها تماس بگیرند و به آنها مراجعه کنند؟وضعیت 
خانواده ها در محلات حاشیه ای و سکونتگاه های غیررسمی چندان 
مناسب نیست. فرزندان این مناطق حتی سهمی از اشتغال در صنایع و... 
 ندارند و بیکار هســتند و برخی هم بالاجبار به سمت مشاغل کاذب 
مــی روند. در این محلات، فقر مالی و فقر اماکن فرهنگی، ورزشــی، 
 تفریحی، آموزشی و... دیده می شود و خانواده ها با مشکلات فراوانی در 
حوزه های مختلف مواجهند. انتظار منطقی این است مدیران دستگاه های 
متولی خانواده، بروند با ساکنان این مناطق گفتگو کنند و وضعیت را از 
نزدیک مشاهده نمایند و آنگاه تصمیم بگیرند و اینکه مدیران بخواهند از 
داخل اتاق مدیریت شان برای محلات حاشیه ای و روستایی و... نسخه 
 بپیچند؛ نتیجه اش این شده است که این خانواده ها با آسیب ها دست و

 پنجه نرم می کنند و بیشترشان هم اطلاع ندارند که برای پیگیری رفع 
مشکلات شان به کجا مراجعه نمایند و برخی هم که به ادارات مختلف مراجعه 
 می کنند، با درب های بسته پاسخگویی و رفع مشکلات مواجه می شوند. 
خانــواده هایی که حتی برای خورد وخوراک و مدرســه و درمان و... 
 فرزندان شــان با مشــکل مواجهند؛ آیا دســتگاه هایی که در شرح 
وظایف شــان و عنوان شان خانواده و رســیدگی به این خانواده دیده 
می شــود، این خانواده ها را هم می بینند؟ خانواده هایی که بدون شام 
 وصبحانــه باید بگذرانند و توان درمان فرزندان شــان را هم ندارند و

 نمی توانند وسایل موردنیاز آموزش فرزندان شان در مدارس را فراهم 
کنند، را کدام ارگان دولتی بایستی به وضعیت شان رسیدگی کند؟ دختران 
و کودکان وخانواده هایی که مجبورند هر روز معتادانی را مشاهده کنند 
که در حال اســتعمال مواد و تزریق هســتند و اثرات روحی و روانی 
 برایــن خانواده ها می گذارد و این معتادان جمع آوری نمی شــوند و 
 کوچه ها پاکسازی نمی شوند، این دردشان را به کدام نهاد بگویند؟ کدام 
دستگاه های متولی خانواده ها و بانوان کوتاهی کرده اند که مشکلات 
این خانواده ها روزبه روز در حال افزایش اســت؟ کدام نهاد بایستی 
از این قشــر حمایت کنــد؟ زنانی که بخاطر فقر خودفروشــی می 
 کننــد را کدام نهاد باید به فریادشــان برســد؟ مدیرانــی که در عمر 
 مدیریت شان حتی حاضر نیستند خودشان به این مناطق محروم بروند و با 
خانواده ها گفتگو کنند و وضعیت خانواده ها وحتی محلات را از نزدیک 
ببینند، بطور قطع نمی توانند نسخه ای درمانگر برای رفع مشکلات این 
مناطق بپیچند؟خانواده ها در محلات حاشیه ای حتی در مرکز استان که 
قطب اقتصاد کشور نام دارد، در بدترین شرایط ممکن زندگی می کنند 
و مدیران اگر می خواهند واقعا بدانند این خانواده ها با چه مشــکلاتی 
و در چه مناطقی زندگی می کنند، چند شــبانه روز را در این محلات 
 بگذراننــد تا به واقعیت ها پی ببرند. مدیرانی که از اســتان های دیگر 
آمده اند که به هیچ وجه درد ورنج حاشیه نشینان بندرعباس و هرمزگان 
را نمی تواننــد درک کنند. محلاتی که کوچه های تنگ وتاریک فقط 
مامن معتادان، ســارقان، اراذل، مواد ومشــروب فروشــان و... شده 
 و حتی خادم و نمازگزار مســجد هــم در این کوچه ها امنیت ندارد و 
 خانواده ها از ناامنی در این مناطق می گویند و هیچکس به فریاد شان

 نمی رسد، آیا نباید متولیان رسیدگی به امور خانواده ها پیگیر دغدغه و 
چالش های موجود در این مناطق و خانواده ها باشــند؟ آسیب های 
اجتماعی موجــود در این محلات و خانــواده و جوانان و کودکان و 
دختران را کدام نهاد بایستی پیگیری کند؟ مراکز نیکوکاری، بسیاری از 
خانواده های نیازمند و آسیب دیده در حوزه های مختلف را شناسایی 
کــرده اند که اگر مدیران و متولیان مربوطه بــا همراهی این مراکز، از 
تعدادی از این خانواده ها بازدید داشته باشند، آنگاه شاید بهتر وضعیت 
موجود را درک کنند و شــاید اقدامی برای رفع مشــکلات شان کنند. 
 در ایــن محلات که موش ها تا داخل اتاق ها راه یافته اند و ســاکنان 
خانه ها را بارها گاز گرفته اند و حتی کودکان با دست وپای خونین از 
 خواب بیدار شــده اند، آیا مسئولان مربوطه از چنین مشکلاتی در این 
خانواده ها خبر دارند؟ کودکان این محلات مجبورند در کنار وگاهی داخل 
فاضلاب روان کوچه ها بازی کنند و از پارک و... در این مناطق خبری 
نیست، آیا مدیران کل مرتبط با خانواده ها رفته اند واین صحنه ها را از 
 نزدیک مشاهده کرده اند؟ آیا مدیران حوزه خانواده و بانوان رفته اند در 
کوچه ها دیده اند که زنان ومادران معتادی با فرزندان خردســال شان 
می آیند ودر پاتوق های کوچه ای مواد مخدر مصرف می کنند وتزریق 
 دارند؟ خانواده هایی که مجبورند در زیر ســقف های فرســوده لرزان 
خانــه های قدیمی بخوابند و گاهی از ترس ریــزش در بارندگی و... 
مجبورند در کوچه بمانند وبخوابنــد را آیا متولیان امور خانواده ها از 
امورات شان اطلاع دارند؟ آیا از ترس و نگرانی خانواده ها از سارقانی 
که شــب وروز در خانه های شان می روند و وسایل شان را به سرقت 
می برند و اراذلی که آنها را تهدید می کنند، هم خبری دارند؟ آیا رسیدگی 
به این خانواده ها جزو وظایف مسئولان دولتی نیست؟  آیا این مدیران 
در مقابل این خانواده ها و این مادران وفرزندان وظیفه ای ندارند وباید 
فقط در اتاق شان بنشینند ودر سالن ها واتاق های جلسات مبلمان شده 
بنشــینند و بعد بروند؟ آیا حاشیه نشینان سهمی از این جلسات برای 
بررسی مشــکلات شان ندارند؟ آیا نباید برای این اقشار هم تصمیمی 
بگیرند؟ بالاخره متولی این خانواده ها و زنان و مادران کیست؟ آیا آقای 
اســتاندار و مدیران  از این وضعیت اطلاع دارند؟ آیا وظیفه ای در قبال 
این خانواده ها ندارند؟ اگر اطلاع دارند، پس چرا هیچ اقدامی نمی کنند؟ 
چرا وضعیت خانواده ها روز به روز در این مناطق وخیم تر می شود؟ 
آیــا این مدیران از ترس وبی خوابی این خانواده های آســیب دیده و 
نگران، خواب شان می برد؟  آقای استاندار لطفا از مدیران حوزه بانوان، 
 خانواده، آســیب دیدگان اجتماعی و.... بخواهید و دستور فرمایید از 
اتاق های مدیریت شان بیرون بیایند وبه این مناطق بروند ودرد ورنج 
این خانواده ها را ببینند و بشنوند. آنها که فریادشان به استانداری و دفاتر 
این مدیران نمی رسد، حداقل مدیران بروند و بشنوند. شنونده خوبی که 

می توانند باشند یا نه؟
  علی زارعی

خانواده ها 
و بانوان حاشیه نشین تنهایند

گروه خبر // با حضور فرمانده کل سپاه 
اجرایی ساخت  عملیات  پاســداران، 

نخستین پترو پالایشگاه تمام ایرانی در 
کنار پالایشگاه نفت ستاره خلیج فارس 

بندرعباس آغاز شد. 
   سردار حسین سلامی، فرمانده کل سپاه 
پاســداران انقلاب اسلامی در مراسم آغاز 
ساخت نخستین پترو پالایشگاه تمام ایرانی 
در بندرعباس گفت: با ســاخت این پترو 
پالایشگاه، خودکفایی و استقلال اقتصادی 
به  می گیرد.ســردار سلامی  کشور شکل 
تحریم های دشمنان اشاره کرد و افزود: سپاه 
پاسداران انقلاب اسلامی با کمک قرارگاه 
سازندگی خاتم الانبیاء بیش از 22۰ طرح 
زیرساختی بزرگ کشور را در دست اجرا 
دارد و بــا وجود تحریم هــا اجازه توقف 
هیچکــدام از این طرح هــا را نمی دهد.او 

گفت: سپاه پاسداران از همه ظرفیت ها برای 
آبادانی ایران اسلامی استفاده می کند و مانند 
جنگ های گذشته بر دشمن غلبه خواهیم 
کرد.سعید محمد، فرمانده قرارگاه سازندگی 
خاتم الانبیاء نیز تکمیــل نبودن زنجیره 
ارزش در صنعت نفــت و گاز را از نقاط 
ضعف در مقابل تحریم ها دانست و گفت: 
با توجه به اینکه ساخت پترو پالایشگاه از 
مطالبات اصلی رهبر انقلاب اسلامی است، 
سپاه و قرارگاه سازندگی در تعامل نزدیک 
با دولت، ساخت نخستین پترو پالایشگاه 
تمــام ایرانی را آغاز کرده اند.او افزود: این 
پترو پالایشــگاه با ظرفیت تولید روزانه 

۱2۰ هزار بشــکه میعانات گازی، مکمل 
فاز های پارس جنوبی است.فرمانده قرارگاه 
سازندگی خاتم الانبیاء گفت: خوراک این 
پترو پالایشگاه از عسلویه تامین می شود و 
تولیدات راهبردی شامل مواد اولیه صنعت 
نساجی، مواد شوینده و صنعت پت را تولید 
می کند.به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان، 
ســعید محمد افزود: این پترو پالایشگاه 
با ســرمایه گــذاری ۴۶۰ میلیون دلاری 
قــرارگاه خاتم و اســتفاده از توان بخش 
 خصوصی در کنار پالایشــگاه نفت ستاره 
 خلیج فارس فارس ساخته و تا دو سال آینده به 

بهره برداری می رسد.

گروه خبر // مدیرعامل ســازمان انتقال خون ایران 
گفت: با حمایــت و همکاری خوب مردم اســتان 
هرمزگان ، این استان در تولید خون و نیازهای مراکز 

درمانی خود خودکفا است. 
   دکتــر پیمان عشــقی در دیدار با اســتاندار هرمزگان 
اظهار داشــت: اســتان های جنوبی و مرزی هرمزگان، 
سیســتان و بلوچستان، خوزســتان و بوشهر از اهمیت 
ویژه ای در ســازمان انتقال خون برخوردار هستند وبه 
همین دلیل در اولویت ســفر های استانی قرار گرفته اند.

وی تصریــح کرد: در صورتی که اســتانداری بتواند در 
خصوص تامین تجهیزات به انتقال خون یاری برســاند 
امکان تبدیل هرمزگان به یکی از قطب های انتقال خون 
در کشــور وجود دارد.عشقی با بیان اینکه دانشگاه علوم 
پزشکی حدود صد میلیارد ریال به اداره کل انتقال خون 
هرمزگان بدهکار است، گفت : دریافت این میزان بدهی 
از مطالبات سازمان است اما خدمات انتقال خون همچنان 
ادامه دارد. مدیرعامل سازمان انتقال خون کشور تاکید کرد: 

انتظار داریم به پاس این خدمات شــاهد پرداخت هرچه 
ســریعتر مطالبات برای ارتقای سطح خدمت رسانی به 
بیماران این استان باشیم.هرمزگان دارای سه هزار و 5۰۰ 
بیمار خاص وسخت درمان)تالاسمی، سرطانی، دیالیزی 
وهموفیلی(، عمل های جراحی ومصدومان تصادفی است 
که بیشــترین مصرف کنندگان خون در استان مربوط به 
هزار و5۰۰ بیمار تالاســمی بوده که همیشه نیاز به خون 
دارند وماهیانــه حداقل دوبار خون مصــرف می کنند.

 بیماران دیالیزی و بیماران دارای اختلال انعقاد خون نیز از 
دریافت کننــدگان دائمی فرآورده های خونی هســتند 
که هرمــزگان دارای ۴۰۰ بیمار دیالیــزی و ۱۶۰ بیمار 
دارای اختلال انعقادی است.عشــقی در بخش دیگری از 
صحبتهای خود بیان داشت: انتقال خون استان هرمزگان 
شــاخص قریب به صد درصدی توزیع به درخواست را 
به ثبت رســانده است.مدیرعامل ســازمان انتقال خون 
 کشور گفت:2۱ مرکز درمانی اســتان هرمزگان خون و 
فــرآورده های مورد نیاز خود را از انتقال خون اســتان 

دریافت می کنند.وی با تاکید بر تقویت زیرساخت های 
پدافند غیرعامل انتقال خون هرمزگان، افزود: ســازمان 
انتقال خون نیز در خصوص تجهیز ساختمان جدید انتقال 
خون این اســتان اعتباراتی را در نظــر گرفته و امیدوار 
است در ماه های آتی شاهد افتتاح این پروژه باشد.دکتر 
 عشقی یادآور شــد: انتقال خون هرمزگان ناوگان حمل 
و نقل مناسبی دارد اما نباید تخصیص اعتبار به این بخش 
را هزینه قلمداد کرد چرا که امکان برون ســپاری برخی 
خدمات ماننــد حمل و نقل خون و فــرآورده های آن 
وجود ندارد و یک مساله مهم و حاکمیتی است.استاندار 
هرمزگان نیز در این نشست به اهمیت اتمام ساختمان در 
دست احداث انتقال خون مرکز استان پرداخت و گفت: در 
روزهای آینده میزبان رییس سازمان برنامه و بودجه کشور 
به استان هستیم و در جریان این سفر در تلاش خواهیم بود 
 تا اعتبار صد میلیارد ریالی لازم را برای اتمام این پروژه 
تامیــن کنیم.فریدون همتی با بیــان اینکه تامین خون و 
فرآورده هــای آن نیازمند حمایت دولت و همدلی مردم 

است،افزود: حساسیت اســتان هرمزگان به دلیل پهناور 
بودن، وجود مرزهای آبی گســترده و دیگر ویژگی های 
جغرافیایی و استراتژیک بیش از دیگر استان های منطقه 
 اســت و یک انتقال خون توانمند با زیرســاخت کافی 
دغدغه های مردم در مقوله سلامت را برطرف و کمرنگ 
می کند.استاندار هرمزگان ابراز داشت: راهکارهای متعددی 
برای تامین اعتبار این پروژه مدنظر است و امیدواریم که 
سازمان انتقال خون نیز همچون گذشته در خصوص تامین 
بخشی از این اعتبارات و تسریع در اقدامات عملیاتی برای 
به اتمام رساندن پروژه تلاش کند.همتی گفت: استانداری 
هرمزگان با ظرفیت های موجود خود آماده همکاری با 
ســازمان انتقال خون است تا تامین تجهیزاتی که به دلیل 
تحریم های ظالمانه تامین آن دشــوارتر از گذشته شده ، 
تسهیل شــود.به گزارش ایرنا ؛ وی در ادامه با بیان اینکه 
این پروژه به دلیل میزان پیشرفت چشمگیرش در اولویت 
افتتاح است، گفت : هرمزگان نباید متکی به دیگر استان ها 
باشد و تقویت زیرساخت های انتقال خون باید به عنوان 
یک اولویت امنیتی و حاکمیتی تعریف شــود. ساختمان 
جدید انتقال خون هرمزگان واقع در بندرعباس در ۴ و نیم 
طبقه و دارای 95 درصد پیشرفت است و نیازمند یکصد 
میلیارد ریال اعتبار برای تکمیل بخش های سرمایشی، 

برق و قفسه بندی های داخلی است.

آغاز ساخت نخستین پترو پالایشگاه کشور در بندرعباس  

مدیرعامل سازمان انتقال خون:

هرمزگان خودکفا در تولید خون و نیازهای مراکز درمانی خود است

گروه خبر // معاونت اســتان های اتاق 
ایران با ارســال نامه ای از اقدامات،  
تلاش ها و پی گیــری های بی وقفه 
ریاســت،  هیات نمایندگان و هیات 
رییسه اتاق بازرگانی بندرعباس در دور 

جدید قدردانی کرد.
   به گزارش خبرنگار دریا؛  مظفر علیخانی 
با ارسال نامه ای به ریاست اتاق بازرگانی 
بندرعباس ضمــن ارج نهادن به اقدامات 

صورت گرفته توســط اتاق در جهت رفع 
مشــکلات فعالان اقتصادی و پویایی هر 
چه بیشــتر اتاق از تــلاش های بی وقفه 
محمدرضا صفا ریاســت اتاق بازرگانی، 
صنایع، معادن و کشــاورزی بندرعباس و 
هیات نمایندگان و همکارانشان  قدردانی 
نمود.وی همچنین بیان داشت: امید است با 
حرکت رو به جلویی که از اتاق بازرگانی 

بندرعباس شاهد هستیم اتاق بندرعباس 
در بحت حل مشکلات فعالان اقتصادی 
نیز پیشرو باشد.متن نامه بدین شرح است: 

جناب آقای محمدرضا صفا 
رئیس محترم اتاق بازرگانی، صنایع ، معادن 

وکشاورزی بندرعباس
با ســلام، احتراماً بازگشت به نامه شماره 
۱/۱۰52 بب /99 مورخ 99/۰۶/29 در 

خصوص اقدامات صورت گرفته توســط 
هیأت نمایندگان و هیأت رئیســه دوره 
جدید اتاق بندرعباس، بدینوسیله مراتب 
ســپاس و قدردانی خــود را از اقدامات 
ارزنده جنابعالی وتمامی همکاران محترم 
آن اتاق اعلام می دارد. امید است با تلاش 
اتاق محترم بندرعباس شاهد رفع موانع و 
مشکلات فعالان اقتصادی و رشد و توسعه 

آن استان باشیم . توفیقات روز افزونتان را 
از درگاه باری تعالی مسألت می نماید .

پشت پرده سیاست 

  
انعکاس

همشهری آنلاین نوشت : ابوالفضل ابوترابی نماینده مجلس شورای اسلامی  از نامه نگاری هایی 
در خصوص انتقال پایتخت بین قرارگاه خاتم الانبیا و رئیس جمهور خبر داد: »جانمایی و همه 
موارد در زمینه انتقال پایتخت مشخص شده است، قرارگاه خاتم الانبیا )ص( نیز نامه ای را به 
طور رسمی به رئیس جمهور ارســال کرده و بدون این که پولی از دولت بخواهد، بیان کرده 
که ســامان دهی تهران را انجام می دهد و انتقال پایتخت سیاســی و اداری را نیز به سرانجام 

می رساند.«
رجا نیوز نوشــت :  رسانه های فارسی زبان خارج از کشور به تازگی مدعی شده اند که یک 
زندانی به نام نادر مختاری که از دستگیرشــدگان اغتشاشــات آبان 98 بود، در زندان فوت 
کرده است.سید حشمت ا... حیات الغیب مدیر کل زندان های استان تهران در این خصوص به 
سوابق کیفری متعدد نادر مختاری با عنوان سرقت اشاره و درباره زمان محکومیت فرد مورد 
اشاره، تصریح کرد:  مرحوم مختاری در زمان اغتشاشات آبان 98 در زندان و در حال سپری 
کردن دوران محکومیت خود بوده و ادعاهای مطرح شده مبنی بر این که این محکوم در زمان 
اغتشاشات بازداشت شده و به علت ضربه باتون به کما رفته کذب محض است.محکوم به دلیل 

نداشتن شرایط در سال 98 حتی یک ساعت نیز از مرخصی خود استفاده نکرده است.
تابناک نوشت : حجت الاسلام حسین انصاریان که مدتی در بیمارستان به علت ابتلا به کرونا 
بستری بود، از بیمارستان مرخص شد. نشانه های بیماری به طور کلی از او رفع شده و طبق 
گفته دکتر کولیوند، رئیس بیمارستان خاتم الانبیاء بهبود روند درمانی او بسیار معجزه گونه بوده 
است. او اعلام کرده بهبود ایشان با توجه به سن و سالی که داشتند آن هم در این شرایط خاص، 

خیلی کم پیش می آید.
 افکار نیوز نوشت : یک روزنامه لبنانی نوشت، وزیر امور خارجه ایران به درخواست فرانسه در 
سفر به روسیه درباره لبنان و موضوع تشکیل دولت جدید این کشور نیز با طرف روسی رایزنی 
خواهد داشت. روزنامه »الجمهوریه« در خصوص ارتباط این سفر با پرونده تشکیل دولت در  
لبنان  به نقل از منابع آگاه نوشت: در سایه نبود موضع جدیدی نزد فرانسوی ها )برای لبنان( به 
جز تمدید زمان پیشنهادی پاریس تا مدت نامشخص )برای تشکیل کابینه(، تماس های مسکو 
با پاریس و درخواست کمکی که در این باره داشته منجر به دعوت از محمد جواد ظریف به 

مسکو برای دیدار با همتای روس خود »سرگئی لاوروف« شد. 
آمریکایی ها اگر الفبای سیاست می دانستند قمار نمی کردند

محمود واعظی رئیس دفتر رئیس جمهوری در حاشیه نشست دولت درباره تحریم های اخیر 
آمریکا بر ضد ملت ایران، گفت: آمریکایی ها اگر الفبای سیاسی و اقتصادی را می دانستند وارد 
قماری نمی شــدند که از ابتدا هم معلوم بود در آن بازنده هستند. وی افزود: رئیس جمهوری 
آمریکا هم گفت که »از یک توافق بد خارج شده ام« مشخص نیست وی چگونه به همان توافق 
استناد می کند و قصد دارد یکی از بندهای همان توافق را اجرا کند ؟ البته امروز همه چیز مشخص 
است آن ماشه ای که ترامپ و پمپئو به دنبال آن بودند و تبلیغات زیادی هم در این زمینه کردند، 
به هیچ وجه نه طرفدار پیدا کرد و نه عملیاتی شد.وی با تاکید بر این که »مواضع جامعه جهانی 
باید برای دولت آمریکا درس عبرت شود تا مسائل تبلیغاتی را با مسائل سیاسی گره نزنند«، 
خاطرنشان کرد: جامعه جهانی و شورای امنیت سازمان ملل به درخواست های آمریکا پشت کرد 
و یک بار دیگر از برجام و قطعنامه 22۳۱ و این که هم اکنون در منطقه ما سندی بهتراز برجام 

برای مسئله هسته ای ایران وجود ندارد؛ قاطعانه حمایت کردند.

تازه های مطبوعات
صبح نو- این روزنامه در گزارشــی با عنوان »عملیات روانی تنبل ها« نوشت : »اعضای 
شــورای شــهر تهران بعد از روی کار آمدن در شــهریور 9۶ بلافاصله بحث بدهی ها و 
واگذاری املاک شهرداری را مطرح کردند، این موضوع مدتی ادامه داشت تا این که با آرام 
شدن فضای سیاسی و خوابیدن تب انتخابات به مرور از اولویت طرح و پیگیری خارج 
شد، انگار که از همان ابتدا هم دغدغه آن ها نبود. بعد از گذشت سه سال حالا که به پایان 
دوره مسئولیت شورای شهر نزدیک می شویم باز هم بحث املاک پیش کشیده شده است. 
این در حالی است که این روزها فعالیت شورای شهر بسیار مورد انتقاد قرار گرفته است.«

ایران- حســن بهشتی پور در سرمقاله این روزنامه نوشت : »در حقیقت پیامی که آقای 
روحانی در آخرین سخنرانی خود و در بحبوحه شدیدترین فشارهای دولت آمریکا علیه 
ایران، به جامعه بین الملل ارسال کرد، این بود که ایران توانسته با گذر از توفان فشارها و 
در عین پایبندی به تعهدات و قوانین بین المللی مقاومت کند و بکوشد با حفظ استقلال خود 

از یک موقعیت برابر سر میز گفت وگو بنشیند.«
هفت صبح- این روزنامه در گزارشــی با عنوان »بازیکن ها ، بازیگرها را جا گذاشتند« 

به نتایج جالب مقایسه دستمزد ستاره های سینما و فوتبال در سال جاری اشاره می کند.
مکرون: بر سر بازگردانی تحریم ها علیه ایران با آمریکا سازش نمی کنیم

امانوئل مکرون رئیس جمهور فرانســه نیز در ســخنرانی در سازمان ملل با بیان این که 
اقدام واشــنگتن به بازگردانی تحریم ها علیه ایران موجب کارشکنی در شورای امنیت 
می شود، افزود: فرانسه بر ســر این موضوع سازش نخواهد کرد.وی هشدار داد که این 
بازگردانی تحریم ها ،می تواند موجب کارشکنی شورای امنیت و افزایش تنش های منطقه 
شود. مکرون به سیاست  »فشار حداکثری«  دونالد ترامپ رئیس جمهور آمریکا انتقاد کرد 
و گفت که این رویکرد نتوانسته است آن چه را »مداخله ایران در منطقه «بیان  کرد، متوقف 
کند یا اطمینان حاصل کند که به سلاح هسته ای دست نخواهد یافت.رئیس جمهور فرانسه 
تصریح کرد: ما بر سر فعال کردن مکانیسمی که آمریکا پس از خروج از توافق هسته ای 
در جایگاه فعال کردن آن قرار ندارد، ســازش نمی کنیم. این موجب کارشکنی در اتحاد 
شورای امنیت و تمامیت تصمیم های آن و ایجاد خطر تنش های بیشتر در منطقه خواهد 
شد.وی تاکید کرد که این کشور به همراه انگلیس و آلمان  درخواست شان برای  »اجرای 
کامل« توافق هسته ای ایران را ادامه می دهند و آن ها  آن چه را»تخطی های انجام شده 

توسط ایران« می خواند ، نخواهند پذیرفت.
ادامه واکنش ها به افتضاح ماشه 

چند روز از اعلام اجرای توخالی مکانیسم ماشه توسط آمریکا گذشته اما نه تنها تحریم و 
قطعنامه ای به خیال خام ترامپ و دارودسته اش برنگشته بلکه این موضوع به دستاویزی 
برای تحقیر و نقد سیاست های احمقانه واشنگتن بدل شده است و هر مقام و رسانه ای که 

دستش می رسد طعنه ای می زند و عبور می کند .
بلینکن: بایدن رئیس جمهور شود، برجام را تمدید و با رفتارهای ایران مقابله می کند

در فاصله ۴۱ روز تا برگزاری انتخابات ریاســت جمهــوری آمریکا،»آنتونی بلینکن«   
مشاور سیاست خارجی نامزد دموکرات در این انتخابات در مصاحبه با »سی بی اس نیوز« 
وعــده داد که بایدن، ضمن تقویت و طولانی کردن مفاد برجام با »رفتارهای ثبات زدای 

ایران« مقابله خواهد کرد.

لایحه انتخاباتی دولت در مقابل طرح جدید مجلس 
دولت در واکنش به طرح اصلاح قانون انتخابات مجلس می خواهد به جای تدوین طرح 
جدید به ســراغ لایحه انتخابات برود و روی همان وقــت بگذارد اهالی خانه ملت این 
روزها درگیر طرح اصلاح قانون انتخابات ریاست جمهوری هستند. طرحی که در سال 
پایان دولت دوازدهم و رســیدن به انتخابات ۱۴۰۰، تبدیل به یکی از بحث برانگیزترین 
موضوعات این روزهای عالم سیاســت شده و موجب شــده  که بسیاری به آن واکنش 
نشان بدهند. حال در این میان، اهالی پاستور در واکنش به طرح جدید مجلس، از اهالی 
بهارســتان می خواهند که پیش از ایجاد یک طرح جدید به ســراغ لایحه ای که پیشتر 
توســط دولت به مجلس دهمی ها ارائه شده است، بروند و همان را چکش کاری کنند. 
در همین زمینه  »جمال عرف« معاون سیاســی وزیر کشــور با اشاره به  » لایحه جامع 
انتخابات« گفت:» این لایحه کارشناســی و زمان زیادی صرف تدوین آن شده است و 
انتظار می رود مجلس جدید ضمن بررسی و ویرایش این لایحه، نواقص آن را رفع کند تا 
این که مجدد طرح جدیدی را آماده کنند.« موضوعی که چندی قبل هم حسینعلی امیری  
معاون پارلمانی رئیس جمهوری به آن اشاره کرده بود و نوشتن طرح جدید اصلاح قانون 
انتخابــات را با وجود » لایحه جامع انتخابات« اتلاف وقت توصیف کرد و از نمایندگان 
خواســت که  روی همان لایحه وقت بگذارند :» باید گفت که ما در مجلس گذشته هم 
لایحه جامع انتخابات را که نتیجه بررســی های دقیق بود ،عرضه کردیم... وقت زیادی از 
سوی دولت و کارشناسان با سلیقه های مختلف سیاسی برای آن صرف شد. وی در ادامه 
یادآور شد :» این لایحه به مجلس یازدهم ارائه شد اما مورد بررسی قرار نگرفت و الان 
معتقدیم که مجلس اگر به آن لایحه بپردازد، هم از غنای کارشناسی خوبی برخوردار است 
و هم این که وقت بیشتری را صرف یک طرح دیگر و بررسی آن در صحن   نمی کند. به 
نظر ما اگر مجلس لایحه انتخابات را کنار بگذارد و به طرح فعلی بپردازد، مناسب مصالح 

کشور نیست.«  
نیویورک تایمز: آمریکا نتوانست ایرانی ها را به زانو درآورد

همچنین روزنامه نیویورک تایمز با اشاره به ناکامی اخیر آمریکا در اجماع جهانی علیه 
ایران، گزارشی با این تیتر منتشر کرد: » آمریکا برای اطلاع از عملکرد توافق نامه های 
بین المللی، به یک دوره آموزشــی نیاز دارد.«  نیویورک تایمز نوشت: دولت ترامپ ، 
اتحادی را که جامعه جهانی در قبال ایران  داشت، نابود کرده است. این دولت همچنین 
شانس رفع  شدن نواقص برجام را از بین برد؛ به دنبال خروج غمبار آمریکا از برجام، 
 می شــد با اقدامات غیرخصمانه این فرصت ها را احیا و مذاکرات را ممکن ســاخت. 
دیپلمات های آمریکایی با غرور به همتایــان اروپایی خود می گفتند که ایرانی ها به  
زودی بــه زانو درخواهند آمد و برای ازســرگیری مذاکرات التماس خواهند  کرد؛ اما 
چنین نشده است. از سوی دیگر روزنامه واشنگتن تایمز نیز نوشت : متحدان و همچنین 
دشمنان آمریکا در روزهای اخیر با تلاش دولت ترامپ برای اعمال مجدد تحریم های 
جهانــی اقتصادی علیه ایران مخالفت کردند، تا زمینه ای برای نمایش قدرتی بالقوه در 
ســازمان ملل فراهم شود که می تواند واشــنگتن را در صحنه جهانی منزوی کند. در 
همین حال شبکه فرانســه – 2۴ در گزارشی با عنوان »انزوای حداکثری آمریکا« در 
وب سایت خود نوشت، تهران به تلاش واشنگتن در اعمال مجدد تحریم های سازمان 
ملل پاسخ داد.  فرانسه-2۴ گزارش خود را با این جمله آغاز کرد »آمریکا با شکست 

مواجه شده است«.

قدردانی ویژه معاونت استان های اتاق ایران از  عملکرد اتاق بازرگانی بندرعباس
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 امیرحسین حائری زاده سرویس استان ها // 
مدیر کل اوقاف و امور خیریه اســتان یزد از 
برخی توقعات عوام فریبانه در حوزه وقف به 
خصوص در حوزه زمین های وقفی گلایه کرد و 
گفت: در هر تصمیم گیری باید مصلحت وقف 

رعایت شود. 
    بــه گــزارش خبرنگار دریا ؛ حجت الاســلام 
»حسین زارع زاده« در نشست کمیسیون املاک و 
اجارات سازمان اوقاف و امور خیریه که با حضور 
جمعی از مســئولان این ســازمان برگزار شد، به 
برخی از تفکرات اشــتباه موجود در جامعه نسبت 
به وقف اشــاره کرد و با بیــان این که بعضا برخی 
از این دیدگاه ها عوام فریبی اســت، گفت: نه من 
و نــه هیچ فرد دیگری اجازه تعریف کاربری برای 
زمین های وقفی به صورت رایگان را ندارد و امروز 
این توقع از وقف، یکی از مشکلات این حوزه در 
استان محسوب می شود.وی به برخی از مشکلات 
اجتماعی در حوزه بلاتکلیفی برخی از زمین های 
وقفی اشاره کرد و گفت: برخی از زمین های موقوفه 
در شهرهای بزرگ، تبدیل به زباله دانی شده و زمینه 
آزار و اذیــت را فراهم کرده اند لذا باید این اراضی 
به ســرعت تعیین تکلیف شوند.وی با بیان این که 
تنها حاکم اسلامی در شان تعیین تکلیف برای چنین 
موقوفاتی است، تاکید کرد: هیچ مسئولی از مقامات 
بالای اجرایی اســتان تا ائمه جمعه نمی توانند در 
این باره تصمیم گیری کننــد.زارع زاده حجم بالای 
موقوفات یزد را از عوامل موثر در افزایش توقعات 
نسبت به موقوفات دانســت و گفت: حجم بالای 
موقوفات حوزه کشاورزی در یزد باید تعیین تکلیف 
شوند چرا که بلاتکلیفی این موقوفات بعضا تبعات 
اجتماعی نیز دارد اما در رابطه با سرمایه گذاری بر 
این املاک، مبلغ بالای صــدور پروانه جزو موانع 
سرمایه گذاری است به طوری که طرح  را از صرفه 
اقتصادی خارج می کند.این مسئول معتقد است که با 
شناختی که نسبت به زمین های موجود در محدوده 
شهری دارد برای سرمایه گذاری به صرفه نیستند لذا 
بهتر است که این اراضی به صورت اعیانی واگذار 
و در حوزه سرمایه گذاری وارد تا ذخیرهای برای 
موقوفه شــود.زارع زاده با تاکیــد بر این که در هر 
تصمیم گیری باید مصلحت و غبطه وقف رعایت 
شــود، گفت: من به عنوان نماینده سازمان اوقاف 
در یزد به هیچ وجــه در این باره کوتاه نمی آیم و  
باید مصلحت و غبطه وقف رعایت شــود اما در 

کنــار آن در هر جایی که بتوانیــم به مردم کمک 
کنیم کوتاهی نخواهیم کرد.مدیر کل اوقاف و امور 
خیریه استان یزد ضمن ارائه اماری از وقف استان 
تصریح کرد: 5۰ درصد رقبات اســتان زمین و 2۴ 
درصد عرصه و عیان و ۱5 درصد آب و ۱۱ درصد 
عرصه هستند.وی افزود: نکته قابل توجه  در این 
باره این اســت که 7۴ درصد رقبات استان شامل 
22 هزار و ۴۰5 رقبه در حوزه کشــاورزی است 
که از این میزان ۱2 هزار رقبه که 72 درصد رقبات 
فاقد کاربری است، نیز دراین حوزه می گنجد.وی با 
بیان این که این رقبات عمدتا در بخشی از محدوده 
شــهر واقع و بخشی نیز قابل کشت نیستند، گفت: 
82 درصد رقبات بلامعارض نیز کاربری کشاورزی 
دارند اما نه قانونا و نه شــرعا زمانی که مصلحت 
وقف به این مسئله نیســت، نمی توانیم متناسب با 
درخواســت ها این زمین ها را واگذار کنیم.وی به 
برخی از موانع موجود بر ســر ســاخت و ساز و 
 استعمار)به معنای آباد( موقوفات با وجود استعداد

 بهــره وری و کاربری خوب آن ها اشــاره کرد و 
گفت: در برخی از نقاط یزد دسترنج موقوفات در 
دفترخانه ها معامله می شود که هر چند خلاف شرع 
و قانون اســت اما به صورت عرف انجام می شود 
و بعضا برخی از افــراد تا ۳۰ درصد قیمت زمین 
وقفی را دسترنج دانسته و در برخی موارد نیز این 
دســترنج به عنوان مهریه و صداق عروس تعیین 
می شــود.وی به لزوم توجه جدی بــه این موارد 
اشــاره کرد و گفت: برخی از موارد این مسائل به 
صورت قضایی پیگیری شده اند.وی با بیان این که 
به علت بالا بودن حجم موقوفات و کمبود نیرو و 
امکانات یزد نســبت به سایر نقاط کشور اقدامات 
انجام نشــده زیادی باقی اســت، تصریح کرد: در 
برخی از نقاط مانند اردکان و میبد سرمایه گذاری 
بر روی موقوفات صــورت نمی گیرد و در برخی 
نقاط مانند یزد ظرفیت و درخواست های بیشتری 
وجود دارد.مدیر کل اوقاف و امور خیریه استان با 
 بیان این که با توجه به برخی از مشکلات در حوزه 
زمین های وقفی و ســرمایه گــذاری بر آنها در 
خصوص ســهم ســرمایه گذار و وقف باید اقدام 
 شــود، گفت: بهتر اســت به صــورت  اعیان این 
زمین هــا واگذار و از این پول در فضاهای تجاری 
سرمایه گذاری شــود که خوشبختانه در مواردی 
مانند حوزه دام داری و ســاخت و ساز اقدامات 

خوبی را در یزد شاهد هستیم.

مفقودی 

ثبتِ نامستان پولستانی! 
»سلامت را نمی  خواهند پاسخ گفت«

سرها سخت مشغول است
»وگر دستِ محبتّ سویِ کس یازی«
به اکراهِ فراوان دست بر می دارد از

رایانه و ماشین حساب و چُرتکه و غیره،
که فکرش پهلویِ پول است!

×××
رفیقا، نازنینا، ای پدرجانا!
رسیده فصلِ »ثبتِ نام« 

مدیرانِ عزیز و پرُ تلاش و سختکوش نوعی 
از برخی مدارس را

زمانِ کوششِ جدّی شد و ایاّم
تقریباً به کام آمد!

به »غیر انتفاعی« سخت میکوشد مدیر اینک
و تویِ گاو صندوق اش

ترافیکی سترگ و سخت سنگین است از دستِ
هزاران، صد هزاران قطعه  ها از اسکناس و چک!

×××
و در این سوی، یک خانه

دگر از فرش و مبل و کاسه، منقل و غیره
کاملاً عاریست،

و جایِ این همه، از چند روزِ پیش،
دکانِ کهنه  یِ یک مرد سمساری ست.
و او اکنون حسابی شاد و شنگول است

و بابایِ سه طفل، اینک
به جیبش مبلغی پول است!

×××
عزیزا! گولِ ظاهر را نخور،

این سُرخی رویِ من از افزایش سطحِ 
ویتامین نیست.
اگر دقت کنی،

این سرخی از شرم است،
که بی پولم، ولی پولی کلان باید بپردازم،

و در اینجا،
– به قولِ آن قدیمیها که میگویند: –

چشمم کور و دند ه م کاملاً نرم است!
×××

عزیز من! »صدایی نیست، حرفی نیست«
رسیده فصل ثبت نام

کنون در مدرسه، هر دم
صدایِ خش خش بشمردنِ پول است،

و آقایِ مدیر، اینک،
حسابی شاد و شنگول است!

×××
ولی خوشحال باید بود

چون نامِ مدراس »انتفاعی« نیست!
و این هایی که من گفتم

»رُباعی« نیست!
  حمید آرش آزاد

طنز

حسن سیلاوی سرویس استان ها //رئیس 
سازمان جهادکشاورزی خوزستان با اشاره 
به گران شدن نهاده ها گفت: کمبود و گران 
شدن نهاده ها و بذر باید رفع شود تا بتوانیم 
برآورده  را  کشاورزی  جهاد  وزارت  انتظار 

کنیم. 
    بــه گزارش خبرنگار دریــا ؛ خدارحم در 
جلســه کشــت قراردادی دانه هــای روغنی 
ســال زراعی جدید که امروز )2 مهرماه( در 
اهواز برگزار شــد، اظهار کرد: با وجود اینکه 
خوزســتان در فصل برداشت کشت تابستانه 
قرار دارد اما کشت پاییزه را نیز آغاز کرده ایم. 
در کشت تابستانه بیش از برنامه ای که وزارت 
جهادکشــاورزی برای ما پیش بینی کرده بود، 
موفق شــدیم و تقریباً ۱۰8 درصد برنامه را 
اجرایی کردیم.به گزارش ایســنا، وی افزود: 

علی رغم همه مشــکلات و کمبودها به ویژه 
نهاده ها در فصل تابستان، بیش از سقف کامل 
برنامه های وزارت جهادکشــاورزی و بالاتر 
از آن در خوزســتان اجرا شد.رئیس سازمان 
جهادکشاورزی خوزســتان با اشاره به آغاز 
کشت پاییزه در خوزستان گفت: تاکنون بیش 
از ۶۰۰ هکتار چغندرقند کشــت شده است و 
در آستانه کشت های دیگر نیز هستیم.امیری زاده 
بیان کرد: در سال 98- 99 در خوزستان 57 
هزار هکتار سطح زیر کشت دانه های روغنی 
داشــتیم که حدود ۶8 هزار تن برداشت شد. 
همچنین بیش از یک میلیون و ۶۰۰ هزار تن 
تولید و بیــش از یک میلیون و 2۰۰ هزار تن 
خرید تضمینی گندم داشتیم.وی ادامه داد: از ۱۳ 
هزار هکتار سطح زیر کشت چغندرقند نیز بیش 
از 788 هزار تن چغندرقند برداشت شد.رئیس 

سازمان جهادکشاورزی خوزستان با اشاره به 
برنامه های ســال زراعی 99- ۱۴۰۰ گفت: 
برای این ســال زراعی در استان خوزستان، 
85 هزار هکتار ســطح زیر کشــت دانه های 
روغنی، ۱5 هزار هکتار چغندرقند، ۳9۰ هزار 
هکتار گندم آبی و ۱۶8 هزار هکتار گندم دیم 
مصوب شده است.وی افزود: سطح کل اراضی 
زراعی در خوزســتان 9۱۰ هزار هکتار است 
و با حدود ۱۶۱ هزار هکتار دیگر کشــت ها، 
در مجمــوع یک میلیــون و 7۱ هزار و ۴۱5 
هکتار سطح اراضی کشاورزی خوزستان است.

امیری زاده بیان کرد: در حال حاضر ۳8 هزار 
تن بذر گندم در اختیار اســت که هنوز کامل 
توزیع نشــده و 5۱۰ تن نیز بذر کلزا داریم که 
در حال هماهنگی برای توزیع هستیم.رئیس 
ســازمان جهادکشاورزی خوزســتان افزود: 

امسال کشاورزی در حال متحول شدن است 
و همه نهاده ها از بند دولتی آزاد شــده اند و در 
فاز دیگری در حال وارد شدن هستند. برنامه 
وزارت جهاد کشــاورزی را نیز در خصوص 
تعیین الگوی کشت داریم. بدین ترتیب خودمان 
را برای تحــول در بخش کشــاورزی آماده 
کرده ایم. از حالا به بعد کار ما فنی تر، سخت تر 
و مشــکل تر خواهد شــد بنابراین کشاورزان 
نیز باید پــا به پای این برنامه های پیش بروند 
و آموزش های لازم را ببینند که این مســائل، 

مستلزم تامین امکانات و اعتبارات است.
   امیری زاده گفــت: با توجه به اینکه وزارت 
جهاد کشــاورزی توقع و انتظــار زیادی از 
بزرگ ترین  و خوزســتان  دارد  خوزســتان 
تولیدکننده محصولات کشــاورزی در کشور 
اســت، باید نگاه ویژه تری به خوزستان شود.

وی افزود: علی رغم همه مشکلات، نیروهای 
ما تمام وقت پای کار هســتند و حداقل ابزار 
مورد نیاز کار باید برای نیروها فراهم شــود. 
در حال حاضر از کمبود وسیله نقلیه گرفته تا 
امکانات اداری دیگر را شاهد هستیم؛ همکاران 
ما حتی پول بنزین هم ندارند.رئیس ســازمان 
جهادکشــاورزی خوزســتان بیان کرد: ۱8۰ 
نیروی حجمی داریم کــه بخش مهمی از کار 
در جهاد کشــاورزی را در دســت دارند و از 

ابتدای سال تاکنون حقوق نگرفته اند.امیری زاده 
با اشــاره به گران شدن نهاده ها گفت: کمبود و 
گران شدن نهاده ها و بذر باید رفع شود تا بتوانیم 
انتظار وزارت جهادکشاورزی را برآورده کنیم. 
در حال حاضر در جنگ تمام عیار اقتصادی 
هستیم و ما سربازان اقتصادی هستیم که باید در 
این عرصه بجنگیم. تحول در کشت قراردادی 
می تواند گره گشا باشد و همه باید به این سمت 

و سو بروند.

رئیس سازمان جهادکشاورزی خوزستان تاکید کرد

ضرورت رفع کمبود و گرانی نهاده ها و بذر 

آرزو توکلی ســرویس استان ها // رییس 
استان  برنامه ریزی  و  مدیریت  ســازمان 
کرمان با بیان اینکه در ســال جاری ۵۹۰ 
پروژه در دبیرخانه ستاد فرماندهی اقتصاد 
مقاومتی اســتان تعریف شــده که ۲۲۵ 
 پروژه آن مربوط به شهرســتان ها است، 
تصریــح کرد: حــدود ۷۵۰ میلیون دلار 
ســرمایه گــذاری ارزی بــرای اجرای 
داریم و  نیاز  اســتان  پیشران  پروژه های 
پیش بینــی می کنیم که امســال به جزء 
ســرمایه گذاری ارزی و استفاده از منابع 
صندوق توســعه ملی، در بخش مالی نیز 
تومان سرمایه گذاری جدید  میلیارد   ۹۱۰۰

در استان صورت گیرد. 
   به گــزارش خبرنگار دریــا ؛ دکتر "جعفر 
رودری" در جلســه ســتاد فرماندهی اقتصاد 
اقتصادی  مقاومتی شهرستان بم گفت: مسائل 
و معیشت مردم مهمترین دغدغه ماست و تمام 
برنامه های اســتان نیز در راستای رفع و حل 
این مسائل است.وی ۱۰۰ هزار میلیارد تومان 
را سهم Gdp استان کرمان اعلام کرد و افزود: 
حدود ۳۱ میلیون تومان سرانه درآمد سالانه هر 
کرمانی است که اگر دنبال درآمد بالاتری برای 
استان هستیم باید به ســرمایه گذاری و تولید 
سازمان  باشــیم.رییس  داشته  بیشتری  توجه 
مدیریت و برنامه ریزی استان کرمان با اشاره به 

مشکلات سرمایه گذاران عنوان کرد: متاسفانه 
آنگونه که باید نتوانستیم سنگ های موجود بر 
سر راه ســرمایه گذاران را برداریم.وی با بیان 
اینکه در سال جاری 59۰ پروژه در دبیرخانه 
ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی استان تعریف 
شده که 225 پروژه آن مربوط به شهرستان ها 
اســت، تصریح کرد: حدود 75۰ میلیون دلار 
سرمایه گذاری ارزی برای اجرای پروژه های 
پیشران استان نیاز داریم و پیش بینی می کنیم که 
امسال به جزء سرمایه گذاری ارزی و استفاده 
از منابع صندوق توسعه ملی، در بخش مالی نیز 
9۱۰۰ میلیارد تومان سرمایه گذاری جدید در 

استان صورت گیرد.

حسن سیلاوی سرویس استان ها //رئیس دانشگاه علوم 
پزشــکی جندی شــاپور اهواز با بیان اینکه خوشبختانه 
در استان خوزســتان در هیچ مدرسه ای ابتلا به کرونا به 
بازگشایی  از  پیش  گفت:  نداشــته ایم،  صورت خوشه ای 
مدارس، تعداد محدودی از دانش آموزان و معلمان به کرونا 
مبتلا شده بودند و اکنون نیز این موارد وجود دارد اما به 

نحوی نیست که باعث نگرانی والدین شود. 
    بــه گزارش خبرنــگار دریا ؛ دکتر فرهــاد ابول نژادیان در 
خصوص اخبار منتشــر شــده مبنی بر ابتلای دانش آموزان و 
معلمان خوزســتانی به کرونا، اظهار کرد: خوشــبختانه ما در 
استان خوزستان در هیچ مدرســه ای ابتلا به کرونا به صورت 
خوشه ای نداشته ایم و گزارشی از ابتلای تعداد زیادی از معلمان 
و دانش آموزان در مدرسه وجود ندارد.وی افزود: در هفته اول 
شهریورماه تعداد محدودی )بســیار اندک( از دانش آموزان و 
معلمان مبتلا به کرونا را داشتیم همچنان که در مشاغل دیگر نیز 

افراد مبتلا به کرونا وجود دارند. در هفته دوم و سوم شهریورماه 
نیز وضعیــت اینگونه بود. پیش از بازگشــایی مدارس، تعداد 
محدودی از دانش آموزان و معلمان به کرونا مبتلا شــده بودند 
و اکنون نیز این موارد وجود دارد اما به نحوی نیست که باعث 

نگرانی والدین شود.
   رئیس دانشگاه علوم پزشکی جندی شاپور اهواز عنوان کرد: 
در همه مشــاغل و حرفه ها افراد مبتلا به کرونا وجود دارد و 
اتفاقا زنان خانه دار و بازنشســتگان بیشترین آمار مبتلایان را 
به خود اختصــاص داده اند.ابول نژادیان که در یک گفت وگوی 
تلویزیونــی صحبت می کرد، گفت: همان طــور که موارد ابتلا 
به کرونا بین پزشــکان، کارمندان و کارگران دیده می شود، در 
کــودکان و معلمان نیز وجود دارد اما اینکه مدرســه ای مرکز 
آلودگی باشد، خوشبختانه در استان خوزستان گزارشی در این 
خصوص نداشــتیم و عموما ابتلا در خانواده ها صورت گرفته 

است.

رئیس دانشگاه علوم پزشكی اهواز:

ابتلای خوشه ای به کرونا در مدارس  خوزستان نداشتیم
رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی  کرمان  خبر داد

 نیاز استان به ۷۵۰ میلیون دلار سرمایه گذاری ارزی 
برای اجرای پروژه های پیشران

کمیسیون معاملات

)آگهی مناقصه عمومي يك مرحله اي (   5- 99
سازمان منطقه آزاد قشم در نظر دارد عمليات خاكريزي ، جدول گذاري ، آسفالت و روشنايي بلوار ساحل شمالي درگهان 

را از طريق مناقصه عمومی يك مرحله اي به پيمانکار واجد صلاحيت با شرايط مشروحه ذيل واگذار نمايد .
- موضوع مناقصه : عمليات خاكريزي ، جدول گذاري ، آسفالت و روشنايي بلوار ساحل شمالي درگهان با شرح كار اجرايي 

و ساير شرايط مناقصه درج در اسناد مناقصه . 
- محل و اجرا پروژه : استان هرمزگان - جزيره قشم – شهر قشم

-  مدت زمان اجراي كار:  6 ماه شمسي مي باشد.
- مبلغ برآورد كار : براساس فهارس بهای پايه راه سال 99 سازمان برنامه و بودجه كشور برابر 27.304.227.576 
ريال ) بيست و هفت ميليارد و سيصد و چهارميليون و دويست و بيست و هفت هزار و پانصد و هفتاد و شش ريال ( می 
باشد. - استاندارد اجراي كار : دارا بودن حداقل رتبه 4  راه با ظرفيت آزاد از سازمان مديريت و برنامه ريزي جهت 

شركت در مناقصه و اجراي پروژه فوق برای مناقصه گران الزامي است.
- مبلغ و نوع تضمين شركت در مناقصه : ضمانت نامه بانکي بنام سازمان منطقه آزاد قشم با شناسه ملي 14002861698 
و كد اقتصادي 411443335884 يا واريز به حساب جاري 4651525348 بانك ملت شعبه قشم با شماره شباي 
IR870120020000004651525348  با شناسه واريز 99009803129 ( به ميزان 1.366.000.000 )يك ميليارد 
و سيصد و شصت و شش ميليون ريال(  تهيه و منضم به اسناد مناقصه ارائه گردد، مدت اعتبار ضمانتنامه فوق از تاريخ 
اولين روز تحويل پيشنهادها به مدت سه ماه و براي سه ماه ديگر نيز قابل تمديد مي باشد، علاوه بر آن ضمانتنامه هاي 
 بانکي بايد طبق فرم هاي مورد قبول تنظيم شود،) ضمانتانه بانکي از بانك هاي خصوصي و دولتي مورد تاييد بوده و 

ضمانتنامه هاي مربوط به موسسات مالي و اعتباري مورد تاييد نمي باشد.( 
مهلت دريافت اسناد مناقصه : متقاضيان  مي توانند پس از واريز مبلغ.1.500.000  ريال به حساب جاري 4651525348  
بانك ملت شعبه قشم به نام سازمان منطقه آزاد قشم ، از تاريخ 99/07/06  تا تاريخ  99/07/15 جهت دريافت اسناد 

و مدارك مناقصه مراجعه نمايند .
- محل تحويل اسناد مناقصه : سازمان منطقه آزاد قشم- اسکه بندر بهمن – ساختمان مديريت حقوقي و امور قراردادها 

– دبيرخانه كميسيون معاملات 35252150 – 076 و فاكس 35241706 -076
- مهلت تحويل پاكات مناقصه : از تاريخ  99/07/16  تا 99/07/28 )آخرين مهلت تحويل پيشنهادها ساعت 13:30 

تاريخ  99/07/27 مي باشد(
- زمان و محل تشكيل كميسيون و بازگشايي پاكتها: سه شنبه تاريخ 99/07/29 رأس ساعت00.:10 صبح در دفتر 

مديريت امور حقوقي و قراردادها ، واقع در اسکله بندر بهمن قشم .
-  مكان دريافت و تحويل اسناد مناقصه :جزيره قشم- اسکله بندر بهمن – مديريت امور حقوقي و قراردادها – دبير خانه 

كميسيون معاملات. تلفن35252150 – 076 و  فاكس 35241706-076 )كد پستی : 7951617444(
- در اين قرار داد پيش پرداخت  درنظر گرفته نشده است و پيمانکار مي بايستي بدون دريافت پيش پرداخت اجراي پروژه 
فوق را شروع نموده پس از پيشرفت فيزيکی 20 درصد از حجم پروژه پيمانکار می تواند نسبت به ارائه صورت وضعيت 

اقدام نمايد.
- ساير توضيحات : 

- به پيشنهاداتي كه پس از انقضاي مدت مقرر در آگهي واصل شوند ترتيب اثر داده نخواهد شد . 
- ساير اطلاعات و جزئيات مربوطه در اسناد مناقصه مندرج است . 

- هزينه هر نوبت انتشار آگهي به عهده برنده مناقصه خواهد بود . 99/168م/الف

نوبت اول 

دبیرخانه کمیسیون معاملات

 حسن سیلاوی سرویس اســتان ها // مشاور وزیر 
راه و شهرســازی گفت: یکی از سیاست های جدی 
این وزارتخانه در حوزه بنادر، توسعه ظرفیت ها برای 
افزایش حجم فعالیت های ترانزیت کالا به ســمت 

کشورهای آسیای میانه است. 
   بــه گزارش خبرنگار دریا ؛ در نشســت خبری که در 
محل اداره کل بنادر و دریانوردی خوزســتان برگزار شد، 
اظهار داشت: اقدام جدی که در سازمان بنادر و دریانوردی 
کشور صورت گرفته، توجه ویژه به پس کرانه ها و کمک به 
پروژه های ارتباط دهنده حمل و نقلی است که منجر به انتقال 
ظرفیت بنادر به داخل کشور از طریق پروژه های راه سازی 
شده است.وی یکی از این پروژه ها را جاده کمربندی بندر 

امام خمینی)ره( عنوان  کرد و افزود: از آنجایی که این بندر 
از ظرفیت های بسیار زیاد و مهمی برخوردار است، نباید 
آن را صرفا به عنوان یکی از مبادی ورودی کالا به کشــور 
دانست.این مقام مسئول در وزارت راه و شهرسازی با تاکید 
بر اینکه روند صادرات کالا از بندر امام خمینی)ره( نسبت 
به گذشته بهبود یافته است، گفت: با ساز و کار و جانمایی 
که در پس کرانه این بندر صورت گرفته، ظرفیت ترانزیتی 

آن نیز افزایش یافته و به سرمایه گذاری بسیار با ارزشی در 
این حوزه تبدیل شده است.میرشفیع با اشاره به هدفگذاری 
طراحان تحریم های جمهوری اسلامی، بیان داشت: مجموعه 
طراحان این تحریم ها انتظار داشتند تا فعالیت های بندری 
جمهوری اسلامی دچار اخلال شود؛ اما شرایط فعلی علاوه 
بر اینکه خلاف این انتظار را نشــان می دهد؛ بلکه توسعه 
ظرفیت بنادر را در پی داشت. مشاور وزیر راه و شهرسازی 

و نماینده ویژه وزیر در امور خوزســتان با اشاره به تاکید 
مقام معظم رهبری در زمینه رسیدگی به مشکلات استان 
خوزســتان و ارجاع دستورات ایشان از طریق معاون اول 
رئیس جمهوری به وزارت راه و شهرسازی، اظهارداشت: 
در همین راســتا ستاد ویژه ای برای حمایت و پشتیبانی از 
پروژه ها و اقدامات مربوط به حوزه مسئولیت این وزارتخانه، 
تشکیل شــد.وی ادامه داد: بر اساس برنامه ریزی هایی که 

صورت گرفته، نشســت های تخصصی این ســتاد هر 2 
هفته یکبار به منظور بررسی پروژه ها، در استان خوزستان 
برگزار می شود.این مقام مسئول در وزارت راه و شهرسازی 
همچنین از خوزستان به عنوان استانی با ظرفیت های بسیار 
زیــاد اقتصادی یادکرد و گفت: عــلاوه بر این نیز به دلیل 
شرایط این استان پروژه های زیادی در حوزه های مسکن و 
حمل و نقل در دست اجرا است که عملیات اجرایی آنها نیاز 
به سرعت بیشتری دارد.وی بیشترین شتاب صورت گرفته 
در انجام این پروژه ها را مربوط به حوزه مسکن دانست و 
گفت: بعد از دوران جنگ مردم در زمین های متعددی ساکن 
شده اند که در این مدت مسائل و گره های حقوقی این املاک 

حل نشده است.

مشاور وزیر راه:

توسعه ظرفیت بنادر کشور هدفگذاری شده است

آگهی دعوت مجمع عمومی 
عادی نوبت اول

تعاونی  شركت  محترم  اعضاء  اطلاع  به 
مصرف كاركنان بهزيستی  می رساند جلسه 
مجمع عمومی عادی نوبت اول روز يكشنبه 
در   12 ساعت  راس   99/7/27 مورخ 
شهرستان  بهزيستی  اداره  نمازخانه  محل 
جنب  ناصر  بلوار  آدرس:  به  بندرعباس 
بهزيستی  اداره   - شريعتی  بيمارستان 
شود.  می  برگزار  بندرعباس  شهرستان 
شود  می  دعوت  محترم  اعضاء  كليه  از  لذا 
شخصاً يا وكالتاً جهت اتخاذ تصميم نسبت به 
موضوعات ذيل در جلسه حضور بهم رسانند .

*دستور جلسه : 
1- استماع گزارش هيات مديره و بازرسان

مالی 1397  وتصويب صورتهای  2- طرح 
الی 1398

3- انتخاب بازرسان

شرکت تعاونی مصرف کارکنان بهزیستی شهرستان  بندرعباس

تاریخ انتشار آگهی : 99/07/05 

مدیر کل اوقاف یزد:

معامله دسترنج زمین های وقفی 
نه شرعی است و نه قانونی 
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سال نوزدهم شماره 3424

فرهنگ وهنر

سرویس فرهنگی // استان هرمزگان در تاریخ معاصر 
خود رشادت های زیادی را از مردان و زنان این دیار 
ثبت کرده، در این بین اما ماجرای بانوی صبر و ایثار 
هرمزگان که ۹ نفر از فرزندان و محارم خود را تقدیم 
انقلاب کرد و خود نیز طعم شیرین شهادت را چشیده 

شنیدنی است. 
   ســالیان درازی از پیروزی انقلاب اســلامی و دوران 
دفاع مقدس می گذرد و در این ســال ها همه جا سخن از 
رشادت ها و ایثار بزرگ مردانی است که بسیاری از آنان 
در اوج نوجوانی و جوانی، ایثار و از خود گذشتگی را تمام 
و کمال معنا کردند؛ اما در بین صفحات این تاریخ معاصر، 
کمتر حرفی از شــیرزنان این مرز و بوم زده شــده است.

شاید یادمان رفته است که مادران و همسران این سرزمین 
چگونه عزیزان خود را به ســوی جبهه حق برای دفاع از 
خاک این کشور راهی کردند و در راه رسیدن به آرمان ها و 
ارزش های انقلاب، از احساسات خود گذشتند؛ آری شاید 
هیچ دوربین و رسانه ای نتوانسته نقش پررنگ آنان را در 
پشت صحنه جنگ تحمیلی به خوبی نشان دهد، اما داستان 
ایثار و فداکاری آنان کمتــر از رزمندگان جبهه های نبرد 
نبوده است.قصه یکی از این شیرزنان، در جزیره کوچکی 
در جنوب کشور از پیش از پیروزی انقلاب اسلامی کلید 
خورد زنی که برای اطاعت از ولی امر و دفاع از مرز و بوم 
کشورمان از جان و دل و هر آنچه داشت، مایه گذاشت و 

در نهایت خود در زمره شهیدان الهی، دعوت حق را لبیک 
گفت.فاطمه نیک در ســال ۱۳۰۰ در جزیره هرمز به دنیا 
آمد، پدرش مؤذن مسجد بود و فاطمه در دامان خانواده ای 
مذهبی و معتقد بزرگ شد، او بعد از ازدواج صاحب چهار 
فرزند پسر و سه فرزند دختر شــد که آنان را ولایتمدار 
و دوستدار خدا و اهل بیت)ع( تربیت کرد.داستان زندگی 
این بانوی بزرگوار، رشــادت ها و فداکاری های او، منش 
و اخلاقش را از زبان پســرش حاج محمود گلزاری بیان 
می کنیم.گلزاری: پایه گذاران حرکت انقلابی و پیش برنده 
آن در جزیره هرمز، شــهید موسی درویشی و خواهرش 
فاطمه نیــک بودند، مادرم قبل از انقــلاب، اعلامیه ها و 
ســخنرانی های امام را بین بانوان پخش می کرد و همواره 
ســعی در آگاهی دادن به مردم و مبارزه با استبداد شاهی 
داشــت همچنین همواره از فعالین راهپیمایی های قبل از 

انقلاب بود.
  از رهبــری مبارزات مردمی با رژیم طاغوت در 

هرمز تا نقش زینبی او در دفاع مقدس
   رشادت های مادرم بعد از پیروزی انقلاب اسلامی پایان 
نیافت و از ابتدای شــروع جنگ تحمیلی، به اطاعت امر 
ولی فقیه چهار فرزند پسرش را همواره به حضور مستمر 
در جبهه های جنگ تشــویق می کرد وی دوش به دوش 
مردان جزیره، در پیش بردن اهداف انقلاب اسلامی نقش 
داشت.به خاطر کهولت سن و مشکلات جسمانی مادر و 

پدرم در دوران جنگ تحمیلی، قرار بر این بود تا دو نفر از 
برادرانمان در جزیره و در کنار آنها بمانند و دو برادر دیگر 
به جبهه بروند من و بــرادرم غلام گلزاری، با یکدیگر به 
جبهه می رفتیم و بعد از برگشــتمان، دو برادر دیگرم یعنی 
محمــد و علی می رفتند.ســرانجام محمد و علی در یکم 
فروردین سال ۶۱ در عملیات فتح المبین در دشت عباس، 
هر 2 با هم شهید شدند و روز سیزدهم فروردین هم مراسم 
تشــییع پیکر آنها برگزار شد پس از آن دفعات بسیاری با 
برادرم غلام به جبهه رفتیم که در نهایت برادرم بهمن سال 
۶۴ در عملیات والفجر هشت، در بندر فاو به شهادت رسید 
بعد از شهادت سومین برادرم، به دلیل نیاز مادر و پدرم به 
مراقبت، دیگر به جبهه نرفتم.در این ســال ها مادرم علاوه 
بر سه فرزند جوانش، پنج محرم دیگر خود یعنی برادرش 
سردار موسی درویشی، خواهرزاده اش محمد شفیع مدنی، 
داماد او شهید عبدالحمید دریانورد و برادرزاده هایش شهید 
حر درویشی و شــهید عبدالکریم درویشی، را در فاصله 

سال های ۶2 تا ۶5 از دست داد.
  مادرم به شــهادت اعضای خانواده اش افتخار 

می کرد
   بــا وجود اینکه مادرم فاطمه، دو فرزند خود یعنی علی 
و محمد را در ســن 25 و ۳۰ ســالگی از دست داد، اما 
باعث نشــد که بعد از آن، دو پســر دیگرش را به جبهه 
نفرستد چراکه تمام خواسته اش حفظ ارزش های انقلاب 
و اطاعت از امر ولایت فقیه بود و شــهادت فرزندانش در 
این راه، برای او افتخار بزرگی بود.هنگامی که خبر شهادت 
فرزندان و محارمش را می آوردند، از حضرت فاطمه سلام 
الله علیها طلب صبر می کرد و هیچگاه بیقراری و شــیون 
در تشــییع پیکر آنان نمی کرد و بسیار آرام بود به خاطرم 
هســت که در یکی از دفعاتی که من و برادرم از جبهه بر 
می گشتیم و مردم هرمز برای استقبال به اسکله آمده بودند 
مصادف شــده بود با زمانی که اولین شهید هرمز و اولین 
شهید دانش آموز اســتان یعنی موسی آزموده به شهادت 
رسیده بود. مادرم بعد از دیدن ما به حرمت دل مادر و پدر 

شهید آزموده، هیچگونه ابراز خوشحالی نکرد و رفتاری 
بسیار عادی داشت. حتی در راه برگشت به ما دونفر گفت 
که شــما دو نفر چه ناخالصی ای داشته اید که هیچ آسیبی 
در این جنگ ندیدید، اینگونه مادرم فاطمه همواره آماده 

شهادت فرزندانش در جبهه حق بود. 
  ناگفته های ماجرای شهادت فاطمه نیک

   پــدر و مادرم بــه همراه حاج ســلیمان مدنی، یکی از 
برادرزاده های مادرم که خود جانباز 7۰ درصد بود، سال ۶۶ 
با کاروانی متشکل از خانواده ایثارگران و شهدا، به مکه مکرمه 
اعزام شدند قبل از راهپیمایی در کاروان اعلام کردند که امام 
دستور داده اند تا افراد مسن بدلیل گرمای شدید هوا در مرداد 
ماه و کهولت سن، در این راهپیمایی شرکت نکنند.پسرخاله ام، 
آخرین نفری بود که در راهپیمایی برائت از مشکرین با فاطمه 
نیک بود و او را دیده بود اینگونه ماجرای شرکت مادرم در 
این راهپیمایی را از زبان خودش تعریف کرده است: هنگامی 
که در لابی هتل نشسته بودم و از اینکه به راهپیمایی نرفته بودم 
غمگین بودم، در این بین خانمی که چادر احرام به تن داشت 
به پیشم آمد و شروع به صحبت کرد و ماجرا را برایش تعریف 
کردم.آن خانم گفت اگر دوست داری در راهپیمایی شرکت 
کنی من مسیر آن را بلدم و به آنجا می برمت؛ من هم با او رفتم 
و وقتی که به کوچه منتهی به راهپیمایی رسیدیم و جمعیت را 
به من نشان داد، دیگر او را ندیدم که حتی از وی تشکر کنم 
سپس در بین جمعیت خواهرزاده ام را که روی ویلچر بود، پیدا 
کردم.حاج سلیمان بعد از دیدن مادرم فاطمه از او پرسید که 
چگونه به راهپیمایی رسیده است و مادرم برایش داستان را 
توضیح داده بود. کمی بعد نیروهای آل سعود از همه جا حمله 
کردند و پسرخاله ام و مادرم همدیگر را در بین جمعیت گم 
کردند.   مادرم آنقدر زخمی شده بود که دیگر قابل تشخیص 
نبود و پدرم نتوانسته بود او را تشخیص دهد به همین دلیل 
پیکر او در بین ۶9 نفری که مفقودالاثر بودند، وجود داشت 
و به ایران برنگشت.ســرانجام بنیاد شــهید و سازمان حج 
و زیارت بعد از 75 روز، کاروان ویژه ای تشــکیل دادند تا 
 افراد درجه یک این شــهدا را به جده برده و هویت شان را 

تشخیص دهند و پیکر این شهدای ایرانی را به کشور برگردانند 
من برای شناسایی مادرم رفتم و از روی اثر بخیه عمل تیروئید 
و عمل قلبش تشــخیص دادم، بسیاری از افراد هم از روی 

تکه های لباس، پیکر اقوام خود را تشخیص می دادند.
  ام الشهدای هرمز، پیشتاز کمک و تعاون در دوران 

دفاع مقدس بود
   در دوران دفــاع مقدس، گروهــی از بانوان در هرمز به 
ســرگروهی مادرم بودند که کارهایی از قبیل جمع آوری 
کمک های نقدی، پخت نان و کلوچه محلی برای رزمندگان، 
بسته بندی مواد غذایی و مایحتاج رزمندگان انجام می دادند.

سر زدن به خانواده های شهدا و ایثارگران جهت دلگرمی و 
تامین مایحتاج خانواده ها از دیگر برنامه های آنان بود. مادرم 
همواره پیشتاز و مشوق سایر بانوان برای انجام این فعالیت ها 
بود همچنین خبر شــهادت جوانان را او به خانواده هایشان 
میرساند؛ چرا که وی مادر سه جوان شهید بود و مظهر صبر و 
مرهمی بر داغ این خانواده ها بود.مادرم همواره مطیع ولی امر 
و مشتاق امور فرهنگی بود، به عنوان مثال وی بعد از پیروزی 
انقلاب در سن شصت سالگی، به نهضت سواد آموزی رفت 
و وقتی دلیلش را پرســیدیم گفت چون امام فرموده اند که 
ایران را مدرسه کنید، من بر حسب وظیفه می روم و تلاشم 
را می کنم تا بتوانم سواد یاد بگیرم و اگر نتوانستم هم اشکالی 
 ندارد؛ اما در نهایت یک کلاس سواد با رفتن به نهضت یاد 
گرفت.به گزارش تســنیم، فاطمه نیک در جزیره کوچکی 
که قبل از انقلاب از کمتریــن و ابتدایی ترین امکانات هم 
برخوردار نبود، تمام تلاش خود را در کنار خانواده اش برای 
سرنگونی حکومت طاغوت کرد و بعد از انقلاب هم از جان 
و دل و خانواده اش مایه گذاشــت تا ذره ای از این خاک به 
دست دشمن نیفتد او بزرگ شده مکتب عاشورای حسینی 
بود و با مصیبت های حضرت زینب)س( آشنا بود و هیچگاه 
از شهادت فرزندانش در راه حق هراسی نداشت.فاطمه نیک، 
آینه تمام نمای ایثــار و فداکاری برای جبهه حق و تحقق 
آرمان انقلاب اسلامی بود و چه زیبا خود را به قافله شهدا 

رساند. 

 شیرزنی که برای دفاع از مرز و بوم کشور از تمام زندگی اش گذشت 

ام الشهدای هرمزگان را بیشتر بشناسیم 

آبادی  //  غلام فتح  ســرویس فرهنگی 
سه شنبه یکم مهر ماه با مادر شهید گرانقدر 
»علی اکرامی« دیدار کرد و افزود: مادران 
شهداء با تقدیم جگر گوشه های خود در راه 

انقلاب، دین خود را ادا کردند.
  به گزارش خبرنگار دریا ؛ رئیس بنیاد شهید 
و امور ایثارگران بندرعباس اجرای طرح ملی 
»سه شــنبه های تکریم« و »طرح سپاس« را 
فرصتی مناســب برای رسیدگی به مشکلات 

خانواده های معظم شهدا دانست و خاطرنشان 
کرد: در دوران دفاع مقدس نوجوانان و جوانان 
ما با وجود امکانات کمی که وجود داشت، به 
مقابله با دشــمن برخاستند و با شجاعت و از 
خودگذشتگی خود اجازه ندادند، دشمن یک 
وجب از خاک کشور عزیزمان را تصاحب کند.

وی ضمن گرامی داشــت یاد و خاطره شهدای 
دفاع مقدس، ادامه داد: خانواده های معظم شهدا 

به ویژه والدین این عزیزان نور چشم ما هستند.
گفتنی است: شــهید »علی اکرامی« 25 بهمن 
۱۳۴9 در محله نایبند جنوبی بندرعباس به دنیا 
آمد، چهارم دی ماه ۱۳۶5 در منطقه ام الرصاص 
عراق آسمانی شد که پیکر او مدت ها در منطقه 
باقي ماند و در ۱9 بهمن ۱۳75 پس از تفحص 
پیکر پاکش پیدا، و در گلزار شهدای بندرعباس 
به خاک سپرده شد.این شهید معظم در ابتداي 

وصیت نامه اش هدف از نوشــتن را تســویه 
حساب با دنیا دانسته و آورده است: چون انسان 
هر زمانی و هرآنی که در معرض خطر سقوط 
و صعود و مورد تهدید است و خطر صعود این 
است که با صعود انسان شیطان بیشتر سعی در 
نابودی اش می کند و برای انسان خطر محسوب 
می شــود. وی در ایــن وصیت نامه خطاب به 
خواهران و برادرانش ادامه داده است: خواهران 
هرگز آن ساده پوشیدن و ساده زندگي کردن را 
از یاد مبرید چون تجملات انسان را از یاد خدا 
دور می کند، برادرانــم هرگز از خدمت در راه 
اسلام خستگی به خود راه مدهید مانند قبل و 

حال سعی کنید دیانت داشته باشید.

رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران بندرعباس :

 خانواده های معظم شهدا نور چشم ما هستند

به صورت محدود صورت می گیرد؛ 
برگزاری مراسم اربعین 

در ۱۲ نقطه گلزار شهدای گمنام شهر بندرعباس 
  ســرویس فرهنگــی  //مراســم اربعین علاوه بــر هیئات و 
ادارات به صورت محدود در ۱2 نقطه گلزار شــهدای گمنام شهر 
بندرعباس برگزار خواهد شــد. ، نشســت کارگــروه تبلیغ کمیته 
فرهنگی و آموزشی ستاد اربعین استان هرمزگان، با حضور حجت 
الاسلام علی اکبر انصاری راد مدیرکل تبلیغات اسلامی هرمزگان، 
حجت الاسلام محمد ایمانی فرد مسئول شورای هماهنگی تبلیغات 
اســلامی هرمزگان، حجت الاســلام محمد برزگرپور مســئول 
 بسیج طلاب هرمزگان و مســئول کمیته فرهنگی و آموزشی ستاد 
اربعین اســتان هرمزگان برگزار شــد.  حجت الاسلام »علی اکبر 
انصاری راد« در این نشســت با اشــاره به اهیمت اربعین ، اظهار 
کــرد: اربعین در فرهنگ اهل بیــت)ع( و در متون دینی و حدیثی 
ارزش زیادی دارد، آثار حفظ حدیث در ۴۰ روز و خواندن دعای 
عهــد در ۴۰ روز از نمونه های اهمیت اربعین اســت. وی در ادامه 
افزود: با توجه به متون دینی و روایات، امام حسین)ع( در راستای 
اهداف خود یک حرکتی را به ثمر رســاند که باعث احیای اسلام 
ناب محمدی)ص( شد، این جانفشــانی امام حسین )ع( را باید تا 
قیام قیامت جاوید نگه داریم، این عمل ما باعث احیاء دین اســلام 
و مبارزه با دشمنان اسلام است. مدیرکل تبلیغات اسلامی هرمزگان 
اضافه کرد: همه  می دانیم مصائب و ســختی هایــی که برای امام 
حسین)ع( به وجود آمد، برای هیچ یک از امامان و پیامبران وجود 
نداشته است، مصیبت سیدالشــهداء از همه مصائب عظیم تر بود و 
این دلیل بر اهمیت دادن به عزای اربعین امام حســین)ع( اســت. 
حجت الاسلام انصاری راد با اشــاره به درس اربعین، گفت: زنده 
نگه داشــتن یاد حقیقت و خاطره شهادت در مقابل توفان تبلیغات 
دشمن، درسي است که اربعین به ما مي دهد.گفتنی است، ثبت نام از 
 خطبا و مداحان داوطلب جهت حضور در ادارات، اماکن عمومی و 
روضه های خانگی، برگزاری مراســم اربعیــن علاوه بر هیئات و 
ادارات به صورت محدود در ۱2 نقطه گلزار شــهدای گمنام شهر 
بندرعباس و پیگیری راه اندازی موکب سیار و تبلیغات اربعینی در 
سطح شهر از جمله مواردی است که در نشست کارگروه تبلیغ کمیته 
فرهنگی و آموزشی ستاد اربعین استان هرمزگان به تصویب رسید.

به گزارش شبســتان؛ همچنین برگزاری نشست توجیهی مسؤولان 
جهت برپایی مواکب شــهری و ابلاغ پروتکل های بهداشتی ستاد 
کرونا ، برگزاری ۳ شب مراسم عزاداری در شهرهای استان، برگزاری 
نشست با موضوع اربعین و بانوان زینبی و پاسداشت خواهران شهیده 
در حوزه های علمیه خواهران، برگزاری مراسم مرکزی در شهرهای 
اســتان با عزاداری و قرائت زیارت اربعین پیش از ظهر اربعین به 
صورت محدود و رعایت پروتکل های بهداشــتی و پیگیری قرائت 
زیارت اربعین و محیط آرایی در ارگان های دولتی و نظامی استان از 

دیگر مصوبات این نشست بود.

پلاتو و نگارخانه حاجی آباد احداث می شود 
  سرویس فرهنگی // مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان 
هرمزگان از تخصیص زمین برای احــداث 2 پروژه فرهنگی در 
شهرستان حاجی آباد خبر داد و گفت: به زودی نگارخانه و پلاتو 
شهرســتان حاجی آباد احداث می شود. رضا کمالی زرکانی اظهار 
داشــت: حاجی آباد پتانسیل های فراوانی دارد که اگر تلاشمان را 
مضاعف کنیم این شهرستان به قطب فرهنگی و هنری استان تبدیل 
خواهد شد.وی افزود: شهرستان حاجی آباد در همسایگی استان 
کرمــان قرار دارد و علاقه مندیم تعامل فرهنگی با کرمان به خوبی 
صورت بگیرد.مدیرکل فرهنگ و ارشــاد اسلامی استان هرمزگان 
گفت: احداث سینما یکی از خواسته های مردم این شهرستان بود 
که تحقق یافته همچنین در بازدیدی که از پلاتو اندیشــه داشــتم 
ســعی در تجهیز و برطرف کردن نواقــص آن داریم که به زودی 
به آن رسیدگی خواهد شــد.وی با تقدیر از عملکرد رئیس اداره 
فرهنگ و ارشاد اسلامی شهرستان حاجی آباد برای تحقق عدالت 
فرهنگی در این شهرستان تصریح کرد: با شهرداری حاجی آباد هم 
تعامل دو جانبه داریم، شهرداری مکان ساخت پلاتو و نگارخانه 
را در اختیار ما قرار داده و به زودی عملیات اجرایی این 2 پروژه 
فرهنگی در حاجی آباد آغاز خواهد شد. وی با اشاره به پتانسیل 
بالای حاجی آباد در حوزه هنر و ادبیات از رونمایی کتاب نویسنده 
این شهرســتان خبر داد و گفت: در مراسمی که امروز برگزار  شد 
کتاب ســقوط در شهریور سرد به نویسندگی مرتضی رحیمی نژاد 
رونمایی شــد.کمالی زرکانی ادامه داد: در این ســفر با هنرمندان 
شهرســتان جلسه داشتیم که همگی بر به ســرانجام رساندن زیر 
ساخت های فرهنگی تاکید داشتند و امیدواریم بتوانیم این خواست 
را محقق کنیم. به گزارش تسنیم، مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی 
استان هرمزگان در ســفر یک روزه به حاجی آباد ضمن دیدار و 
تجلیل از هنرمندان و خبرنگاران، از پروژه های فرهنگی شهرستان 

نیز بازدید کرد.

حوزه هنری هرمزگان
 در شانزدهمین جشنواره فیلم مقاومت حضور یافت

  ســرویس فرهنگی //  مســوول واحد هنرهــای تصویری 
حوزه هنری استان هرمزگان با پنج اثر تولیدی خود با موضوع دفاع 
مقدس در شانزدهمین جشنواره فیلم مقاومت حضور یافت. مجید 
ذاکری در جمع خبرنگاران افزود: در این دوره از جشــنواره فیلم 
مقاومت، فیلم های مســتند »ابوحیدر«، »مادر شهر«، »آتش بار«، 
»جزیره بهشــت« محمدرضا رکن الدینی و»آن شرح بی نهایت« 
از تولیدات حوزه هنری هرمزگان هســتند که در این جشــنواره 
به نمایش درمی آیند.وی افزود: مســتند ابوحیدر و مادر شــهر به 
کارگردانی مهراب بهرامی، آتش بار به کارگردانی ســعید عامری، 
 جزیره بهشــت به کارگردانی محمدرضا رکن الدینی وآن شــرح

بی نهایت بــه کارگردانی داوود مرزی زاده است.مســوول واحد 
 هنرهای تصویری حوزه هنری استان هرمزگان بیان داشت: هر ساله 
 حــوزه هنری هرمزگان در ایام و مناســبت های مختلف از جمله 
هفته دفاع مقدس فعالیت های گســترده ای در زمینه های مختلف 
 فرهنگــی هنری برگزار می کند که امســال با پنــج اثر تصویری 
 نقــش و جایــگاه هنرمنــدان فعــال در حــوزه آثــار ادبیات 
پایداری اســتان هرمزگان را در این دوره از جشــنواره به نمایش 
می گذارد.به گزارش ایرنا ؛ شــانزدهمین جشنواره فیلم مقاومت با 
هدف حمایت و پشــتیبانی از هنرمندان ســینمای انقلاب و دفاع 
مقدس همزمان با هفته دفاع مقدس در دو بخش اســتانی و ملی 

در حال برگزاری است.

خبر

 ســرویس فرهنگی // خرامان با بیان اینکه نویسندگان 
حرفه ای برخلاف کارگزاران ادبیــات جنگ، جنگ را بد 
می دانند، گفت: ما درتولید اثر در حوزه دفاع مقدس برای 

کودکان و نوجوانان موفق نبودیم. 
    مصطفی خرامان در نشست »تاملی بر ادبیات داستانی کودک و 
نوجوان دفاع مقدس« که در باغ موزه دفاع مقدس به همت موسسه 
خانه کتاب و ادبیات ایران برگزار شد، گفت: سوالات بسیاری در 
مورد ادبیات داستانی کودک و نوجوان در حوزه دفاع مقدس مطرح 
است، از جمله اینکه چرا تعداد کتاب ها کم است و چرا کتاب های 
نوشته ضعیف هستند. این طور نیست که نویسندگان ما اهمیتی به 
این حوزه ندهند اما نوشتن در زمینه دفاع مقدس برای کودکان و 
نوجوانان سختی های زیادی دارد. ما در مورد تولید اثر در حوزه 
دفاع مقدس برای کودکان و نوجوانان موفق نبودیم. این نویسنده 
اظهار داشت: نویسنده ای که می خواهد برای کودکان و نوجوانان 
داستان یا رمان بنویسد، ضمن اینکه باید به اصول داستان نویسی 
تسلط داشته باشد، باید به زبان کودکان توجه کند و مسایل پیچیده 
را به زبان ســاده تبیین کند. امروزه برخی معتقدند که باید فلسفه 
هم برای کودکان نوشت. فلسفه یک موضوع چالش برانگیز است 
و نویســنده باید مسایل پیچیده را به زبان ساده بیان کند. وی در 
مورد نوشتن در مورد دفاع مقدس برای کودکان و نوجوانان عنوان 
کرد: فردی که می خواهد در مورد جنگ برای کودک و نوجوان 
بنویسد باید نویسنده باشد، زبان بچه ها بلد باشد، جذاب بنویسد 

و اطلاعات لازم در مورد جنگ را داشته باشد؛ بدین ترتیب کار 
بسیار سخت می شود و نویسندگان کودک و نوجوان خیلی وارد 
این حوزه نمی شــوند. از طرفی کارگزاران ادبیات جنگ سراغ 
نویسندگان کمتر شناخته شــده می روند. خرامان با بیان اینکه 
کارهای ما در حوزه دفاع مقدس برای کودک و نوجوان سطحی 
است و به عمق نرسیده است، افزود: اولین کسانی که در هر جنگی 
آسیب می بینند، بچه ها هستند. نویسندگان حرفه ای معتقدند که 
جنگ بد است اما کارگزاران ادبیات جنگ چنین اعتقادی ندارند، 
هرچند که جنگ ما دفاع بوده است. نمی توان به بچه ها گفت که 
جنگ خوب است. به خاطر این تضاد، کارگزاران ادبیات جنگ 
حوزه ادبیات کودک و نوجــوان را رها کردند.این منتقد ادبی با 
اشــاره به اینکه نوشتن در مورد جنگ برای کودکان و نوجوانان 
بسیار سخت است، بیان کرد: وقتی بخواهیم از جنگ برای کودکان 
بگوییم اولین سوال آنها این است که چرا جنگ شد، چرا دشمن 
به ما حمله کرد؟ آنها سلسله وار سوال می کنند. بسیاری از نکات 
و مســایل جنگ را نمی شود برای کودکان توضیح داد. شاید به 
 همین دلیل است که نویسندگان از نوشتن در این حوزه صرف نظر 
می کنند. نوجوانان را می شود تا حدودی با جنگ آشنا کرد اما 
باز هم بسیاری از اتفاقات جنگ را نمی توان برای آنها بازگو کرد. 
اگر بخواهیم رمان و داستان دفاع مقدسی برای نوجوان بنویسیم، 
بهترین حالت این است که در مورد شخصیت های برجسته جبهه 

و جنگ برای آنها بنویسیم.

کتاب های دفاع مقدسی کودکان و نوجوانان سطحی است 

ســرویس فرهنگــی // مدیر کل 
 میــراث فرهنگی، گردشــگری و 
صنایع دســتی هرمزگان از شرکت 
کارآفرین هرمزگانی در نمایشــگاه 

صنایع دستی قونیه ترکیه خبر داد. 
   به گزارش خبرنگار دریا ، رضا برومند 
با بیان این مطلب گفت: »این نمایشگاه 

با حضو ۱۱۰ نفر از هنرمندان منتخب 
صنایع دستی ترکیه و کشورهای سنگال 
و ایران تحت عنوان جشنواره  تابستانی 
برگزار شــد.« او با اشاره به اینکه این 
نمایشگاه از 22 تا ۳۱ شهریور برگزار 
شــد، افزود: »کارآفرین سخت کوش 
جنوبی تنهــا ایرانی حاضــر در این 

جشــنواره بود.«  ناصر رهسپار ملقب 
به مارکوپولو صنایع دســتی هرمزگان 
در ادامــه گفت: »در این نمایشــگاه 
انواع صنایع دستی حصیری و لباسهای 
محلی و رودوزیهای سنتی در معرض 
دید علاقه مندان قــرار گرفت.« او با 
اشاره به شرایط کرونا در کشور ترکیه 
گفت: »به علت شیوع کرونا گردشگر و 
 توریست کمی وارد ترکیه شده بودند اما 
از  ای  ترکیــه  کننــدگان   بازدیــد 
صنایع دستی هرمزگان استقبال کردند.« 
رهســپار تاکید کرد: »پیش از این در 
نمایشــگاه صنایع دســتی کشورهای 
ایتالیا، چین، گرجستان، امارات متحده 
عربی، ســلیمانیه و عراق نمایشــگاه 
شــرکت کرده ام که موفق به دریافت 
 5 لوح تقدیر خارجــی و بین المللی 
شده ام و این چهل و چهارمین نمایشگاه 

خارجی است که شرکت کرده ام.«

شرکت کارآفرین هرمزگانی در نمایشگاه صنایع دستی قونیه ترکیه

طرح : ساجده مظفری
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ســرویس ســلامت // داماد جوان بــه دنبال 
اختلاف های شــدید خانوادگی در اقدامی جنون 
آمیز پدرزن و مادرزنش را با چاقو به قتل رساند 

و همسرش را مجروح کرد
 رهگذرانــی که از خیابانی در شــهرک ولیعصر 
تهران عبور می کردند، با شنیدن صدای فریاد های 
مرد جوانی که با لباس هــای خونی روی بالکن 
طبقه چهارم یک ساختمان ایستاده بود و می گفت: 
»آهای مردم، من آدم کشــتم؛ بــا پلیس تماس 

بگیرید.« وحشتزده توجه شان به وی جلب شد.
دقایقی پس از این ماجرا مأموران کلانتری ۱5۳ 
شــهرک ولیعصر در محل حاضر شدند. با ورود 
مأموران به آپارتمان طبقه چهارم، آن ها با صحنه 
وحشتناکی مواجه شدند. اجساد خونین مردی 5۳ 
ســاله و زنی ۴8 ساله در اتاق پذیرایی افتاده بود 
آن ها با ضربات متعدد چاقو به قتل رسیده بودند. 
زن 2۴ ساله ای نیز که به سختی نفس می کشید و 
بشدت از وی خون می رفت، در نزدیکی اجساد 

قرار داشت.
با مشــاهده این صحنه، پــس از هماهنگی های 

قضایی مرد جوان دســتگیر و بدن نیمه جان زن 
مجروح به بیمارســتان منتقل شد و لحظاتی بعد 
نیز بازپرس ساسان غلامی به همراه تیم بررسی 

صحنه جرم راهی محل جنایت شدند.
جنایت خانوادگی

بررسی ها نشان می داد که اجساد متعلق به مادرزن 
و پدرزن متهم است و زن جوانی که در این رابطه 
مجروح شده بود، همسر متهم بوده است. متهم که 
مردی ۳۰ ساله و مأمور یکی از ارگان های نظامی 
است، در تحقیقات به قتل اعتراف کرد و گفت: من 
پدر و مادر همسرم را زدم عصبانی بودم نفهمیدم 

چه کار می کنم، زنم را هم زدم.
وی وقتی در برابر بازپرس قرار گرفت، گفت: با 
برادر همسرم مینا، دوست و همکار بودم. از طریق 
او با مینا آشنا شدم و دو سال قبل ازدواج کردیم. 
پــدر مینا صاحب این خانــه ۴ طبقه بود. بعد از 
ازدواج، پدرزنم طبقه چهارم را در اختیار ما قرار 
داد و مادرزن و پدر زنم در طبقه دوم ساکن بودند.

دخالت های بی جا
متهم ادامه داد: در این دو سال با همسرم اختلاف 

داشتم، اما خیلی جدی نبود. با این حال، چون با 
پدرزن و مادر زنم ساکن یک ساختمان بودیم، سر 
و صدای دعوای ما را می شنیدند و گاهی اوقات 
هم همسرم جزئیات دعوا های ما را به آن ها خبر 
می داد. خیلی زیاد در زندگی ما دخالت می کردند. 
هر چه می شد، به آن ها می گفت و من دیگر از این 
دخالت ها خسته شده بودم و نمی توانستم تحمل 
کنم.صبح روز حادثه مینا به من گفت می خواهد 
دندان هایش را ایمپلنت کند و برای این کار نیاز به 
پول دارد. به او گفتم از نظر مالی الان در شرایطی 
نیستم که بتوانم این هزینه را پرداخت کنم. اجازه 
بده ببینم برادرت می تواند این مبلغ را به من قرض 
بدهد. مینا با شنیدن این حرف عصبانی شد و گفت 
مگر من با بــرادرم ازدواج کردم، اگر پول نداری 
چرا ازدواج کردی؟ شــروع به بد و بیراه گفتن به 
من کرد و صبح روز حادثه سر همین مسأله باهم 
دعوایمان شد بعد مینا خانه را برای رفتن به محل 
کارش ترک کرد.متهم در ادامه گفت: همسرم در 
بیمارســتان کار می کرد. من که از دست او خیلی 
عصبانی بودم ساعتی بعد به محل کارش رفتم و 

شروع به داد و فریاد و فحاشی کردم. کار به جایی 
رسید که حراســت بیمارستان مرا از آنجا بیرون 
انداخت و من راهی خانه شدم. به دنبال من، مینا 
که از این ماجرا خیلی عصبانی شــده بود محل 

کارش را ترک کرد و او نیز به خانه آمد.
او ادامه داد: مینا و مادرش وارد خانه شــدند و 
مادرش با دیدن من شروع به سرزنشم کرد که چرا 
به محل کار مینا رفته ام و آبروریزی کرده ام. دعوا 
بار دیگر شروع شد و در همین حین، پدرزنم که 
در طبقه دوم بود با شــنیدن صدای جر و بحث 
ما خود را به واحد محل ســکونت مان رساند. او 
زمانی که متوجه ماجرا شد، چند سیلی به صورت 
من زد. از این رفتار پدرزنم بشــدت ناراحت و 
عصبانی شدم، واقعاً نمی فهمیدم چکار می کنم. در 
یک لحظه چاقویی برداشته و به آن ها حمله کردم. 
ابتدا پدرزنم و بعد از آن مادرزنم را کشتم. همسرم 
که با دیدن ایــن صحنه ها، تلاش می کرد جلوی 
مرا بگیرد در این ماجرا چند ضربه خورد. واقعاً 
نمی فهمیدم چکار می کنم و بعد از آن هم به بالکن 

رفتم و با فریاد از مردم کمک خواستم.
تحقیقات در این خصوص به دســتور بازپرس 
شعبه سوم دادســرای امور جنایی پایتخت ادامه 

دارد.

داماد عصبانی پدر و مادر همسرش را کشت 
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حوادث
ســرویس حوادث //   عشق پسر بی پول به دختر 
دایی اش باعث شــد برای ازدواج با او نقشه اخاذی 
از صاحب کار ثروتمندش را طراحی کند اما در این 

بازی خطرناک هر دو گرفتار شدند.
چندی قبل، مهندس جوانی نزد پلیــس رفت و از اخاذی 
۱۰ هزار دلاری دختر جوانی شــکایت کرد. او گفت: من 
مدیر یک شرکت طراحی داخلی ساختمان هستم و اوضاع 
مالی خوبی دارم. چند روز قبل شماره ناشناسی روی تلفن 
همراهم افتاد و زمانی که آن را پاســخ دادم، دختر جوانی 
به نام محیا پشــت خط بود. او خودش را یکی از مهندسین 
حرفه ای در زمینه طراحی معرفی کرد. بعد هم کلی عکس از 
طراحی های داخلی به عنوان نمونه کار خودش در کشورهای 

خارجی برایم فرستاد.
مهندس جوان ادامه داد: دختر جوان می گفت که بیشــتر در 
خارج از کشــور کار می کرده حتی دوره های دکوراسیون و 
معماری را هم در خارج از کشور گذرانده است اما به خاطر 
شیوع کرونا دیگر نتوانسته به کارهایش ادامه دهد. او از من 

در  که  خواست 
شرکتم مشغول بکار شود. بعد هم با چرب زبانی اعتماد مرا 
جلب کرد و چندین بار باهم قرار گذاشتیم تا نمونه کارهایش 
را ببینم و اگر خوشم آمد او را استخدام کنم. بعد پیشنهاد داد 
که به خانه ام بیاید و طراحی داخلی خانه ام را ببیند. من هم 
قبول کردم یک روز که برای همسرم کاری پیش آمده بود و 
او به همراه فرزندم در خانه نبود. مهیا به خانه ام آمد بعد از 
چند دقیقه پیشنهاد داد اجازه دهم برایم چای بیاورد من هم 
قبول کردم اما وقتی چای را نوشیدم بی هوش شدم ساعتی 
بعد که به هوش آمدم متوجه شدم تمام پول، اسناد و مدارک، 

دلارها و طلاهایم به سرقت رفته است. 
مرد جوان ادامه داد: ســاعتی بعد هــم محیا با من تماس 
گرفت و عکسی برایم فرستاد که شوکه شدم چرا که وقتی 
من بی هوش بودم او در شــرایط نامناسبی از من عکس و 

فیلم تهیه کرده بود و با آنها 
تهدیدم کرد که اگر با او همکاری نکنم؛ آبرویم را می برد و 
عکس و فیلم های سیاه را در فضای مجازی منتشر می کند. 
او از من ۱۰ هزار دلار خواســت و مــن نیز به ناچار این 
دلارها را به او دادم اما طمع محیا بیشتر از اینها بود و دختر 
جوان چند روز بعد درخواســت 2۰ هزار دلار کرد. من که 
دیدم او می خواهد به اخاذی هایش ادامه دهد تصمیم گرفتم 

شکایت کنم.
به دنبال شکایت مهندس جوان، مأموران پلیس وارد عمل 
شده و دختر جوان را در عملیاتی غافلگیرانه بازداشت کردند. 
محیا که خود را در دام می دید اعتراف کرد که با همدســتی 
پسر عمه اش دســت به این اخاذی زده است. بدین ترتیب 
پسر عمه او نیز بازداشت شد و به دستور بازپرس دادسرای 

سرقت  ویژه 
در اختیار کارآگاهان پلیس آگاهی پایتخت قرار داده شد.

گفت و گو با دختر طمعکار
چه شد که تصمیم به اخاذی گرفتی؟

من هیچ نقشی در طراحی این ماجرا نداشتم در واقع خودم 
هم طعمه بودم . پسر عمه ام نقشه این اخاذی را کشید.

چرا این کار را کرد؟
کوروش عاشق من بود. او در شرکت این مهندس کار می کرد 
و از وضعیت مالی اش خبر داشت. هر چقدر صاحب کارش 
پولــدار بود کوروش بی پول بود با اینکه تحصیلکرده بود و 
تلاش زیادی می کرد اما درآمد چندانی نداشت. برای همین 
نمی توانستیم باهم ازدواج کنیم و به فکر راه چاره ای بودیم 
که او پیشنهاد اخاذی از صاحب کارش را داد. از آنجایی که 

کوروش خودش طراح بود، می دانست چه کارهایی را به من 
بدهد تا بتوانم اعتماد شــاکی را جلب کنم. طبق نقشه ای که 
کوروش طراحی کرده بود من به عنوان یک طراح حرفه ای با 
شاکی تماس گرفتم و با او وارد رابطه شدم. بعد هم با ترفندی 
وارد خانه اش شدم و با ریختن داروی بی هوشی در چای او 

را بی هوش کردم.
کوروش هم در صحنه سرقت بود؟

بله. من به تنهایی نمی توانستم این کار را انجام دهم. زمانی 
که شاکی بی هوش شد، در آپارتمان را باز کردم و پسر عمه ام 
وارد شد و ســرقت ها را انجام دادیم و تعدادی هم فیلم از 

شاکی گرفت.
چرا به اخاذی ادامه دادی؟

طمع کردیم. کوروش می گفت هر چقدر هم از او پول بگیریم 
به خاطر آبرویش شــکایت نمی کند. برای همین وقتی ۱۰ 
هزار دلار اول را گرفتیم وسوســه شدیم که بازهم از او پول 

بگیریم. ولی فکرش را نمی کردیم که از ما شکایت کند.

نقشه زوج طمعکار برای اخاذی از مهندس پولدار

حوادث جهان
مرگ مشکوک داور جشنواره بین المللی فیلم 

»مقاومت« در ترکیه
 آندره ولچــک روزنامه نــگار و تحلیلگر آمریکایــی و داور 
شانزدهمین جشنواره بین المللی فیلم »مقاومت« در استانبول ترکیه 
به طرز مشکوکی درگذشــت.به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از 
ستاد اطلاع رسانی شانزدهمین جشنواره بین المللی فیلم »مقاومت«، 
آندره ولچک روزنامه نگار و داور شانزدهمین جشنواره بین المللی 
فیلم »مقاومت« ساعت پنج و سی دقیقه بامداد در مقابل هتل محل 
اقامت خود در محله کاراکوی اســتانبول ترکیه به طرز مشکوکی 
درگذشــت.بر اســاس گزارش خبرگزاری آناتولی ترکیه، پلیس 
استانبول مرگ ولچک نویســنده کتاب معروف »درباره تروریسم 
غربی؛ از هیروشیما تا هواپیمای بدون سرنشین« را مشکوک اعلام 
کرد.پیرو رایزنی های انجام شده توسط مدیر بین الملل شانزدهمین 
جشنواره بین المللی فیلم »مقاومت« توافق نهایی برای حضور آندره 
ولچک، این فیلمساز سیاسی اهل آمریکا در مرحله دوم این رویداد 
سینمایی در آذر ماه سال ۱۳99 به عنوان داور صورت گرفته بود.

وی همکار نوام چامسکی فیلسوف و متفکر این کشور بود که با آثار 
خود در حوزه های داستان نویسی، فیلمسازی، نمایشنامه نویسی یا 
عکاسی با امپریالیسم غربی می جنگید. او معتقد بود تنها جرم ایران 
این اســت که به بازسازی ویرانی سوریه کمک کرده و از فلسطین 
حمایت می کند، دشمنی آمریکا با ایران هیچ ربطی به خود ایران ندارد 
و مردم ایران بسیار شجاع و دلاورند.ولچک می گفت: »من عاشق 
ایرانم، من عاشق تهرانم. عاشق سینمای ایرانم، عاشق مردم ایرانم؛ 
مردمی مودب و تحصیل کرده. من عاشق اندیشمندان آنجا هستم. 
نمی خواهم هیچ اتفاق بدی برایشان بیفتد.«او باور داشت که ایران، 
مانند چین، یکی از قدیمی ترین کشورهای جهان است و توانایی این 
را دارد که سیستم اقتصادی و اجتماعی مخصوص خودش را بسازد 
و آن را توسعه دهد. همچنین معتقد بود که ایران کاملًا کشور موفقی 
اســت. این کشــور علیرغم ارعاب و محدودیت هایی که از جانب 
غرب تحمیل می شــود، در آستانه پیشرفت متعالی انسانی است که 
برنامه پیشرفت و توسعه سازمان ملل متحد آن را تعریف کرده است. 
ایران از کشورهایی مثل اوکراین، کلمبیا و تایلند که محبوب غرب 
هستند، نیز بالاتر است.ولچک بر این باور بود تمامی کشورهایی که 
مقاومت می کنند و در برابر کشــورهای امپریالیسم و رژیم اشغالگر 
صهیونیستی می ایســتند مورد حملات تروریسم قرار می گیرند و 
اقدامات زیادی علیه آن ها انجام می شــود. او پیشرو بودن ایران در 
همه زمینه ها را دلیل آماج حملات تروریستی و تحریم های ظالمانه 
می دانست.نویســنده رمان »اورورا« که یک اثر سیاسی و انسانی 
اســت، در گفتگویی عنوان کرده بود که شک دارم اگر ایران ویران 
شــود، نوع بشر بتواند زنده بماند.وی همچنین در آثار خود درباره 
جنگ و ســتمی که بر مردم عراق، پرو، سریلانکا، بوسنی، رواندا، 

سوریه، کنگو و تیمور شرقی می رود، پرداخته است.

روابط عمومي بياييد طراوت و شادابي را با مصرف آبزيان به روحمان هديه دهيم
 شيلات هرمزگان 

سرویس  حوادث/ /  پسر جوان که دوستش را با شمشیر 
سامورایی به قتل رسانده بود،  در حالی پای میز محاکمه 
ایستاد که توانسته بود رضایت خانواده مقتول را جلب و 

از مجازات مرگ رهایی یابد.
رسیدگی به این پرونده از سال 9۴ با گزارش نزاع در روستای 
پلایین از توابع بخش آفتاب شهرستان تهران آغاز شد. بلافاصله 
مأموران به محل حادثه اعزام شــدند و پس از تحقیقات اولیه 
مشخص شد که درگیری میان دو جوان به نام های اکبر و دوست 
قدیمی اش ناصر رخ داده است. اکبر که در این ماجرا به شدت 
مجروح شده بود، به بیمارستان منتقل شد اما  به علت خونریزی 

شدید جانش را از دست داد.
در ادامه مأموران به ســراغ مادر مقتول رفتند که از شــاهدان 
درگیری بود. او به مأموران گفت: دو ساعت پیش ناصر که از 
دوســتان قدیمی پسرم بود به در خانه مان آمد و با عربده کشی 
پسرم را از خانه بیرون کشید و بعد با او درگیر شد و با شمشیری 

که همراهش بود، پسرم را کشت.
چنــد روز بعد  ناصر که متواری شــده بود، با تلاش مأموران 
دستگیر شد و در همان ابتدا اتهام قتل  را پذیرفت و گفت: قصدم 
کشتن اکبر نبود. من و اکبر سال هاست که باهم دوست بودیم اما 

چند وقتی بود که باهم اختلاف پیدا کرده بودیم.
آن شب من مشروب خورده بودم و حالت طبیعی نداشتم. وقتی 
یاد اختلافم با اکبر افتادم نتوانستم خودم را کنترل کنم و با چند 

نفر از دوســتانم به سراغش رفتم و باهم درگیر شدیم. در ابتدا 
او به من حمله کرد و من هم یک ضربه با شمشــیر به او زدم. 
شمشیر خیلی کند بود بریدگی ایجاد نکرد. دوستانم هم چوب 
داشتند. با این حال در درگیری شرکت نکردند. ضربه ای که من 
به کتف مقتــول زدم، برنده نبود اما چند روز بعد فهمیدم که او 
فوت کرده است.کیفرخواست علیه همه متهمان صادر و پرونده 
برای رسیدگی به شعبه ۱۰ دادگاه کیفری استان تهران فرستاده 
شد. در ابتدای جلسه رسیدگی کیفرخواست علیه متهم خوانده 
شد. سپس مادر مقتول به عنوان ولی دم در جایگاه قرار گرفت 
و گفت: پســر من تازه داماد بود. مــن از خون او نمی گذرم و 
باید متهم قصاص شــود.در ادامه وکیل مدافع متهم در جایگاه 
قرار گرفت و گفت: موکل من به قصد قتل وارد درگیری نشده 
اســت. ضربه ای که او وارد کرده ارادی و کشنده نبوده است. با 
این حال از اولیای دم درخواســت برائت موکلم را دارم.سپس 
سه شرکت کننده در دعوا که با قرار وثیقه آزاد بودند یک به یک 

از خودشان دفاع کردند.
یکــی از آنها گفت: من از محل کارم کــه میدان تره بار بود به 
خانه برگشتم و متوجه درگیری دوســتانم شدم. من با ناصر 
رفاقت زیادی دارم و از او خواســتم تا وارد دعوا نشــود اما 
او گوش نکرد  و فقط به من گفت که اگر دســت خالی بیایم، 
ممکن است کشته شوم. به همین خاطر به داخل خانه رفتم و 
شمشــیر سامورایی تزئینی را که روی دیوار اتاقم بود برداشتم 

و با آنها همراه شــدم. وقتی وارد دعوا شدیم، ناصر شمشیر را 
از من گرفت و یک ضربه به کتف مقتول زد. بلافاصله  ســوار 
موتور شدیم و با هم فرار کردیم و صبح روز بعد فهمیدیم اکبر 

کشته شده است.
بعد از گفته های متهمان، هیأت قضات وارد شور شدند و متهم 
را به قصاص محکوم کردند. این در حالی بود که وکیل مدافع 
متهم درخواست بررسی مجدد پرونده را در دیوان عالی کشور 
مطرح کرد. او گفت: در این پرونده اصلًا معلوم نیست ضارب 
موکل من باشد. شمشیر هم تزئینی بوده و به همین خاطر به نظر 
نمی رسد موکل من مرتکب قتل شده باشد. دیوان عالی کشور 
بعد از بررسی پرونده اعلام کرد ایراداتی در پرونده وجود دارد 
که باید برطرف شود به این ترتیب پرونده با نقض حکم قصاص 
دوباره به دادگاه بازگردانده شــد. درحالی که دادگاه در حال 
برطرف کردن نواقص پرونده بود، خانواده ناصر موفق شــدند 

رضایت مادر مقتول را بگیرند.
با توجه به رضایت اولیای دم این بار کیفرخواســت به لحاظ 
جنبه عمومی جرم صادر شد و پرونده برای رسیدگی به شعبه 
۱۰ ارسال شد. متهم در جلسه رسیدگی که برگزار شد، گفت: 
از کاری که کردم پشــیمان هستم. هرچند شمشیر سامورایی 
تزئینی بود و من فکر می کردم برندگی ندارد اما اشــتباه کردم.

 در پایان جلسه قضات برای صدور رأی از جنبه عمومی جرم 
وارد شور شدند.

  

دخترانم دروغ می گویند!

در امتداد تاریکی

دخترانــم دروغ می گوینــد. با آن که 
مادر آن هــا را طلاق داده ام اما در طول 
سال های گذشــته هیچ گاه در پرداخت 
نفقه و مخارج تحصیلات دانشگاهی آن 
ها کوتاهی نکــرده ام اما آن ها نه تنها 

احترام مرا نگه نمی دارند بلکه ...
مرد 5۴ساله که در پی شکایت دخترانش به 
کلانتری دعوت شده بود، در حالی که اسناد 
پرداخت نفقه و حتــی هزینه های تحصیل 
دخترانش را به مشــاور و مددکار اجتماعی 
کلانتری میرزاکوچک خان مشهد نشان می 
داد، درباره داستان زندگی اش گفت: 2۰ساله 
بودم که عاشــق دختر همسایه شدم و پس 
از پایان خدمت ســربازی با او ازدواج کردم 
اما هیچ گاه  با هم تفاهم اخلاقی نداشتیم و 
اختلافات ما از همان روزهای آغاز زندگی 
مشترک نمایان شــد.  با وجود این، همواره 
ســعی می کردم این اختلافات را پنهان کنم 
و خودم را مردی خوشــبخت نشان بدهم، 
در حالی که از درون در حال انفجار بودم و 
گاهی همسرم تا یک ماه با من قهر می کرد. 
این تعارضات و درگیــری های خانوادگی 
سال ها طول کشید تا این که بالاخره همسرم 
منزل را ترک کرد و راه دادگاه و پاســگاه را 
پیش گرفت. او مهریه اش را به اجرا گذاشت 
و خانــه و خودروام را تصــرف کرد و من 
سال ها اقســاط مهریه او را می پرداختم. با 
وجود این، همسرم در تمکین من نبود و مرا 
با پنج فرزند دخترم رها کرد.  این گونه بود 
که حدود هشت ســال قبل من از دادگاه به 

طور قانونی مجوز ازدواج مجدد گرفتم و با 
دختری ۳5ساله ازدواج کردم. از آن روز به 
بعد دخترانم مرا رها کردند و نزد مادرشــان 
رفتند اما همسر دومم که »هدیه« نام داشت 
با قناعت و صرفه جویی موجبات ترقی مرا 
فراهم آورد به طوری که خیلی زود اوضاع 
اقتصادی ام بهبود یافت و کامیون و آپارتمان 
بــه همراه یک خودروی ســواری خارجی 
خریدم. در عین حال از دخترانم غافل نبودم 
و هزینه های زندگی شــان را به طور کامل 
می پرداختم، اما زندگــی من و هدیه هفت 
سال بیشــتر دوام نیاورد و او که با مهربانی 
هایش در خوشبختی را به رویم گشوده بود، 
به دلیل بیماری سرطان جان سپرد و مرا تنها 
گذاشت. در همین حال دخترانم به تحریک 
مادرشــان به در منزل پدر و مادر هدیه می 
روند و آبروریزی به راه می اندازند. آن ها نه 
تنها احترام مرا نگه نمی دارند بلکه با ایجاد 
مزاحمت و توهین های رکیک، حیثیت من و 
خانواده همسر مرحومم را به بازی می گیرند. 
حالا هم در حالــی به خاطر نپرداختن نفقه 
شاکی هســتند که من طبق این اسناد خیلی 
از هزینه های دیگــر آن ها را نیز پرداخت 

کرده ام. 
این مرد درباره پیشــنهاد ازدواج با همســر 
سابقش نیز گفت: او ۱۰سال تمام مرا از پله 
هــای دادگاه و کلانتری بالا و پایین برد. آن 
قدر تحقیرم کرد که یک ساعت دوری از او 
برایم بهشت بود. چگونه می توانم دوباره با او 

زیر یک سقف زندگی کنم و ...

ری شماره ۳۸۵   ن سند واگذا آگهی فقدا
آقای رضا رضایی با ارائه استشهاد محلی و اعلام  فقدان یک جلد سند واگذاری شماره ۳۸۵ به شماره مسلسل ۳۷۹ ۰۰ 
مربوط به عرصه ششدانگ یک قطعه زمین صنعتی بمساحت ۷۵ /64۵متر مربع واقع در قشم شهرک صنعتی طولا سایت 
صنایع کوچک جزئی از پلاک اصلی ۳۹ ۱۹ تقاضای صدور سند واگذاری المثنی را نموده است لذا بدین وسیله اعلام 
می نماید هرکس نسبت به ملک فوق الذکر معامله ی کرده باشد ویا مدعی وجود سند مزبورنزد خود می باشد ظرف ده 
روز از انتشار این آگهی به این اداره مراجعه و اعتراض خود را تسلیم نماید بدیهی است اگر در مهلت مقرر اعتراضی 
واصل و یا مدرکی ارائه  نگردد سند واگذاری المثنی صادر و تسلیم متقاضی می گرددو سند واگذاری شماره ۳۸۵ مسلسل ۳۷۹ ۰۰ که مفقود 

گردیده از درجه اعتبار ساقط گردید.   نوبت اول : ۹۹/6/2۵         نوبت دوم: ۹۹/۷/۵
رويا زاهد نيا -رئيس اداره ثبت شركتها

ضربه شمشیر سامورایی برای قتل دوست

   

ســرویس حوادث // فرمانده انتظامی اســتان کرمان 
ازســرقت یک میلیون و ۲۰۰ هزار لیتر گازوئیل از خط 
لوله اصلی  انتقال سوخت خبر داد و گفت: در این زمینه  
سه متهم دستگیر و بازداشت شدند. سردار »عبدالرضا 
ناظری« در تشریح جزئیات این خبر  افزود: در پی کشف 
۲۰ هزار لیتر گازوئیل از خودرویی که از خط لوله اصلی 
انتقال سوخت »رفسنجان-کرمان« برداشت می کرد و 
متواری شدن متهم، مراتب با عنوان قاچاق سازمان یافته 
فرآورده های نفتی در دستور کار پلیس امنیت اقتصادی 

قرار گرفت.
وی  ادامــه داد: در ایــن زمینــه با اســتفاده از اطلاعات و 
ســرنخ هایی که از خودروی توقیفی به دست آمد، دو نفر از 
همدستان متهم متواری، شناسایی و در دو عملیات پلیسی در 
شهر کرمان دستگیر شدند. فرمانده انتظامی استان کرمان اظهار 
کرد:  مخفیگاه متهم فراری نیز در یکی از استان های جنوبی 
کشور شناسایی شــد و وی با دریافت نیابت قضایی در یک 
عملیات غافلگیرانه به دام افتاد. وی با اشاره به شگرد مجرمان، 
خاطرنشان کرد: متهمان با تعبیه سه شیر تخلیه و نصب فشار 

شکن  روی خط لوله انتقال سوخت، در  زمان های خلوت و 
بدون تردد به برداشت سوخت و بارگیری آن در خودروهای 
حمل سوخت و انتقال آن ها تحت پوشش مصالح ساختمانی 
اقدام می کردند. ناظری افزود: براساس اعلام شرکت خطوط 
لوله نفت ایــران، یک میلیون و 2۰۰ هزار لیتر گازوئیل )نفت 
گاز( از خط لوله اصلی سرقت و برداشت شده که کارشناسان 
ارزش آن را ۱۰8 میلیــارد ریال بــرآورد کرده اند. همچنین 
دادستان شهریار از کشف و دستگیری عوامل سرقت ۶۰۰ هزار 
لیتر فراورده های نفتی از خط انتقال ســوخت ری به تبریز در 
شهریار خبر داد. حمید عسگری پور افزود: در این خصوص 
دو نفر دســتگیر شــده اند  اما پرونده در شعبه دوم بازپرسی 

همچنان مفتوح است

دستبرد  1/8 میلیون لیتری به خط لوله انتقال سوخت 

ســرویس حوادث // تازه داماد، وقتــی فهمید صاحبکار 
همسرش برای وی مزاحمت ایجاد می کند، در قرار شبانه با 

مرد جوان دست به چاقو شد و جانش را گرفت.
ساعت ۱۱ شب شنبه 29 شهریور، رهگذران و کسبه در میدان 
نوبنیاد تهران شــاهد درگیری بین دو مرد جوان بودند. ابتدا 
صدای جر و بحث شــان بلند شد و بعد از آن، یکی از طرفین 
درگیری به نام خســرو که زن جوانی نیز همراهش بود دست 
به جیب برد و ناگهان چاقویی بیرون آورد و ضربه ای به مرد 

جوان زد.
ضربه چاقو به پهلوی شهرام اصابت کرد و پسر 2۴ ساله روی 

زمین افتاد. خســرو با دیدن این ماجرا پا به فرار گذاشت، اما 
همســرش که از دیدن این صحنه شــوکه شده بود و باورش 
نمی شــد که شاهد چنین صحنه ای باشد شروع به داد و فریاد 
کرد و از مردم کمک خواســت. خسرو بعد از فرار، زمانی که 
متوجه شد همســرش در همان محل درگیری مانده است به 
محل بازگشت. شــاهدان حادثه نیز بلافاصله با اورژانس و 
پلیس تماس گرفته و گزارش نــزاع خونین را اعلام کردند. 
لحظاتی بعد مأموران پلیس و امدادگران راهی محل شده و با 

انتقال شهرام به بیمارستان، خسرو نیز بازداشت شد.

اعتراف تازه داماد به قتل صاحب کار همسرش 

طرح :  فرشاد شمس الدینی
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در ۶ ماهه نخست امسال؛
۱۰ هزار تن خوراک دام بین دامداران هرمزگان

 توزیع شد
 سرویس شهرستان // مدیر سازمان تعاون روستایی هرمزگان گفت: تعاون 
روستایی برای حمایت از کشاورزان در شش ماه نخست امسال، ۱۰ هزار و 
۲۰۰ تن سبوس و انواع خوراک دام میان دامداران استان توزیع کرده است. 
سیروس اســدپور در جمع خبرنگاران اظهار داشت: این میزان خوراک دام 
افزون بر ۱۱۷میلیارد ریال خریداری شده است.وی بیان داشت: توزیع این 
میزان خوراک دام با هدف کمک به تولیدکنندگان و تسهیل در خدمات رسانی 
به دامداران بوده است.به گزارش ایرنا ؛ استان هرمزگان دارای یک میلیون و 

۳۱۱ هزار راس دام سبک و سنگین است.
3۶ طرح عمرانی در شهرستان حاجی آباد

به بهره برداری رسید
سرویس شهرستان // همزمان با سومین روز از هفته دفاع مقدس و با حضور 
فرمانده سپاه امام سجاد )ع( هرمزگان، ۳۶ طرح عمرانی در شهرستان حاجی 
آباد به بهره برداری رسید. فرمانده سپاه امام سجاد )ع( هرمزگان در مراسم 
بهره برداری از این طرح ها ضمن گرامیداشت یاد و خاطره شهدای هشت 
ســال دفاع مقدس، گفت: این طرح ها در بخش های کشاورزی، فرهنگی ، 
بازرگانی با هزینه ۱۰ میلیارد ریال اجرا شده است.سردار اباذر سالاری بیان 
داشــت: حوضچه ذخیره آب کشاورزی، دو باب خانه عالم و دو مسجد در 
بخش احمدی، ساختمان حوزه مقاومت بسیج خواهران در شهر فارغان و 
یک فروشــگاه اینترنتی فروش محصولات کشاورزی از جمله طرح های 
مورد بهره برداری اســت.وی با تاکید بر انتقال ارزش های دفاع مقدس به 
نســل جوان ، تصریح کرد: باید آرمان های این نظام و شــهدا برای همه به 
درستی تبیین و به صورت یک بصیرت در جامعه نهادینه گردد.فرمانده سپاه 
امام سجاد )ع( هرمزگان خاطرنشــان کرد: سپاه پاسداران انقلاب اسلامی 
همواره آماده خدمت رســانی به مردم و کمک به رفع مشکلات جامعه می 
باشد و همیشه در تمامی عرصه ها بدون هیچ انتظاری حضور یافته است.وی 
یادآور شد: همزمان با هفته دفاع مقدس بهره برداری از ۴۰ طرح محرومیت 
زدایی و اشتغالزایی با اعتبار افزون بر ۲۰۰ میلیارد ریال در سطح استان انجام 
می شود.۳۱ شــهریور ۱۳۵۹ سالروز شروع جنگ تحمیلی از سوی رژیم 
بعث عراق علیه جمهوری اســلامی ایران، به عنوان آغاز هفته دفاع مقدس 
نامگذاری شده و امسال چهلمین سالگرد این دفاع منجر به پیروزی است.به 
گزارش ایرنا ؛ استان هرمزگان دارای یک هزار و ۵۰۰ شهید، ۲ هزار و ۸۶۱ 

جانباز و ۳۴۱ آزاده است.

فرماندار پارسیان خبرداد
 استقرار ایستگاه آتش نشانی در بندر شیو

قاسم گلستانی سرویس شهرستان// رضاپور فرماندار پارسیان با اشاره به 
بازدید محمدی کرجی ران مدیرکل بنــادر و دریانوردی هرمزگان از بنادر 
پارسیان گفت: طی مذاکره با مدیرکل بنادر هرمزگان و دغدغه لنجداران و 
صیادان شهرستانی استقرار ایستگاه آتش نشانی در بندر شیو بود که این امر 
محقق شــد. به گزارش خبرنگار دریا؛ رضاپور در ادامه ضمن قدردانی از 
پشــتیبانی و حمایت های دکتر همتی استاندار هرمزگان در راستای ارتقای 
گمرک شیوء و صادرات از بندر شیوء از افتتاح مرکز آتش نشانی بندر شیو 
در روز آتش نشان خبرداد و گفت : یک دستگاه ماشین آتش نشانی و ۶ نیرو 
آتش نشــان به صورت شیفتی در کانکس بندر شیو مستقر هستند و آماده 
مقابله با حوادث و آتش سوزی های احتمالی در روستا و لنج های تجاری و 
صیادی، هستند .رئیس ستاد بحران پارسیان گفت: شهرستان پارسیان یکی از 
شهرستانهای مهم و استراتژیکی هرمزگان و حتی کشور می باشد و ایستگاه 
آتش نشــانی در بندر جوادالائمه و بندر تبن نیاز اصلی صیادان و لنجداران 
می باشد که امیدواریم این مهم هم محقق شود.فرماندار پارسیان اظهار کرد: 
آتش نشانی از مهم ترین و اثرگذارترین سازمان های است که فعالیت کارآمد 
آن ســبب مصونیت جان و مال شــهروندان در حوادث و بلایای مختلف 
می شود.مهندس رضاپور در ادامه ضمن تشکر و قدردانی از مدیرکل بنادر 
و مهندس عســکری نسب مدیر بنادر و دریانوردی غرب هرمزگان، افزود: 
با توجه به این حجم ســرمایه گذاری در منطقه اقتصادی صنایع انرژی بر و 
همچنین نزدیکی بنادر پارســیان با کشور قطر و صادرات محصولات غیر 
نفتی به کشورهای حاشیه خلیج فارس و ورود کالاهای ملوانی، اهمیت ایمنی 
و ارتقای ایمنی در بندر شــیو دوچندان بود که طی بازدید مدیران بنادر در 
اسرع وقت این مهم محقق گردید.مجتبی رضاپور فرماندار پارسیان گفت : 
در این راســتا فعالیت های مهمی در بحث زیرساخت های ایمنی و مقابله و 
آمادگی در برابر حوادث انجام شده است.وی با بیان اینکه باید تمامی بنادر 
و انبارها و ســاختمان های اداری بندر و گمرک شیو و تبن و جوادالائمه به 
سیستم اطفا و اعلام حریق مجهز شوند، گفت: با همکاری صیادان و لنجداران 
و فرمانداری و سازمان بنادر  در راستای تقویت و توسعه سطح ایمنی بنادر 

شهرستان اقدام شود.

خبری

شهرستان

گروه گزارش // ذهبارک، روستایی در منطقه 
پارامون شهرســتان  زیرکوه بخش گافر و 
بشاگرد که فاصله ی آن با مرکز شهرستان 
۷۵ کیلومتر است و حدود ۲۵۰ نفر جمعیت 
دارد که در بارندگی های ســال گذشته بر 
اثر ســیل ۲۰۲ راس بز و گوسفند در روستا 
تلف شد، ۱6 دینام و 3 موتور آب نیز توسط 
سیل از بین رفت، و به لحاظ مواد غذایی در 
وضعیت بحرانی قرار گرفتند به صورتی که 
مردم  روستا با خرما شکم خود را سیر می 
کردند. لازم به ذکر است در منطقه زیر کوه 
بخش گافر و پارامون، ۲4 روستا با جمعیتی 

بالغ بر ۷ هزار نفر وجود دارد.
آب ارزشمندترین مایع برای تداوم حیات بشر 
است و جزء نعمت هایی است که برخورداری 
از آن به صورت سالم و بهداشتی جزء حقوق 

عامه محسوب می شود و دولت، وزارت نیرو 
و شرکت آب و فاضلاب را مامور رسیدگی به 

این مهم کرده است.
با وجود قرار گرفتن جهان در مســیر تغییر و 
تحول و پیشرفت تکنولوژی هنوز هم هستند 
مناطقی که گویا اصلا بخشــی از این جهان 
نیســتند چرا که در مســیر تغییر و تحول از 
جهان باز مانده اند و مردم آن همانند قدیم از 

امکانات اولیه زندگی برخوردار نیستند.
روستای ذهبارک یکی از آن مناطق فراموش 
شده ای است که نه تنها از تغییر و تحول بلکه 
از چشم یاری رســان مسئولین نیز باز مانده 
است. نبود آب آشامیدنی سالم و تمیز  یکی 
از مشکلات اساسی  این منطقه است که اهالی 
با آن دســت و پنجه نرم می کنند و ســالیان 
زیادی اســت که شورا و دهیار این روستا در 
صدد پیگیری این مســئله هستند اما تاکنون 
هیچ اقدامی جهت رفع این مشــکل از سوی 

این  نگرفته اســت چراکه  مسئولین صورت 
روســتا همیشه در سایه بی توجهی مسئولین 

قرار گرفته است. 
آب آشــامیدنی این روستا به وسیله ی  یک  
لوله از چشــمه به حوضچه ای که در وسط 
روســتا قرار دارد، انتقال داده  می شود اما به 
گفته ی اهالی روســتا آبی کــه از این طریق 
برداشت می کنند بهداشتی نیست و خواستار 

احداث یک مخزن آب در روستا هستند .
  وعده های بی سرانجام

خودستان، دهیار روستای ذهبارک، در گفتگو 
با روزنامه دریا، بیان کرد: مسئولین زیادی از 
سال ۹۲ تاکنون از این مشکل بازدید کرده اند 
و قول هایی داده اند اما هیچ گاه عملی نشده 
است. گاه می گویند اعتبار نیست، مگر چند 
سال اعتبار نیســت؟ یک سال؟ دوسال؟ سه 
سال؟! این همه سال بی توجهی واقعا منصفانه 

نیست و مسئولین باید تدبیری بیاندیشند.

 پاسخ آبفا
در پیگیری این موضوع با قائم مقام مدیرعامل 
آب و فاضــلاب هرمزگان، احمد شــاکری 
گفتگویی ترتیب دادیم که نتیجه ی این گفت 

وگو به شرح زیر است:
احمد شــاکری در جواب غیر بهداشتی بودن 
آب آشــامیدنی آن را تکذیــب کرد و گفت: 
پروژه آب رســانی که تعریف شــده بود بر 
اســاس تخصیص اعتبارات بهسازی چشمه، 
احداث شبکه و خط انتقال از چشمه  تا روستا 
انجام شده اســت و آب مستقیم از چشمه به 
شــبکه توزیع متصل شده اســت و از شبکه 

توزیع آب مورد نیاز خود را می گیرند.
وی ادامــه داد : تکمیل شــدن پروژه ی آب 
رســانی روستا مســتلزم احداث مخزن آب 
است که به دلیل  تأمین نشدن اعتبار و تورم، 
قرارداد عملیاتی نشــد و  این اتفاق صورت 
نگرفته است، اما با این وجود روستا با مشکل 

کمبود آب روبه رو نیست .
قائم مقام آبفا اظهار  داشــت: آب و فاضلاب 
اســتان هرمــزگان تکمیل پــروژه ی آب 
رســانی این روستا را در دســتور کار خود 

 قرار داده اســت و طی یــک مناقصه که در 
حال آماده سازی اســت سعی داریم تا سال 
آینده مخزن آب احــداث و این پروژه را به 

اتمام برسانیم .

زهرا غفوری ســرویس شهرستان // مدیر 
گمرک سازمان منطقه آزاد قشم بیان کرد، با 
پیگیری مقام عالی سازمان منطقه آزاد قشم 
در خصوص لحاظ شــدن لیست پیشنهادی 
کالاهای مورد نیاز جزیره قشــم در سهمیه 
کالای همراه مســافر که در شــرف ابلاغ 
میباشد، گام بلندی در مسیر حل مشکلات 

تجار و بازرگانان قشم برداشته شد.
 به گزارش خبرنگار دریا ، همایونی با اشــاره 
به درخواســت تجار و بازرگانــان جزیره از 
دلسوزان مذهبی، دولتی و مسوولان مربوطه در 
این منطقه، بیان داشــت: رویکرد رییس هیات 
مدیره و مدیرعامل ســازمان منطقه آزاد قشم 
برای ایجاد فضای گفتمان و بررسی مشکلات 
سرمایه گذاران و ساکنان جزیره در این سال ها 
باعث حل مسایل و خواسته های بسیاری شده 

است.
وی ادامه داد: با موافقت وزارت صمت و بانک 

مرکزی با ابلاغ سهمیه مسافری و واردات کالا، 
یکی از مواردی بود که پیگیری های  مســتمر 
حمیدرضا مومنــی، رییس هیــات مدیره و 
مدیرعامل سازمان منطقه آزاد قشم، همکاری 
ویژه دبیر محترم شورایعالی مناطق آزاد و سایر 
مسوولان دولتی اجرایی و دلسوزان منطقه ای، 

این مهم انجام شد.
به گفتــه همایونی، تصمیم گیری در خصوص 
سیاستهای ارزی و وارداتی کشور و بالاخص 
واردات کالاهای گروه ۴ در بالاترین ســطوح 
کشــور و دولت و باهــدف مدیریت ارزی در 
قالب تعاریف اقتصاد مقاومتی صورت میگیرد 
ولی پیگیری های مقام عالی ســازمان منطقه 
آزاد قشــم بر اساس مســوولیت وی در برابر 
ســرمایه گذاران و فعالان اقتصادی جزیره که 
حدود ۲۵ درصد جمعیت قشــم را تشــکیل 
می دهند، تا رسیدن به نتیجه ادامه داشته و دارد. 
مدیر گمرک سازمان منطقه آزاد قشم تصریح 

کرد که برابر پیشــنهاد و پیگیری مدیر عامل 
سازمان، لیست تکمیل شــده و جدید کالای 
همراه مسافر بر اساس اقلام مورد نیاز صنوف 
جزیره و همچنیــن واردات به تفکیک نوع و 
مقدار مصرف هر کالا در پنج سال گذشته، برای 
استخراج میانگینی از میزان نیاز این منطقه به 
ورود کالاهای دسته ۴ تاکید و به اطلاع مقامات 
کشــور رسیده اســت و امید است بتوان تائید 
اجرائی شدن مجدد تجارت آزاد در منطقه آزاد 

قشم را رقم زد.  
همایونــی در پایــان ضمن تقدیــر از همه 
مسوولانی که در زمینه حل این مشکل همراهی 
کرده اند، عنوان داشــت: امید اســت با اتمام 
بارگزاری و ثبت تغییرات در ســامانه و آغاز 
فرآیند ثبت سفارش ، تکمیل پرونده و شروع 
عملیات اجرایی با حمایت پیوسته منطقه آزاد 
از سرمایه گذاران و فعالان اقتصادی، شاهد رشد 

اقتصاد در جزیره قشم باشیم.

روستای ذهبارک محروم از آب آشامیدنی

آگهی مزایده اتومبیل  
به موجب پرونده اجرائی کلاسه ۹۹۰۰6۵۵ یک دستگاه خودروی سواری پراید تیپSE 131مدل 
۱۳۹۳ رنگ فرعی ســفید نوع رنگ روغنی به شماره انتظامی ۸4-۱۷۵ س۷6 به شماره شاسی
NAS4۱2۱۰۰E۳6۳۸۵۵۷ شــماره موتور ۵2۹26۸4 متعلق حســین قاسمی که به موجب سند 
نکاحیه 24۹4۸ مورخ ۹۱/۳/۱۱ منجر به صدور اجرائیه و تشکیل پرونده اجرایی به شماره فوق 
علیه ورثه حسین قاسمی فرزند کیومرث بشرح گواهی انحصار وراثت)سعید، نسرین،الهه،فاطمه 
شهرت همگی قاسمی( گردیده که حسب درخواست بستانکار پرونده اجرایی، خودرو فوق توسط 
راهنمایی و رانندگی توقیف به نشانی بلوار امام حسین خیابان نیایش مجتمع شقایق طبقه دوم بلوک 

4 متوقف میباشد و توسط کارشناس رسمی دادگستری مشخصات خودرو سواری سیستم سایپا تیپ ۱۳۱SE مدل ۱۳۹۳ 
تعداد سیلندر 4رنگ سفید ظرفیت 4تعداد چرخ 4 نوع سوخت دوگانه سوز تعداد محود 2 با مشخصات فنی اتاق و بدنه 
سالم موتور خاموش گیربکس در حدل مدل شیشه ها سالم دیفرانسیل در حد مدل صندلی و جلو داشبرد دارد لاستیک ها آج 
چراغ ها دارد آینه و برف پاک کن دارد دو گلگیر عقب سمت راست نیاز به بازسازی دارد و در پارکینگ خانه متوقف بوده 
است فاقد بیمه نامه میباشد مبلغ ارزیابی 6۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال) شصت میلیون تومان( ارزیابی و قطعی گردیده، پس از جری 
تشریفات قانونی از ساعت ۹الی ۱2 در روز یکشنبه مورخ ۹۹/۷/2۰ در اداره اجرای اسناد رسمی بندرعباس از طریق مزایده 
به فروش می رسد. مزایده از مبلغ فوق شروع و به بالاترین قیمت پیشنهادی نقدا فروخته می شد، شرکت در جلسه مزایده 
برای عموم آزاد است و فروش کلا نقدی است، شرکت در مزایده منوط به پرداخت ده درصد مبلغ مزایده به حساب سپرده 
ثبت)به موجب یک فقره چک تضمین شده بانکی به مبلغ پایه مزایده در وجه اداره اجرای اسناد رسمی بندرعباس( و حضور 
خریدار یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده است و برنده مزایده مکلف است مابه التفاوت مبلغ فروش را ظرف مدت پنج 
روز از تاریخ مزایده به حساب صندوق ثبت تودیع نماید و در صورتی که ظرف مهلت مقرر مانده فروش را به حساب سپرده 
ثبت واریز ننمائید مبلغ مذکور قابل استرداد نبوده و به حساب خزانه واریز خواهد شد، جلسه مزایده در همان ساعت و مکان 
تشکیل خواهد شد و مزایده از مبلغ فوق شروع و به بالاترین قیمت پیشنهادی نقدا فروخته می شد و کلیه هزینه های قانونی 
اعم از انتقال سند به عهده برنده مزایده است، ضمنا چنانچه روز مزایده تعطیل رسمی اعلام گردد، مزایده روز اداری بعد از 

تعطیلی در همان ساعت و مکان مقرر برگزار خواهد شد.۹۹/۳4۹/م/الف
مريم چمنی- رئيس اداره اجرای اسناد رسمی بندرعباستاریخ انتشار: ۹۹/۷/۵

 با مشاهده کمترین دود یا آتش سوزی حتما آن را خاموش و یا بلافاصله
 به ماموران یگان حفاظت منابع طبیعی با شماره تلفن ویژه 1504 اطلاع دهیم

روابط عمومی اداره کل
منابع طبیعی و آبخیزداری هرمزگان

هم استانی های عزیز ، کشاورزان و مرتعداران گرامی برای جلوگیری از آتش سوزی جنگل ها و مراتع یادمان باشد :

آگهی اخطار اداری  
بدینوسیله به شرکت بازرگانی آمودریا قشم به نشانی: قشم- شهرک صنعتی سایت کوچک)فجر( ابلاغ میشود که برابر 
گزارش وارده شــماره ۹۸/۱2۵۱ مورخ ۱۳۹۸/۰۷/۰۷ کارشناس رسمی دادگستری ششدانگ پلاک ثبتی ۹4۹ فرعی از 
42اصلی ملکی بنام آقای داوود جولانی مدیون پرونده اجرائی کلاسه ۹۳۰۰۰4۹ مبلغ6۷/۰۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال لذا وفق 
ماده ۱۰۱ آئین نامه اجرا چنانچه به مبلغ مذکور معترض هستید اعتراض خود را حداکثر ظرف مدت ۵ روز از تاریخ انتشار 
آگهی این اخطاریه ضمیمه سه فقره فیش بانکی دستمزد کارشناس هیات سه نفره هر کدام به مبلغ42/۵۰۰/۰۰۰ ریال 
واریز به حساب سیبا ۰۱۰۳۱۳4۸۰۰۰۰۱ نزد بانک ملی بنام کانون کارشناسان رسمی دادگستری به این اداره)اسلامشهر( 

واقع در اسلامشهر قائمیه سایت اداری اسلامشهر تحویل و ضمنا به اعتراضی که خارج از موعد و یا فاقد فیش بانکی دستمزد کارشناس هیات 
سه نفره باشد ترتیب اثر نخواهد شد و ارزیابی ملک قطعی و هیچ گونه ادعا و اعتراضی مسموع نیست و چنانچه ملک فوق بیمه می باشد به این 

اداره)اسلامشهر( اعلام نمائید. ۹۹/۱6۹/ م/ الف
تاریخ انتشار:شنبه ۱۳۹۹/۰۷/۰۵

مدير اجرا واحد اجرای اسناد رسمی قشم- محمد آرامش

با تلاش مقام عالی سازمان منطقه آزاد قشم  ؛
سهمیه کالای مسافری تعیین تکلیف شد 

آگهی اخطار اداری  
بدینوســیله به شرکت بازرگانی آمودریا قشم به نشانی: قشم- شهرک صنعتی طولا ابلاغ میشود که 
برابر گزارش وارده شماره  ۹۸/۱2۵۰ مورخ ۱۳۹۸/۰۸/۰۳ کارشناس رسمی دادگستری ۱-پلاک ثبتی 
2۵2۷۹ فرعی از 42اصلی ملکی بنام آقای محمود جولانی مدیون پرونده اجرائی کلاسه ۹2۰۰۱۷۵ 
مبلــغ4/۵۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال 2-پلاک ثبتی 2۵2۷۷ فرعی از 42 اصلی بنام محمود جولانی مدیون 
پرونده اجرائی فوق مبلغ 4/2۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال ۳- پلاک ثبتی ۵2۵۳ فرعی از 4۷ اصلی ملکی بنام 
آقایان جواد و جاوید جولانی)بالمناصفه( مدیون پرونده اجرائی کلاسه فوق مبلغ 4۹/۰۰۰/۰۰۰/۰۰۰ 

ریال 4- پلاک ثبتی 4۷۰۹ فرعی از 4۷ اصلی ملکی بنام آقای مصطفی جولانی مدیون پرونده کلاسه فوق مبلغ 2۸/۰۰۰/۰۰۰/۰۰۰ 
ریال ۵- پلاک ثبتی 2۵2۷۸ فرعی از 42 اصلی ملکی بنام آقای محمود جولانی مدیون پرونده کلاسه فوق مبلغ ۸/6۰۰/۰۰۰/۰۰۰ 
ریال ارزیابی گردیده لذا وفق ماده ۱۰۱ آئین نامه اجرا چنانچه به مبلغ مذکور معترض هستید اعتراض خود را حداکثر ظرف 
مدت ۵ روز از تاریخ انتشــار آگهی این اخطاریه ضمیمه ســه فقره فیش بانکی دستمزد کارشناس هیات سه نفره هر کدام به 
مبلغ 6۸/۵۰۰/۰۰۰ ریال واریز بحساب سیبا ۰۱۰۳۱۳4۸۰۰۰۰۱ نزد بانک ملی بنام کانون کارشناسان رسمی دادگستری به این 
اداره)اسلامشهر( واقع در اسلامشهر قائمیه سایت اداری اسلامشهر تحویل و ضمنا به اعتراضی که خارج از موعد و یا فاقد فیش 
بانکی دستمزد کارشناس هیات سه نفره باشد ترتیب اثر داده نخواهد شد و ارزیابی ملک قطعی و هیچ گونه ادعا و اعتراضی 

مسموع نیست و چنانچه ملک فوق بیمه می باشد به این اداره)اسلامشهر( اعلام نمائید.۹۹/۱۷۰/م /الف
                                مدير اجرا واحد اجرای اسناد رسمی قشم- محمد آرامشتاریخ انتشار:شنبه  ۱۳۹۹/۰۷/۰۵

قوه قضائیه 
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قوه قضائیه 
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مفقودی نوبت دوم
سند مالکیت خودرو سواری تویوتا یاریس پلاک 
۵6۷۵1 قشم شخصی مالکیت لبنان صالحی 

شماره شاسی خودرو 1۰143۰8 شماره موتور 
4۰۵86۷6 مدل 2۰۰6 رنگ سفید مفقود و از 

درجه اعتبار ساقط می باشد.

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

 فاطمه هوشنگی/ دریا
  fatemeh.hooshangi747 @ gmail.com

سعیده دبیری نژاد سرویس شهرستان // معاون 
هماهنگی امور اقتصادی استانداری هرمزگان 
گفت: ظرفیت های معدنی شهرستان بشاگرد با 
هدف ایجاد فرصت های جدید شغلی در این 

شهرستان شکوفا شود.
 به گزارش خبرنگار دریا ، دکتر ایرج حیدری 
در نشست با گروه ســرمایه گذاری جهادی 
شــهید حججی فعال در شهرستان بشاگرد با 
اشــاره به اهمیت توسعه بشاگرد، عنوان کرد: 
توســعه همه جانبه شهرستان بشاگرد یکی از 
مهمترین رویکرد های دکتر همتی اســتاندار 
هرمزگان است و تمامی ظرفیت ها برای تحقق 

این مهم بسیج شده است.
 وی در همین رابطه گفت: اقدامات گسترده ای 
برای بهبود راه های دسترســی به روستاهای 
شهرستان بشاگرد با پیگیری و مدیریت دکتر 
همتی استاندار هرمزگان در حال انجام است 
که تحقق کامل این اقدامات ماندگار، زمینه ساز 

رشد و توسعه این شهرستان خواهد شد.

 معاون هماهنگی امور اقتصادی اســتانداری 
هرمزگان خاطرنشان کرد: خدمات گسترده ای 
از ابتدای انقلاب اسلامی تا کنون توسط نظام 
جمهوری اســلامی ایران در بشاگرد صورت 
پذیرفته اســت که نیازمند استمرار و تقویت 
است. حیدری افزود: بشــاگرد ظرفیت های 
بکری در حــوزه معادن دارد و شــکوفایی 
ظرفیت های معدنی این شهرستان زمینه ساز 
ایجــاد تحول در حوزه اشــتغال و تولید این 
شهرستان خواهد شد. وی با اشاره به اهمیت 
توسعه صنایع روســتایی در بشاگرد، تصریح 
کرد: توسعه صنایع روســتایی در شهرستان 
بشــاگرد از دیگر پتانســیل هایی است که 
می تواند فرصت های شغلی مناسبی را در این 

شهرستان ایجاد کند.
 معاون هماهنگی امور اقتصادی اســتانداری 
هرمــزگان اظهــار داشــت: از فعالیت های 
ســرمایه گذاری و اقتصادی در شهرســتان 
بشــاگرد با اعطاء تسهیلات مناسب حمایت 

خواهد شد. حیدری با تاکید بر تربیت نیروی 
انسانی ماهر در بشاگرد، افزود: تربیت نیروی 
انسانی ماهر و توانمند در بخش های مختلف 
اقتصادی شهرستان بشاگرد از اهمیت بسزایی 
برخوردار اســت. وی در همین رابطه گفت: 
توانمند ســازی زنان روســتایی بشاگرد با 
تقویت صندوق خرد اشــتغال زنان روستایی 
می تواند به گسترش فعالیت های تولیدی در 
این شهرســتان کمک کند. معاون هماهنگی 
امور اقتصادی استانداری هرمزگان با اشاره به 
ظرفیت های کشاورزی بشاگرد، تصریح کرد: 
بشاگرد در حوزه کشاورزی به ویژه تولید سیر 
و زعفران ظرفیت های خوبی دارد که نیازمند 
تقویت است و ایجاد صنایع جانبی می تواند 

کشاورزی بشاگرد را متحول کند.
وی گفــت: از فعالیت های با برنامه، هدفمند 
و ســازماندهی شــده گروه های جهادی در 
شهرستان بشاگرد به طور کامل حمایت خواهد 

شد.

معاون استاندار هرمزگان خبر داد 

حمایت از اجرای طرح های سرمایه گذاری و اقتصادی در بشاگرد 

سرویس شهرســتان // پایگاه نیروی دریایی 
شهید ســید مجید راهبر شهرستان سیریک 
واقع در شــرق هرمزگان و در حاشیه سواحل 
با حضور سردارسرلشکر  تنگه هرمز  و  مکران 

حسین سلامی فرمانده کل سپاه افتتاح شد. 
  پایگاه نیروی دریایی شــهید سید مجید راهبر 
شهرستان سیریک واقع در شرق هرمزگان و در 

حاشیه ســواحل مکران و تنگه هرمز در سومین 
روز هفته دفاع مقدس با حضور سردار سرلشکر 
حسین سلامی فرمانده ســپاه پاسداران انقلاب 
اسلامی، سردار علیرضا تنگسیری فرمانده نیروی 
دریایی ســپاه و جمعــی از فرماندهان نظامی و 
انتظامی افتتاح شد.عملیات اجرایی و احداث این 
پایگاه دریایی در سال ۱۳۹۳ در رزمایش پیامبر 

اعظم)ص( با حضور سردار جعفری فرمانده وقت 
سپاه پاســداران گلنگ زنی شد و پس از ۶ سال 
انجام عملیات جهادی و مهندسی توسط معاونت 
مهندسی و پدافند غیر عامل ندسا تکمیل و مورد 
افتتاح و بهره برداری قرار گرفت.این پایگاه نیروی 
دریایی ســپاه در زمینی به مساحت ۳۱ هکتار 
شامل موج شــکن ۲۰ هکتاری، پســکرانه ها، 

ســاختمان ها و ســوله های مجاوراست.سردار 
سرلشکر حسین سلامی فرمانده سپاه پاسداران 
انقلاب اسلامی در حاشیه این مراسم اظهار داشت: 
این پایــگاه دریایی در منطقه سوق الجیشــی و 
راهبردی ترین نقطه کشور، هم در بعد دفاعی و هم 
در بعد تهاجم در منطقه راهبردی خلیج فارس و 
تنگه هرمز با ناوگروه های رزمی است.وی افزود: 

با افتتــاح و رونمایی از این پایگاه عملیات های 
رزمی، شناســایی و دفاعی و تهاجمی کشور در 
منطقه خلیج فارس در مسیر رشد و توسعه بیشتر 

قدرت دفاعی و تهاجمی قرار گرفت.
به گــزارش فارس، در پایان این آئین از خانواده 
شهید سید مجید راهبر از سوی فرمانده کل سپاه 

تجلیل به عمل آمد.

با حضور سرلشكر 
سلامی ؛

پایگاه شهید راهبر 
سیریک افتتاح شد 
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فروردین :
امروز اگر به همراه دیگران کار کنید خوشحال تر 
خواهید بود، زیرا امروز دوستان تان پذیرای ایده 
های شما هســتند. اکنو ماه نو در هفتمین خانه 
در طالع شما یعنی خانه ی تعاون و همکاری است، از این رو 
امروز آدم های خلاق به زندگی شــما وارد خواهند شد. البته 
هم چنان احســاس می کنید که باید مستقل باشید، اما ممکن 
است میانه ی راه این نیاز خود را فراموش کنید. به شما توصیه 

می شود که راه سازش با دیگران را یاد بگیرید.
 اردیبهشت :

امروز ممکن اســت از انجام ســاده ترین کارها 
هم لذت ببرید، اما ذهن تان به وســیله ی افکار 
دیگر مشــغول خواهد بود. دل تان می خواهد که 
ماجراجویی های عاشقانه یا حتی معنوی داشته 
باشــید. یادتان باشد که باید در محل کار به فعالیتهای خلاقانه 
بپردازید. ســعی کنید هر کاری که انجام می دهید با جان ودل 
باشــد. پاداش این کار از چیزی که فکرش را می کنید بیشتر 

است. 
  خرداد :

امروز از حس ششم بسیار قوی برخوردار هستید 
و می توانید به اطلاعاتی دسترسی داشته باشید که 
پیش از این نمی توانستید. شاید دل تان بخواهد 
که به منابع عقلی رجوع کنید، اما بدانید که اگر به 
هر ترتیبی انتخاب های تان را محدود کنید به ضررتان اســت. 
اگر دیدگاه تان امروز متغیر بود اشکالی ندارد، می توانید به این 

فرآیند اطمینان کنید.
 تیر :

چیزهایی را که حواس تان را پرت می کنند کنار 
بگذارید تا بتوانید دوباره با فکری نو روی آینده 
تمرکز کنید، پس لازم است که از خاطرات گذشته 
بیــرون بیایید. دارید خودتــان را برای تغییراتی 
آماده می کنید که تضمین کننده ی پیشرفت شما هستند. برای 
این که افق های تان را گســترش دهید باید جزییات وظایفی 
را که اکنون در دست دارید کنار بگذارید. اگر خودتان را باور 

داشته باشید می توانید هر کاری را ممکن کنید.
  مرداد :

بــرای این که بتوانید بر موانعی که در مســیرتان 
وجود دارد غلبه کنید بایــد محدودیت هایی را 
که برای خودتان وضع کــرده اید کنار بگذارید. 
امروز قرار است که دیگران از شما حمایت کنند 
و اهــداف بلند مدت تان را جدی بگیرند. نباید خودتان را در 
قفسی محدود کنید که جلوی قابلیت های شما را می گیرد. در 
عوض به این فکر کنید که رویاهای شما می توانند در واقعیت 

نمود پیدا کنند.
 شهریور :

اســراری هســتند که باید آن ها را فاش کنید، 
امــا هنوز به دنبال هوشــمندانه ترین راه ممکن 
می گردید تا آن ها را با دیگران در میان بگذارید. 
اکنون زمان آن است که شخصیت خود را تقویت 
کنید. برای این که سطح آگاهی تان بیشتر شود باید به معنویت 
بپردازید و به فرآیندهای احساســی رو بیاورید. یادتان باشد 
که محدودیت ها را کنــار بگذارید تا راحت تر بتوانید حقایق 

را بیان کنید. 
 مهر :

احساسات تان نمایان هستند و این وضع تا چند 
روز آینده ادامه خواهد داشت. باید احساسات تان 
را کنترل کنیــد، اما نه این که فقط حواس تان به 
واکنش های دیگران باشد. احساسات متغیر شما 
نباید روی تعاملات تان تاثیر بگذارد، اگر حواس تان نباشــد 
ممکن است یک آدم ناپایدار به نظر برسید. سعی کنید با وجود 
همه ی این ها منطقی باشید. باید خودتان را به تعادل نزدیک 

تر کنید.
 آبان :

امروز هیچ توجهی بــه جزییات کارهای روزمره 
ی خــود ندارید، زیرا می خواهید از هر چیزی که 
زندگی شما را از پویایی باز می دارد دوری کنید. 
اما شــاید نتوانید به این خواسته ی خود برسید، 
زیرا شــرایط طوری اســت که کنار آمدن با آن سخت است. 
اگــر امور بر وفق مرادتان پیش نرفتند عصبانی نشــوید. فقط 
بایــد حواس تان را جمع کنید تا اهداف تان را فراموش نکنید. 
ایمان تان را از دست ندهید، وقتی باور داشته باشید هر چیزی 

ممکن می شود.
  آذر :

از این که مطابق عرف عمل نکنید می ترسید، اما 
دل تان می خواهد کــه آزادی دلخواه تان را به 
دست آورید. شــاید اگر در برابر قدرت دیگران 
بایســتید به نتیجه ای که می خواهید دست پیدا کنید. ریسک 
کنید تا رویاهای تان را به واقعیت تبدیل کنید. خودتان را آماده 

کنید تا ماجراجویی های جدید از راه برسد.
 دی :

ایده های سنتی شــما درباره ی خانه و خانواده 
در حال تغییر اســت. به طرز شــگفت انگیزی 
خودتان را برای رویارویی با احساســات جدید 
آماده کرده اید و عقایدتان با توجه به اهدافی که دارید در حال 
تغییرند. چیزهایی که تا همین چند سال پیش برای تان مهم بود 
دیگر ارزشــی ندارند. اگر هنوز آماده ی توضیح اولویت های 
جدیدتان نیستید اشکالی ندارد. صبور باشید، این فرآیند طول 

می کشد تا به بار بنشیند.
 بهمن :

امروز ممکن اســت کسی به سراغ تان بیاید و به 
شــما یاد دهد که چگونه روابط تان را مدیریت 
کنید. شاید به این نتیجه برسید که عقاید شما درباره ی اطرافیان 
تان جلوی پیشــرفت های احساسی شــما را می گیرند. باید 
قابلیت های خودتان را بشناسید و موانعی که شما را از آن ها 
دور می کنند کنار بزنید. سعی کنید از کسی که به شما راهنمایی 
می کند درس یاد بگیرید. فکرتان را باز کنید تا بتوانید با قلب 

تان ارتباط صمیمی تری برقرار کنید.
 اسفند : 

اگر صبور باشید و طبق نقشه پیش بروید، تا چند 
ماه آینده پیشرفت کاری خوبی نصیب تان خواهد 
شد. معمولا عادت دارید که برای همراه شدن با جمع یا کمک 
به دیگران از نقشــه ها و برنامه های خودتان بگذرید. اما اگر 
امروز به مســیر خودتان توجه کنید مــی توانید به مرحله ی 

جدیدی از موفقیت وارد شوید.
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0۴:38:۴1 اذان صبح
05:57:25
11:58:21
17:57:39
18:13:29

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب

03:58:13 اذان صبح
05:17:22
11:18:17
17:17:33
17:33:27

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب

0۴:31:22 اذان صبح
05:50:38
11:51:31
17:50:۴۴
18:06:۴1

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب

0۴:12:۴7 اذان صبح
05:32:37
11:33:26
17:32:35
17:۴8:38

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب

0۴:3۴:29 اذان صبح
05:5۴:۴1
11:55:26
17:5۴:31
18:10:38

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب

0۴:22:21 اذان صبح
05:۴3:36
11:۴۴:1۴
17:۴3:11
17:59:30

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب18:22:18 اذان مغرب اذان مغرب

 سرویس اقتصادی // با وجود ظرفیت های موجود در استان 
هرمزگان برای اشتغالزایی متاسفانه برخی از شرکت ها از 
اســتخدام جوانان بومی این استان امتناع می کنند، به 
همین دلیل تعداد زیادی از جوانان تحصیل کرده و توانمند 

این خطه از کشور بیکار هستند. 
اینجا هرمزگان جایی که جوانانش با هزاران مشــقت و 
سختی به امید فردای روشــن و رسیدن به شغل دلخواه 
روزهــا در زیر آفتاب بر روی زمین های گرم مشــغول 
کارهــای مختلف از جمله کارگری بودند تا بتوانند با هر 
مشقتی که هســت هزینه های تحصیل خود را به دست 

آورند.
این جوانان با پشت سر گذاشــتن دوران سخت کودکی 
و حتــی زندگــی در کپر برای به ثمره نشــاندن رویای 
کودکیشان به دانشگاه رفتند تا شاید یک پله دیگر برای 
رسیدن به اهداف زندگی و شغل دلخواه نزدیک تر شوند.

اما متاسفانه امروز در این استان مهاجرپذیر کشور دیگر 
جایی برای جوانــان بومی نمانده و این جوانان با وجود 
داشتن تحصیلات بالا و توانمندی در حیطه های مختلف، 
بیکار هستند.برخی از این جوانان تحصیلکرده که رویای 
دیرینه خود را دست نیافتنی دیدند، با سرمایه ای اندک به 
شــغل های مختلف و البته کاذب روی آوردند و عده ای 
در بازارهای شــهر اقدام به دستفروشی کردند تا بتوانند 

معیشت خانواده خود را تامین کنند.
تعــدادی از آنها نیز بعد از مراجعــه به ادارات مختلف با 
ناامیدی از عدم اســتخدام، در گوشه ای از منزل نشسته 
و زندگی را برای خود بدون معنی دانسته چرا که جلوی 
دیدگان او جوان غیر بومی با داشــتن شــرایط مشــابه 
استخدام شــده است.بیکاری در حال حاضر برای برخی 

از جوانانی که امید خود را برای پیدا کردن کار مناسب از 
دست دادن و هر لحظه سرکوفت ها و تحقیرهای اطرافیان 
را تحمل می کنند یعنی افسردگی، اعتیاد و عدم تمایل به 
تشکیل خانواده که این موضوعات خود به تنهایی به فرد 
و جامعه آسیب می رساند.یک جوان هرمزگانی در گفت و 
گو با خبرنگار تسنیم، اظهار کرد: ساعت ها در برنامه های 
مختلف، روزنامه ما به دنبال کار مناسب بودم، اما بی فایده 
بوده و اکنون در سن ۳۰ سالگی با تحصیلات فوق لیسانس 
بیکار هستم.این شهروند بندرعباسی، ادامه داد: متاسفانه 
در این استان با وجود اینکه تعداد زیادی جوان توانمند و 
تحصیلکرده جویای کار هستند برخی از شرکت ها اقدام 
به جذب از خارج اســتان می کنند. وی با اشاره به اینکه 
جوانان ســرمایه های این استان هستند، خاطرنشان کرد: 
زندگی در شــرایط اقتصادی فعلی به حدی سخت است 
که یک فرد بیکار قطعا تمایلی به تشکیل خانواده نخواهد 
داشت چرا که توان تامین هزینه های یک زندگی را ندارد.

احمد مرادی، نماینده مردم هرمزگان در مجلس شورای 
اسلامی شــهریورماه ســال جاری اظهار کرد: بیکاری 
جوانان باعث ضعف ماست چرا که هرمزگان متفاوت از 
استان های دیگر است و از ظرفیت هایی مانند پالایشگاه 
و فولاد می توان برای اشتغال زایی و بکارگیری نیروهای 

بومی استفاده کرد.
 نماینده مردم هرمزگان در مجلس شــورای اســلامی با 
اشاره به اینکه باید توانایی استفاده ازهمه فرصت ها برای 
اشــتغال جوانان بومی هرمزگان داشته باشیم خاطرنشان 
کرد: وظیفه نمایندگان حاضر در مجلس خدمتگزاری و 
پیگیری مشکلاتی اســت که مردم استان با آنها دست و 

پنجه نرم می کنند.

رویای بر باد رفته جوانان هرمزگانی؛ 
جوانان بومی در پیچ و تاب استخدام هلاک می شوند 

 

سرویس اقتصادی // بیماری کرونا، شناورهای باری چوبی بندر جاسک 
به مقصد عمان که در زمینه صدور کالا بــه عمان فعال بودند را راکد 

گذاشته است. 
این در حالی است که پیش از آن روزانه  توسط چندین شناورهای چوبی، 
محصولات کشاورزی و صنعتی صادر می شد اما از فروردین ماه سال جاری، 
شناورهای چوبی دیگر مجوز فعالیت در این مسیر دریایی را از دست دادند 

و کار صادرات توسط شناورهای فلزی لندینگ کرافت صورت می پذیرد.
درصورتی که بنادر همجوار، مانند چابهار و بندر سیریک هنوز هم صادرات 
را از طریق شناورهای چوبی انجام می دهند و این خود باعث به وجود آمدن 
مشکلات عدیده و خسارت های سنگین به صاحبان شناورهای چوبی این 
شهرستان شده است به طوری که موجب بیکاری حدود ۷۰۰ نفر از افرادی که 
به صورت مستقیم و غیرمستقیم با این شناورها در ارتباط بوده اند، شده است.

یکی از ملوانان جاسکی ، گفت: قبل از کرونا، صادرات به وسیله شناورهای 
چوبی صورت می گرفت و موجب اشتغال تعداد زیادی از بومیان می شد، اما 
با ظهور این بیماری و ورود شــناورهای فلزی در این کار موجب بیکاری 

ما شده است.
حسین بادبدست با اشاره به اینکه حتی ما نمی توانیم مخارج خانواده خود 
را تأمین کنیم که نیاز به کمک توســط نهادهای حمایتی داریم ، افزود: در 
صورت فعال کردن مجوز صادرات به وسیله شناورهای چوبی وضعیت ما 

تغییر خواهد کرد.
 اما درد دل صاحبان این شناورها هم بسیار دردآور است و یکی از صاحبان 
شــناورهای باری چوبی که نخواست نامش برده شود، گفت: قبل از کرونا 
تعداد ۱۷ شناور فعالیت می کردند ولی باوجود آمدن این بیماری شناورهای 

ما عملًا از فعالیت بازمانده اند و در اسکله جاسک لنگرانداخته اند.

وی ادامه داد: صاحبان ۵ شناور نیز به علت فشار بانک ها برای پرداخت وام 
و بدهکاری مجبور به فروش شــناورهای خود شده اند و حتی در صورت 

تداوم این وضعیت، سایرین نیز مجبور به فروش می شوند. 
وی اظهار کرد: در ســایر بنادر نزدیک به جاســک صادرات بار به عمان 
به وسیله شناورهای چوبی انجام می شود ولی متأسفانه، صاحبان شناورهای 
جاســکی مظلوم واقع شــده اند و از نماینده مجلس و فرماندار شهرستان 

می خواهیم به این مشکل به فوریت رسیدگی کنند.
مدیرعامل تعاونی لنج داران صدف دراین باره می گوید: شناورهای چوبی 
توسط مالکان به خاطر فشار بانک ها و بدهی توسط مالکان فروخته شدند 
و فقط ۱۲ شناور چوبی دیگر در جاسک وجود دارد که مدت ۷ ماه از سال 
جدید می گذرد و به خاطر شیوع ویروس کرونا این شناورها در اسکله اداره 

بندر پارک می باشند.
آرش اسدی افزود: اداره بندر و دریانوردی هزینه پهلوگیری هر شناور چوبی 

را روزی ده میلیون ریال از مالکان دریافت می کند.
وی ، بیماری کرونا بهانه ای شد برای کسانی که شناورهای چوبی را از فعالیت 
حمل ونقل صادرات حذف کنند و شناورهای فلزی لندینگ گرافت در خط 
جاسک به عمان فعال کنند، افزود: شناورهای فلزی متعلق به افراد نورچشمی 
مرکز نشینان است و اقدام به حمل ونقل صادرات تره بار از جاسک به عمان 

انجام می دهند.
اسدی ادامه داد: با تعطیلی و عدم فعالیت شناورهای چوبی به علت کرونا 
عملًا ۷۰۰ نفر از ملوانان و خانواده هایشان و کسانی که در حمل صادرات 
نقش دارند بیکار شــده اند و قبل از شروع بیماری کرونا رونق صادرات در 
جاسک خوب بود و در سال ۹۸ بیش از ۵۴ تن به ارزش ۱۷۴ میلیون دلار 

توسط شناورهای چوبی به کشور عمان صادرشده است.
مدیرعامل تعاونی لنج داران صدف در پایان خاطرنشان کرد: بنده با سفیر 
ایــران در عمان ، نماینده مردم در مجلس ، اســتانداری ، فرماندار و رئیس 
سازمان صنعت و معدن استان مکاتبات کتبی خود را در این خصوص انجام 

داده ام و حاضریم با رعایت پروتکل های بهداشتی صادرات با شناورهای 
چوبی را انجام دهیم.

 فرماندار شهرســتان جاســک گفت: این نوع شناورهای تجاری در خط 
جاســک - عمان از اسفندماه سال گذشته به علت شیوع کرونا، به مقصد 

کشور عمان اجازه ورود داده نشده است.
محمد رادمهر با اشاره به اینکه هم اکنون شماری از این شناورها که متعلق 
به اهالی و ملوانان جاسک است که پس از هفت ماه اجازه ورود به کشور 
عمان راه نیافتند، اضافه کرد: فعالیت آن ها متوقف شــده که با رایزنی ها و 
پیگیری های متعددی که انجام شده انتظار می رود از این وضعیت رهایی یابند.

نماینده عالی دولت در شهرستان جاسک ادامه داد: این شناورها در حوزه 
صادرات غیرنفتی فعال بوده و این صنعت یک اهرم بســیار کمک کننده در 

بحث صادرات ارز آوری، اشتغال زایی و معیشت مردم این منطقه است.
وی افزود: جاسک به عنوان یک بندر چندمنظوره که در ابعاد مختلف تجاری 

و صادراتی بسیار مهم محسوب می شود.
این مقام مسئول تصریح کرد: با توجه به شیوع ویروس کرونا، کشور عمان از 
ورود شناورهای کالاهای غیرنفتی از جاسک به عمان را در فروردین و نیمه 

اردیبهشت ۹۹ ممنوع کرده بود.
فرماندار جاسک گفت: پیگیری های از طریق نماینده امور خارجه در استان 
انجام شــده و با رایزنی هایی که شده است سعی بر این است که بتوان اجازه 

ورود از مبادی قانونی گرفته شود.
وی بیان کرد: تعطیلی هفت ماهه لنج ها و شناورهای چوبی جاسک تبعات 
جبران ناپذیر اجتماعی  و اقتصادی در این شهرستان به دنبال خواهد داشت و 
به علت کرونا خانه نشینی و از بین رفتن منابع درآمدی صیادان، آسیب اشتغال 

از مهم ترین پیامدهای این موضوع در شهرستان جاسک بشمار می روند.
به گزارش ایســنا ؛ رادمهر در پایان یادآور شــد: این در حالی است که با 
رعایــت کامل پروتکل های می توان به خوبی این مهم را مدیریت کرد تا به 

چرخه فعالیت برگردند.

سرویس اقتصادی // تخلیه ۷۰ هزار تن ذرت در مجتمع بندری شهیدرجایی بندرعباس آغاز شده است.
به گزارش خبرنگار دریا ؛ مدیرکل پشتیبانی امور دام هرمزگان گفت: یک کشتی حامل ۷۰ هزار تن ذرت در بندر 

شهیدرجایی بندرعباس پهلو گرفته و در حال تخلیه است.
عبدالرضا تقی زاده افزود: بندر شهیدرجایی بندرعباس یکی از مبادی ورودی نهاده های دامی به کشور است.

وی گفت: تخلیه محموله این کشتی تا هشت روز دیگر به پایان می رسد و سپس به سراسر کشور فرستاده می شود. 
مدیرکل پشــتیبانی امور دام هرمزگان گفت:مسئولان در پشــتیبانی امور دام کشور در تلاش هستند تا نهاده های 
مورد نیاز صنعت دام و طیور را تامین کنند. علی امیری کارشــناس مســئول ترمینال فله خشک اداره کل بنادر و 
دریانوردی هرمزگان نیز گفت: نهاده های دامی جز کالا های اساسی است که خارج از تشریفات و در کمترین زمان 

و به سرعت تخلیه می شود.
از اواخر سال گذشته تا کنون بیش از ۳۰۰ هزار تن نهاده های دامی از جمله ذرت، جو و کنجاله سویا تخلیه و به 

سراسر کشور فرستاده شد. 

تخلیه ۷۰ هزار تن ذرت در بندر شهیدرجایی بندرعباس 

ســرویس اقتصادی // رئیــس کانون عالی 
انجمن های صنفی کارگران با اشاره به ارسال 
نامه به کمیســیون مجلس برای معیشــت 
کارگران گفت: به لطف دولت تدبیر شــرایط 
زندگی کارگران به تلاش بــرای زنده ماندن 

رسیده است. امیدواریم مجلس اقدامی کند. 
ناصر چمنــی، رئیس کانون عالی انجمن های 
صنفی کارگــران ، درباره مشــکلات جامعه 
کارگران گفت: زمانی بود که شــرایط زندگی 

کارگران بســوز و بســاز بود. اما الان شرایط 
معیشتی کارگران مرگ و زندگی است . یعنی 
شرایط بسوز و بساز امتیازی در زندگی کارگران 

بود که به لطف دولت از بین رفت.
 وی با بیان اینکه کارگران برای زنده ماندن تلاش 
می کنند اظهار داشت: برای کمک به معیشت 
کارگران دولت باید به میدان بیاید. دولت یک 
کارفرمای بزرگ است که در جلسات بررسی 
مزد و معیشــت کارگران هیچ گونه سه جانبه 

گرایی دیده نمی شود. بلکه جلسات به صورت 
دوجانبه بین کارگر و دوضلع دیگر کارفرمایی 
برگزار می شود. به همین دلیل همواره دستمزد 

کارگران عقب ماندگی دارد.
 چمنی ادامه داد: شــرایط دستمزد کارگران به 
گونه ای اســت که ابتدای امسال رهبر معظم 
انقلاب هم درباره اصلاح آن دســتور دادند. ما 

پیگیر وضعیت معیشتی کارگران هستیم.
 رئیس کانون عالی انجمن های صنفی کارگران 

از ارســال نامه به کمیسیون اجتماعی مجلس 
درباره معیشت کارگران خبر داد و گفت: نامه 
ای به کمیسیون مجلس  اسال کردیم و خواستار 
رســیدگی به بحث معیشتی کارگران شده ایم. 
امیدواریم هر چه سریعتر جواب نامه ما ارسال 

شود.
 وی دربــاره قبول نکــردن کارفرمایان برای 
افزایش مزد گفت: کارفرمایان مشکلات ندارند 
برای دستمزد کارگران بیشتر بهانه تراشی می 

کنند. با افزایش قیمت ها, میزان سرمایه و دارایی 
کارفرمایان افزایش یافت. این کارگران بودند 
که دارایی نداشتند و پول ودیعه مسکن آنها از 
ارزش افتاد. امــا دارایی های کارفرمایان روز 
به روز افزایش و ثروت مند تر شــدند. زمانی 
بیان کردند اگر دســتمزدرا افزایش دهیم تورم 
افزایش می یابد. میزان دســتمزد کمتر از تورم 
اعلامی افزایش یافت, اما مشاهده می کنیم که 
نرخ تورم افسار گسیخته بالا می رود. بنابراین 

دلیل کارفرمایان بیهوده بود.
 چمنی بیان کرد: سال های قبل کارفرمایان بیان 
می کردند اگر دستمزد بیشتر از نرخ تورم اعلامی 
مراجع رسمی افزایش یابد, باعث بیکاری می 

شــود, این در حالی اســت که چند سال قبل 
دستمزد بیشــتر از نرخ تورم اعلامی افزایش 
یافت , نه تنها بیکاری زیاد نشــد, بلکه تعداد 
بیمه شدگان تأمین اجتماعی رشد یافت. بنابراین 
تجربه ثابت کرده است که بهانه کارفرمایان برای 
بیکاری و افزایش تورم با افزایش دستمزد واهی 

است.
 وی گفت: از مجلس و دولت انتظار داریم که به 
مسئله معیشت کارگران رسیدگی کنند. جمعیت 
بیش از ۱۴ میلیــون نفری کارگران در لبه تیغ 
زندگی می کنند و به فکر این هستند که تلاش 

کنند فقط یک روز زنده بمانند.

نامه انجمن کارگران به مجلس برای افزایش دستمزد؛
شرایط معیشتی کارگران به مرحله مرگ و زندگی رسیده است 

ســرویس اقتصادی // ســتاد گمرک ایران در 
خصوص ابهامات ترخیص 3۰ وانت بار به ازای هر 
لنج هنوز هیچ نوع موضع گیری نداشــته است. 
این درحالی اســت که رئیس کل بانک مرکزی 
نســبت به این نــوع واردات و تبعات ارزی آن 

هشدار داده است. 
اخیــرا  سرپرســت گمــرک نخل تقــی )از زیر 
مجموعه های استان بوشــهر( به تعاونی لنج داران 
اعلام کرده اســت، حداکثر کالای مجاز به گمرک 
نخل تقی به تعداد ۳۰ وانت بار می باشــد. بر این 
اســاس هر لنج دار می تواند محموله ای معادل ۳۰ 
وانت را به عنوان ته لنجی  بدون اعمال تشــریفات 
رایج ترخیص کالاهای رسمی از گمرک خارج کند.

به گزارش تسنیم، این نوع واردات در حالی صورت 
می گیرد که در هیچ کجای قوانین مربوطه اشاره ای 
به رویه مذکور نشده است، بلکه تنها مجوز واردات 

کالای ملوانی صادر شده است.
ماجــرای واردات تــه لنجی در شــرایط تنگنای 
اقتصادی و ارزی کشــور به قدری اهمیت دارد که 
رئیس کل بانک مرکزی کشــور راسا در خصوص 
آن اظهار نظر کرده است. به گفته همتی، به اسم ته 
لنجی، لنجها تا کله پر می شــود، هیچ کس جلوی 
آنها را نمی گیرد؛ ارز یخچالها و ســاید بای ساید 
ها از کجا تامین می شود، بعد می گویند چرا همتی 
نمی تواند ارز را کنترل کند، هیچ کس جلوی واردات 
اینهــا را نمی گیرد، آیا بانک مرکزی باید در مرزها 

جلوی واردات این اقلام را بگیرد ...
به هر حال تا کنون ستاد گمرک ایران در خصوص 
ابهامــات ترخیص ۳۰ وانت بار بــه ازای هر لنج 
هنوز هیچ نوع موضع گیری نداشته است. از سوی 
دیگر تنها سرپرســت گمرک مرزی نخل تقی در 
این خصوص گفته است، ترخیص کالای ملوانی و 
ته لنجی مطابق با مصوبات ابلاغی انجام می شود،  بر 

اساس مصوبه ابلاغی استانداری و کمیسیون مبارزه 
با قاچاق کالا مبنی بر تعدیل، ساماندهی و ترخیص 
کالای ملوانی و ته لنجی و کاهش آن به میزان ۳۰ 
وانت برای هر شــناور و صرفا برای باقیمانده سفر 

اول و سفر دوم ملوانان بوده است.
در این بین ســوالی که پیش می آید این اســت که 
ســتاد گمرک ایران در خصوص این نوع ابلاغیه ها 
چه واکنشی نشان می دهد، آیا گمرک صرفا مجری 
دستورات )مصوبات( نهادهای بالادستی مثل هیئت 
دولت )مجلس شورای اســلامی( یا شورای عالی 
امنیت ملی، شورای عالی هماهنگی سران قوا  و... 

است یا خیر؟
به عبارت ســاده تر دقیقا گمرک ایــران مجاز به 
اجرای مصوبات کدام نهادها اســت و آیا می تواند 
به عنوان مثال طبق مصوبه شورای یک شهر  جواز 

ترخیص برخی اقلام توقیف شده را صادر کند؟
در تایید همیــن رویه و عدم پذیرش نظر نهادهای 
غیر، اخیــرا مدیر کل دفتر جرائم ســازمان یافته 
گمرک ایران در بخشــنامه ای اعلام کرده است،  بر 
اساس نظریه معاون دادستان کل کشور در خصوص 
موتورسیکلت های مکشوفه به ظن قاچاق و فاقد 
اســناد مثبته گمرک،  صدور پروانه جهت هرگونه 
کالا از جمله موتورســیکلت مستلزم ورود کالا از 
مبادی قانونی و مجاز، اخــذ مجوزهای قانونی و 
مقرراتی، انجام تشریفات گمرکی و رعایت مقررات 
صادرات و واردات و ســایر قوانین مرتبط خواهد 
بود و دســتور مراجع محترم قضایی جهت صدور 
پروانه گمرکی بــدون رعایت مقررات مذکور فاقد 

وجاهت و محمل قانونی می باشد. 
به گزارش تسنیم، سوال جدی و فنی که در این بین 
مطرح شده این است که آیا اساسا به نظر مسئولان 
گمرک  نوع تخصیص مطرح شــده به لحاظ نحوه 
شــمارش و پیمایش وانتی )بر مبنای هر لنج، ۳۰ 

وانت( با پارامترهای نظارتی گمرک ایران همخوانی 
دارد؟

از ســوی دیگر آیا در خصوص ابهامات ترخیص 
کالای ته لنجی از یکی از گمرکات مرزی اســتان 
خوزستان  و گزارشــهای نظارتی مهم منتشر شده 
نیازی به توضیحات ســتاد گمرک وجود نداشت؟ 
اصولا فرایند پاســخگویی در مورد ابهاماتی این 
چنینی که می تواند تاثیــر کلانی در حوزه ارز و... 
داشته باشد با چه ســازوکاری انجام می شود؟ آیا 
همه این مــوارد باید در نهایت در کمیســیونهای 
مجلس از وزیــر اقتصاد به عنوان عالی ترین مقام 

مرتبط مطالبه شود؟
همانطور که مشخص اســت، بایستی گمرک ایران 
در خصوص ابلاغیه های بالادستی رویه یکسان و  
مرتبط با قوانین داشته باشد، بر همین مبنا در مورد 
مذکور نیز بایستی با توجه به اهمیت مساله و شرایط 
ارزی کشــور، مقامات ارشد گمرک موضع گیری 

صریح و متناسب با احکام قانونی داشته باشند.
گفتنی است، بر اســاس  آیین نامه اجرایی قانون 
ساماندهی مبادلات مرزی، میزان سهمیه مرزنشینان، 
بازارچه هــای مرزی، ملوانان، خدمــه و کارکنان 
شــناورهای دارای حداکثر پانصد تن ظرفیت هر 
منطقه )استان( توسط کارگروه )اقتصاد، بازرگانی، 
کشور و تعاون( موضوع ماده )۱۲( قانون یاد شده 

تعیین و اعلام می شود.
همچنین بر اســاس تبصره ۲ ماده ۶ کالاهای قابل 
ورود همراه ملوانان و کارکنان شــناورها که برای 
مصرف شــخصی وارد کشــور می شود با تصویب 
هیأت وزیران در مورد ارزاق عمومی از سی درصد 
)۳۰%( تــا صد درصد )۱۰۰%( و در مورد لوازم 
خانگی حد اکثر تا معادل پنجاه درصد )۵۰%( از 

پرداخت حقوق ورودی معاف می باشند.

سکوت ستادِ گمرک درخصوص مجوز ترخیص 
ته لنجی با معیار »شمارش و پیمایش وانتی« 

آگهی  المثنی سند مالکیت   
 نظر به اینکه ببراز باقرزاده همائي فرزند عین اله به استناد استشهادیه محلي بوارده شماره 2/۱۵۹۸۳ مورخ ۱۳۹۹/6/2 در خصوص  پلاک 2۱/446 
فرعي واقع در بخش دو بندرعباس مدعي شده است که سند مالکیت ششدانگ یک قطعه زمین در دفتر ۵۹۹ صفحه  ۱۱6 ذیل ثبت ۱۰66۱6 تحت 
شماره چاپي ۳۹۵۰26 د ۹۱ به نام مالک فوق صادر گردیده که سند مالکیت به علت جابجایي مفقود گردیده و نامبرده تقاضاي صدور سند مالکیت 
المثني نموده است لذا باستناد ماده ۱2۰آئین نامه  اصلاحي و تبصره ذیل آن بدینوسیله اعلام میشود هر کس مدعي انجام معامله نسبت به پلاک مذکور 
و وجود اصل سند مالکیت در نزد خود میباشد بایستي از تاریخ انتشار آگهي ظرف مدت ده روز اعتراض خود را ضمن ارائه سند مالکیت به این اداره 
تسلیم و اخذ نماید بدیهي است پس از انقضاي مهلت قانوني مذکور وعدم وصول اعتراض ویا وصول اعتراض وعدم ارائه سند نسبت به صدور سند 

مالکیت المثني بنام متقاضي اقدام خواهد شد .
۹۹/۳۵۰ م/الف - تاریخ انتشار : ۹۹/۷/۵ 

اسمعيل ربيع نژاد -  رئيس اداره ثبت اسناد و املاک منطقه 2 بندرعباس

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

آگهی حصروراثت  
احتراماً  مفروض مي دارد خواهان سمیه پاسلار فرزند رضا با هویت کامل به این شورا مراجعه نموده واظهار داشتند شادروان مصطفي برزگر فرزند جواد به 

تاریخ ۱۳۹۹/6/۱۰ به رحمت ایزدي پیوسته و وراث وي حین الفوت عبارتند: ۱- سمیه پاسلار فرزند رضا متولد ۱۳6۱/۷/۱ به ش.ش ۳۸4۷ مادر مرحوم.
2- جواد برزگرفرزند شعبان متولد ۱۳6۰/6/4 به ش.ش ۸۱۵ پدر مرحوم.لطفا ضمن درج در روزنامه نتیجه را به این شورا ارسال فرمایید .                                      

شورا ي حل اختلاف شعبه 3 پارسيان -حامد كامران

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

سرویس اقتصادی // بانک مرکزی اعلام کرد: پرداخت وام 
به مشاغل و کسب وکارها و حوزه های حمل و نقل آسیب 
دیده از کرونا تا پایان مهرمــاه و پرداخت وام های ودیعه 

اجاره مسکن تا پایان دی ماه ۹۹، تمدید شد.
این بانک در بخشنامه ای، تمدید مهلت پرداخت وام های 
ودیعه اجاره مسکن، مشاغل و کسب وکارها و حوزه های 
حمل ونقل آسیب دیده از کرونا را به بانک های عامل ابلاغ 
کرد.در این بخشــنامه جز )۶( بند )ب( از مصوبات سی و 

هفتمین جلسه ستاد ملی مدیریت کرونا مورخ ۲۹   شهریور 
ماه ۱۳۹۹ در خصوص تمدید پرداخت تسهیلات کرونایی 

به شرح زیر ابلاغ شده است:
-پرداخت وام به مشاغل و کسب وکارها و حوزه های حمل 
و نقل آسیب دیده از کرونا تا پایان مهر ماه امسال تمدید 
می شــود.-همچنین به موجب مصوبه یاد شده، پرداخت 
وام های ودیعه اجاره مسکن تا پایان دی ماه سال ۱۳۹۹ 

تمدید می شود

بانک مرکزی در بخشنامه ای ابلاغ کرد
پرداخت وام ودیعه مسکن تا پایان دی ۹۹ مهلت دارد

وقتی یک تصمیم، لنج های باری جاسک را زمین گیر کرد
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گروه گزارش// زندگی در محلات حاشــیه 
ای همواره برای ساکنانش  مشکلات فراوان 
اجتماعی، فرهنگــی  و اقتصادی را به همراه 
داشــته و گره گشایی از این مشکلات بدون 
همکاری و مشارکت اهالی این مناطق کاری 
بسیار دشوار و شاید غیر ممکن است که در 
صورت مشارکت و همکاری اهالی این محلات 
بسیاری از این مشکلات فعلی قابل رفع است 
که در آینده نزدیک منافــع خوبی را برای 
ساکنین محلات حاشیه ای به همراه خواهد 

داشت.
محلات حاشــیه ای همیشه از مسائل مشترکی مثل 
امنیت پایین، خانه های فرسوده و در حال تخریب، 
نبود فضای بازی و تفریح سالم برای کودکان، صعب 
العبــور بودن تردد خودروهــا در کوچه ها تنگ و 
باریک، تاریکی کوچه ها و معابر، حضور گروه های 
خلافکار و جولان ارازل و اوباش، نداشتن فضاهای 

فرهنگی و آموزشــی خوب، مشــکلات اقتصادی 
و معیشــتی، بی توجهی مســئولان به این محلات، 
بی بهره ماندن از خدمات مختلف شــهری مثل جمع 
آوری مناســب و به موقع زباله ها، کم بهره ماندن از 
خدمات خودروهای امدادی آتش نشانی ، اورژانش 
و پلیس ۱۱۰ بــه خاطر نوع بافت محلات ، خرید 
و فروش مواد مخدر و مشروبات الکلی، به انحراف 
کشیده شدن فرزندان به خاطر زندگی در محیط های 
فاسد رنج دیده هستند و اهالی این محلات به شدت 
ابراز نارضایتی می کنند و از این وضع به هیچ وجه 

راضی نیستند.
مردم محلات حاشیه سالیان طولانی است که با این 
مشکلات دست و پنجه نرم کرده اند و بعضی دیگر 
به این موضوعات ذکر شده عادت کرده و چون آینده 
روشنی را برای خود و خانواده شان نمی بینند ، برای 
رفع این مشکلات هم کاری انجام نمی دهند و به قول 
معروف دســت روی دست گذاشته اند تا گذر زمان 
خودش همه چیز را درست کند ولی باید دانست که 
گذر زمان به طــور ذاتی هیچ چیز را تغییر نخواهد 
داد مگرآنکه مردم خودشــان آستین ها را بالا بزنند 

و کاری انجام دهند.
 اصــلاح معابر و کوچه هــا امنیت را به 

محلات حاشیه ای هدیه می دهد
دانستن این موضوع که اگر در محله ای امنیت وجود 

داشته باشد بسیاری از مشکلات محلات به خودی 
به خود رفع می شود نیاز به توضیح زیادی ندارد. زیر 
ســایه امنیت، خانواده ها از رفت و آمد فرزندانشان 
آسوده خاطر خواهند بود، اموال و دارایی  اهالی کم تر 
مورد دســت درازی سارقان قرار می گیرد، حضور 
ارازل و اوباش و گــروه های خلافکار در محلات 
کم تر می شود. اما برای رسیدن به امنیت پایدار، باید 
شرایط را برای رسیدن و دستیابی به آن فراهم کرد. 
نوع ساخت و ساز در محلات حاشیه ای به گونه ای 
است که به خاطر کوچه های تنگ و باریک پناهگاه 
خوبی برای سارقان شــده چرا که این افراد بعد از 
اعمال مجرمانه به سرعت در یکی از خانه ها پنهان 
می شود و کسی هم نمی تواند به این سادگی آنها را 
پیدا کند و خودرو های پلیس نیز به سختی می توانند 
در ایــن محلات رفت و آمد کنند به همین دلیل این 
خلافــکاران با خیال راحت به اعمال مجرمانه خود 

ادامه می دهند.
برای دســت یابی به محله ای امن باید طرح هایی 
برای احداث کوچه ها و خیابان های مناســب پیاده 
سازی و اجرا شــود و این امر نیازمند این است که 

بافت فعلی و چیدمان خانه ها ی این محلات اندکی 
بهینــه و کوچه ها کمی تعریض شــوند و با ایجاد 
روشنایی مناســب محله برای دزدان ناامن شود. در 
صورت اصلاح معابر در بافت های فرسوده پلیس و 
نیرو های امنیتی با سرعت و دقت بیشتری می توانند 
برنامه ها و ماموریت های خود را برای جمع آوری 
ارازل و اوباش و افزایش امنیت محلات انجام دهند. 

اگر در محلات حاشیه ای خیابان های جدید احداث 
شوند نیروی انتظامی می تواند برای افزایش امنیت 

پایگاهای کوچک خود را راه اندازی کرده و به این 
شیوه به امنیت بیشتر این مناطق کمک خواهد شد.

 اصــلاح معابــر و کوچه هــا، اوضاع 
اقتصادی را بهتر می کند

محلات حاشیه ای در همه ی شهرها معمولا قدمتی 
دیرینه دارند، محلاتی که ســاکنان اولیه آن به خاطر 
فقر و نداری مجبور شده اند در مکان هایی خارج از 
شهر و در حاشیه آن به زندگی بپردازند. در گذشته 
این زمین ها قیمت چندانی نداشــته اند ولی با گذر 
زمان ، زمین های این محلات به علت گسترش شهر 
ارزش بالایی به دست آورده اند به طوری که در سال 
های گذشــته برخی افراد سودجو از ناآگاهی و بی 
اطلاعی صاحبان قدیمی این محلات، با علم به اینکه 
این خانه های فرسوده در آینده ارزش بسیار بالایی 
پیدا خواهند کرد صاحبان خانه های فرســوده را با 
قیمت های بسیار پایین راضی کرده و از دست آنها 
خارج می نمودند به این امید که چند سال بعد همین 
خانه های قدیمی و به ظاهر بی ارزش را با قیمت های 
بالاتر بفروشند. که با اطلاع رسانی و آگاهی به موقع 
برخی رسانه های استان جلوی این روند گرفته شد. 

در حال حاضر ســازه ها و خانه های  بدون ســند 
برخی محلات حاشیه ای به طور حدودی بین 5 تا ۶ 
میلیون تومان و بسته به این که در کجای محله قرار 
داشته باشند معامله می شوند و هر روز نیز بر قیمت 
و ارزش آنها افزوده می شود این در حالی است که 
بسیاری از اهالی این محلات از ارزش واقعی زمین 
هایشان بی اطلاع هستند. حال اگر صاحبان این خانه 
های فرســوده و قدیمی بتوانند برای زمین هایشان 
از طریق دفاتر تســهیلگری محلات سند تهیه کنند 
ارزش این زمین ها چندین برابر می شــود. ولی این 
پایان ماجرا نیســت و با احداث خیابان ها و معابر 
جدید و اصلاح بافت های فرســوده باز هم قیمیت 
این زمین ها چندین برابر بیشــتر خواهد شد و این 
یعنی سرمایه بسیار ارزشمندی که می تواند زندگی 
خیلی از اهالــی این محلات را متحول کند و زمینه 
های فساد را بخشکاند. اما مهمترین چیزی که باید 
در این خصوص دانست این است که با ایجاد خیابان 
های جدیــد در این محلات مشــکلات اقتصادی 
و کمبود شــغل نیز تا حدود بالایی رفع می شود و 
همکاری با گروه های خلافکار نیز کاهش می یابد 
به طوری که اهالی این محلات می توانند در حاشیه 
خیابان های جدید الاحداث، واحد های تجاری مثل 
میوه فروشی، مرغ فروشی، مشاوراملاک، تعمیرگاه 
خودرو، اغذیه فروشی و هزار و یک نوع کار حلال 

دیگر را راه اندازی کنند و به کســب و کار سالم و 
خوب بپردازند در حالی که ارزش واقعی زمین های 
خود را نیز حفظ کرده اند. نمونه این کار نیز در سایر 
محلات انجام شده است و زمین هایی که قبلا در دل 
محلات حاشــیه ای قرار داشتند و از ارزش بسیار 
بالایی برخوردار بودند با خیابان کشــی و اصلاح 
معابر ارزشی چندین برابری پیدا کرده اند. برای مثال 
می توان به خیابان بلوار مادر و خیابان پشت مسجد 
قدس در محله شــهناز، خیابان جدیدالاحداث در 

محله نخل پیرمرد بندرعباس و ... اشاره کرد.
 اصلاح معابر و کوچه ها باعث پیشرفت 

و سلامت روان فرزندان می شود
انسان بنابر نوع خلقتش موجودی است که مسیر رشد 
و موفقیت را پله ، پله طی می کند و باید دوران های 
مختلفی را بگذرانــد مثل نوزادی، کودکی، نوجوانی 
و ... هــر کدام از ایــن دوره ها ویژگی های خاص 
خود را دارند و در تربیت و رشد انسان تاثیر مستقیم 
می گذارند لذا نیازهای هر دوره باید تامین و برای آنها 
برنامه هایی داشت. برای مثال یک نوزاد شیر خوار 
نمی تواند در ابتدای تولد به جز شــیر چیز دیگری 
بخــورد و به همین خاطر نداشــتن دندان به صلاح 
اوســت و خداوند این ویژگی را در این مقطع سنی 
برایش مشخص کرده اســت. دوران کودکی زمانی 
است که انسان بیشترین نیازش بازی کردن است و 

با همین بازی، زندگــی کردن را یاد می گیرد. حال 
باید پرسید برای تامین این نیاز کودکان در محلات 
حاشیه ای چه میزان فضای ورزشی یا پارک و مکان 
تفریحی ســالم وجود دارد تا کودکان در آنها بازی 
کنند؟ نبود مکان مناســب و امن برای بازی کردن 
یعنی اینکه بچه ها یا باید در خانه بمانند و  از برخی 
جنبه های رشد محروم شــوند و یا اینکه اگر ،زور 
پدر ومادر به آنها نرســد ،روانه کوچه های اعتیاد و 
خطرناک شوند و با افراد ناباب رفت و آمد کنند. اما 
دوره نوجوانی شرایط در این محلات سخت تر هم 
می شــود، انسان وقتی وارد دوره نوجوانی می شود 
میزان ارتبــاط هایش با افراد مختلف چند برابر می 
شود نیاز دارد با سایر هم سن و سالهایش در گفتگو 
باشــد ، با افراد مختلف نشست و برخاست کند ، به 
تجربیات جدید دست پیدا کند تا شخصیت او ساخته 

شــود و به انسان مسئولیت پذیری تبدیل شود. ولی 
دســت یابی به همه این ها شرایطی دارد و شرط آن 

نیز زندگی کردن در محیطی سالم است که بتواند در 
این محیط با افراد سالم گفتگو و نشست و برخاست 
داشته باشــد تا موجب رشد او شود و نکات خوب 
و ارزنــده را از آنها بیامــوزد و برعکس زندگی در 
محیطی که به دور از امنیت، ادب و احترام است انسان 
را به سمت تباهی می کشاند از طرفی هیچ خانواده 
ای حاضر نیست فرزندانش به سمت خلاف و تباهی 
کشیده شــوند. اصلاح معابر و کوچه ها در محلات 
حاشــیه ای می تواند زمینه های ساخت مکان های 
ورزشی امن، فرهنگسرا ها، کتابخانه ها، کارگاه های 
آموزشــی ومهارتی را فراهم کنــد و به این ترتیب 

شرایط برای کاهش فساد فراهم می شود.
 بدون خواست و همکاری مردم، تغییری 

در محلات حاشیه ای بوجود نخواهد آمد
متاسفانه مردم در محلات حاشیه ای نسبت به برخی 
موضوعــات آگاهی های کمی دارند و لازم اســت 
مسئولان مختلف برای تسریع در روند فقرزدایی و 
ارتقاء کیفیت زندگی در محلات حاشیه ای به طور 
مستقیم و از روی صداقت با مردم وارد گفتگو شوند 
و طرح ها و برنامه های خود را برای مردم بیان کنند 
و با جلب اعتماد و افزایش آگاهیِ مردم نســبت به 
امتیازات و شــرایطی که از خیابان کشی و تعریض 
معابر و اصلاح بافت های فرســوده نصیب شان می 
شود مردم را قانع کنند. برای مثال چند سال قبل در 
کوچه بعثت ۴ محله آیت الله غفاری قرار بود خیابان 
کشــی صورت بگیرد و این کوچه را به سوی دیگر 
محله یعنی بلــوار مادر متصل و یک پارک کوچک 
نیز در این محل احداث شود که به دلیل عدم پیگیری 
شــهرداری و همکاری پایین اهالــی این محله کار 
عملیاتی نشد که در صورت اجرایی شدن این طرح 
موجب افزایش ســطح امنیت، وضعیت اقتصادی و 

بهبود کیفیت زندگی در این محله می شد.

سال هاســت ایســتگاه های )بی، آر، تی( 
بندرعباس به انواع دکه های خدماتی تبدیل 

شده است.
سیستم اتوبوسرانی پر ســرعت، نوعی سیستم 
حمل و نقل خیابانی مجهز به فن آوری های نوین 
است، که دقت و ســرعت سیستم حمل و نقل 
ریلی و انعطــاف پذیری حمل و نقل با اتوبوس 
را همزمان دارد و یکی از راهکار های ساماندهی 

ناوگان اتوبوسرانی است.
شــهرداری بندرعباس به دنبــال آن بود که از 
ایــن تکنولوژی عقب نماند و ســال 9۴ کلنگ 
بهره برداری این پروژه عظیم در شهرســتان بر 

زمین زده شد.
اما اکنون بعد از گذشت 5 سال شاهدیم که، )بی 
آر تی( بندرعباس پیشرفت چشمگیری نداشته 

است.
سال هاست که ایستگاه های ساخته شده )بی آر 
تی( بندرعباس به دکه های، روزنامه فروشــی، 
میوه، سبزی، خدمات موبایل، فتوکپی و فروش 

موادغذایی تبدیل شده است.
ایستگاه های جدید ساخته شده وسط بلوار امام 
خمینی هم قابل استفاده نیست و به متروکه تبدیل 

شده است.
معاون حمــل و نقــل و ترافیک شــهرداری 
بندرعبــاس می گویــد: این پــروژه دارای ۱7 
کیلومتر به صورت خط موازی با نوار ساحلی از 

شرق تا غرب شهر کشیده شده است.
عبدالحسین ارجمند ضمن اشاره به طولانی شدن 
طرح می افزاید: به دلیل عدم تخصیص منابع مالی 
و بالا رفتن ارز دولتی خرید اتوبوس ها و مینی 
بوس های مسیر فیدر و دیگر اقلام ترافیکی مورد 

نیاز اجرای پروژه طولانی شده است.
وی می گوید: اکنون با وجود 22 دستگاه اتوبوس 
موجود ظرفیت تقریبی جابجایی مسافر با فاصله 
زمانی ۱5 دقیقه حــدوداً 9 هزارو 9۰۰ نفر در 

روز است.
ارجمند می افزاید: خیابان های بندرعباس ظرفیت 
اجرایی چنین پروژه ای را نــدارد، ولی اجرای 
پروژه باعــث افزایش تعداد و ســرعت حمل 
ونقل عمومی و کاهــش تردد خودرو های تک 
سرنشین می شود و شهر به سوی پیاده محوری 
و استفاده از سایر وسایل حمل ونقل پاک سوق 

داده می شود.
معاون حمل و نقل می گوید: اکنون 22 دستگاه 
اتوبوس خریداری شــده اســت که با مطالعات 
انجام شــده و نیاز سنجی شــهر حداقل به 2۰ 

دستگاه اتوبوس دیگر نیاز است.
وی در خصــوص کاهش بار ترافیک می افزاید: 
همچنین تاکســی های موجود مسیر های فرعی 

منتهی به بلوار امام خمینی را پوشش می دهند.

این پروژه اکنون سؤالات و ابهامات بسیاری را 
از ترافیک بندرعباس، ایستگاه های ساخته شده، 
اتوبوس های خریداری شده، هزینه ها و اعتبارات 

انجام شده در ذهن مردم برجای گذاشته است.
کارشناس ارشــد برنامه ریزی می گوید: بهترین 
پیشــنهاد برای حمل و نقــل بندرعباس انجام 
مطالعات نیاز ســنجی، ظرفیت سنجی، برآورد 
مســیر های حمل ونقل و تعیین نوع مدل وسیله 

نقلیه مسیر ها است.
عبدالله محترم پناه در مورد برنامه بعد از مطالعات 
طرح می افزاید: وقتی طرح مطالعاتی حمل و نقل 
تکمیل شــود می توان بر اساس نیاز مخاطب و 

مسیر نقلیه مبدا و مقصد مشخص می شود.
وی می گوید: طرح تاکسی دریایی برای اداراتی 
مثل بندر شــهید رجایی که در حاشیه دریا قرار 
دارنــد می تواند حجم بار ترافیکی شــهری را 

کاهش دهد.
حال دوئل متخصصان برنامه ریزی شــهری و 
ترافیک در طرح )بی، آر، تی( شــهر بندرعباس 
بر ســر مناسب نبودن مســیر طراحی شده این 
پروژه )بلوار امام خمینی( و جابجایی آن به بلوار 

ساحلی و امام حسین است.
محترم پناه در خصوص چالش های پیش روی 
این طرح می گویــد: در این طرح باید مخاطب 
شناســی دقیقی صورت می گرفت، در حالی که 

مخاطبین آن کمتر از اتوبوس استفاده می کنند.
وی در خصوص سه مســیره بودن )بی آر تی( 
می افزاید: مســیریابی این طرح کارشناســی و 
تخصصی نیســت و با توجه به تک مسیره بودن 

آن باعث ترافیک در سطح شهر می شود.
محترم پناه می گوید: اســتفاده از اتوبوس های 
پرُســرعت در بندرعباس مثل مراکز استان های 
تهران، اصفهان، شــیراز و مشهد فرهنگ سازی 

نشده است.
وی ضمن اشاره به نیاز های این طرح می افزاید: با 
توجه به هزینه های جاری، نبود زیرساخت های 
الکترونیکــی دریافت و پرداخــت کرایه، نبود 
باجه های بلیط فروشی و نداشتن اسپانسر مالی 

این طرح توجیه اقتصادی ندارد.
مهم ترین ســوالی که پیش می آید این است که 
آیا بافت شــهری و خیابان های شهر بندرعباس 
ظرفیت ایجاد )بی، آر تی( را دارد یا نه؟ پاســخ 
این سوال را می توان در نظرات متخصصان برنامه 

ریزی و ترافیک شهری جستجو کرد.

کارشناس برنامه ریزی شهری می گوید: اجرای 
این پروژه در بلوار ساحلی و بلوار امام حسین 
با توجه به عرض بلوار ها و اســتقبال مردم این 

مناطق مناسب تر است.
کامران موســوی ضمن اشــاره به پیشنهادات 
می افزاید: متناســب نیاز سنجی مردم بلوار های 
امام خمینی، مصطفی خمینی، و دیگر بلوار های 
نقلیه،  وســیله های  می توان  بندرعباس  شــهر 

اتوبوس، مینی بوس، تاکسی و ون قرار داد.
وی می گوید: مســیر انتخاب شده برای اجرای 
پروژه )بی، آر، تی( بــه دلیل تجاری بودن، کم 

بودن عرض خیابــان، نبــود پارکینگ و دور 
برگردان های مناسب عملا امکانپذیر نیست.

موسوی ضمن اشاره به قرار گرفتن ایستگاه ها در 
وسط بلوار می افزاید: این امر ارتباط مسافرین را 
با پیاده رو ها قطع کرده اســت که باید پل عابر 
پیاده احداث شــود این هم هزینه های سنگینی 

برای شهرداری دارد.
این متخصص عرصه برنامه ریزی شهری ضمن 
اشاره به شرایط آب و هوای بندرعباس می گوید: 
استفاده از طرح های اجرا شده در مناطق مشابه 
آب و هوای بندرعباس مثل کیش می تواند کمک 

شایانی به این مساله کند.
عمده ترین مزایای سیستم اتوبوسرانی؛ کم شدن 

زمان انتظار در ایستگاه ها
- اطلاع رسانی دقیق به مسافران در ایستگاه و 

اتوبوس به همراه زمان بندی مناسب
- دریافت بلیط قبل از ورود به اتوبوس و حذف 

رابطه مستقیم راننده و مسافر
- تخصیص هوشمندانه به اتوبوس ها

- سهولت استفاده معلولین جسمی – حرکتی
- وجود یک مرکز کنترل واحد که باعث افزایش 

بهره وری مستقیم می شود.
- کاهش آلودگی هوا و کاهش ترافیک.

- درآمدزایی و اشتغال
- طراحی و پیاده سازی سیستم جامع مدیریت 

ناوگان
-سیســتم تخصیص اولویت حرکت به ناوگان 

حمل و نقل عمومی در تقاطعات هوشمند
- کم شدن هزینه سفر شهروندان

قبل از اقدام به اجــرای طرح های عمرانی نیاز 
اســت طرح مطالعاتی اولیه، شناخت چالش ها 
و موانع پیش روی طرح به شــکلی تخصصی و 

دقیق مورد بررسی قرار گیرد.
چالش های پیــش روی طرح )بــی، آر، تی( 

بندرعباس
-عدم مخاطب شناسی

- کم بودن عرض خیابان
- نبود پل عابر پیاده

- قرارگرفتن ایستگاه ها در وسط خیابان
- ایجاد ترافیک شدید به دلیل جدا نبودن لاین 

اتوبوس ها
- فرهنگ ســازی نشدن اســتفاده از وسایل 

عمومی
- نبود زیرســاخت های الکترونیکی دریافت و 

پرداخت کرایه
- نبود باجه های فروش بلیط

- توجیه اقتصادی نداشتن
- تجاری بودن مسیر

- نداشتن اسپانسر مالی
- عدم پارکینگ عمومی در مسیر

- استاندارد نبودن دوربرگردان های مسیر
- آب و هوای گرم و شرجی بندرعباس

- زمانبر بودن بازگشــایی تقاطع های شهر در 

جهت تامین ســطح دستیابی بیشتر خودرو ها به 
معابر موازی

- همکاری نکردن پیمانکار برای شــرکت در 
مناقصه های اجرای ایســتگاه ها، نصب سامانه 
دوربین هــای مســیر، خط کشــی محوری و 

ایستگاه های مسیر به دلیل نوسانات قیمت
- وجود معارضات در پروژه )برق – فضای سبز 

و ...(
- تعطیلی اجباری پروژه در برخی از فصول به 
دلیل ازدحام مسافرین، شــرایط اقلیمی شهر و 

مناسبت های خاص
- محدود بودن منابع مالی شهرداری و پرهزینه 
بــودن راه اندازی پروژه BRT )خرید اتوبوس و 

مینی بوس و...(
با تمام کش و قوس ها بین متخصصین شهرسازی 
و مسئولین شــهرداری این سوال ذهن خیلی از 
مخاطبان را به خو مشــغول کرده است که زمان 

بهره برداری آن چه زمانی است؟
معاون حمــل و نقــل و ترافیک شــهرداری 
بندرعباس می گوید: شــهرداری بندرعباس در 
اتوبوس  خصوص اجرای پــروژه BRT خرید 
ها، ایستگاه ها، تامین علائم ترافیکی، تجهیز و 
نصب نرده ها و جداکننده های مســیر ها را انجام 

داده است.
عبدالحسین ارجمند می افزاید: انجام این پروژه 
متضمن تامین مالی اســت و با توجه به افزایش 
قیمت ها و تغییرات نوسانات ارز مشخص نمودن 

زمان دقیق پروژه مقدور نیست.
نتیجه گیری و ارائه راهکار:

به گزارش خبرگزاری صداوســیما ؛ با توجه به 
موقعیت استراتژیک، تجاری و گردشگری شهر 
بندرعباس نیاز بــه ناوگان )بی، آر، تی( در این 

منطقه ضروری و اساسی است.
برای اجرایی شــدن طرح )بی، آر، تی( شــهر 
بندرعباس راهکار هایی براساس نظر کارشناسان 
و متخصصان برنامه ریزی و ترافیک شهری ارائه 

می شود.
- انتقال مسیر )بی، آر، تی( به بلوار های ساحلی 

و امام حسین )ع(
- فرهنگ سازی استفاده از وسایل عمومی

- مشخص کردن اسپانسر مالی
- ایجاد زیرساخت های الکترونیکی

- ایجاد پارکینگ های عمومی در ابتدا و انتهای 
مسیر

- استفاده از طرح های اجرا شده در مناطق آب 
و هوایی مشابه با بندرعباس

- استفاده از وسایل نقلیه متناسب با مسیر ها و 
مخاطبین

- قــرار گرفتــن مطالعــات طــرح در اخیار 
متخصصان

- شرکت دادن نظرات مردم در اجرای طرح
- طرح مطالعاتی دقیق و کارشناسی شده

- اضافــه کــردن اتوبوس هــای معمولی در 
مسیر های شهری

- استفاده از تاکسی، ون، مینی بوس متناسب با 
نیاز مخاطب در مسیر ها

- توسعه دوچرخه سواری

به نام )بی، آر، تی( به کام دکه ها؟! 

مسئولان با مردم حرف بزنند    

همراهی مردم با مسئولان ، شرط ارتقا ی کیفیت زندگی در محلات حاشیه ای
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اهالــی این محلات مــی توانند در 
حاشیه خیابان های جدید الاحداث، 
واحد های تجاری مثل میوه فروشی، 
مشــاوراملاک،  فروشــی،  مــرغ 
تعمیرگاه خودرو، اغذیه فروشی و 
هزار و یک نــوع کار حلال دیگر را 
راه اندازی کنند و به کســب و کار 

سالم و خوب بپردازند

,,
اصــلاح معابــر و کوچــه هــا در 
محــلات حاشــیه ای مــی تواند 
زمینه های ســاخت مــکان های 
ورزشــی امن، فرهنگســرا ها، 
کتابخانه ها، کارگاه های آموزشی 
ومهارتــی را فراهــم کنــد و به 
این ترتیب شرایط برای کاهش 

فساد فراهم می شود

,,

طرح :فرشاد شمس الدینی

  

گروه خبر // درآســتانه فرارســیدن هفته 
گردشــگری برنامه هــای اداره کل میراث 
فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی هرمزگان 

به مناسبت این هفته اعلام شد.
 به گزارش  خبرنگار دریــا ، رضا برومند مدیر 
کل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی 
هرمزگان با اشــاره به شــعار امســال با عنوان 
"جهانگردی و توســعه روستایی" گفت: »هدف 
از نام گذاری این روز توســعه اقتصادی و فراهم 
آوردن فرصت برای جوامع محلی اســت که بر 
همین اســاس، در هفته گردشگری 2۰ اقامتگاه 
بومگــردی در نقاط مختلف اســتان افتتاح می 

شود.« 
او ادامه داد: »همچنین کلنگ ۱۶ زیر ســاخت 
گردشگری شامل: احداث کمپینگ، برق رسانی 
و راه دسترسی در روستاهای گردشگری استان 

به زمین زده می شود.« 
مدیر کل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع 
دستی هرمزگان افزود: »در ادامه برنامه های این 
هفته، کلنگ احداث برج پرنده نگری در محدوده 
تالاب آذینی به زمین زده می شــود و یک سفره 

خانه سنتی در میناب نیز افتتاح می شود.«

برومند از برگزاری مراســم گرامیداشــت روز 
جهانی گردشــگری به صورت آنلاین خبر داد و 
گفت: »امضاء تفاهم نامــه با فرماندهی مرزبانی 
اســتان و شهرداری ســیریک، برگزاری نشست 
خبری، رونمایی از کالسکه گردشگری، برگزاری 
 افتتاحیه دوره آموزشــی بلد محلــی، برگزاری

 کارگاه آموزشــی آنلاین با موضــوع بازاریابی 
با عنوان  گردشگری، برگزاری ســمینار آنلاین 

تجربی،  گردشــگری  کشــاورزی،  گردشگری 
برگــزاری تور جزیــره گردی، برگــزاری لایو 
اینســتاگرامی با موضوع مدیریــت بحران ویژه 
فعالیــن گردشــگری و برگــزاری نمایشــگاه 
 مجازی گردشــگری از دیگــر برنامه های هفته 

گردشگری می باشد. 
برومند تصریح کرد: »برنامه های هفته گردشگری 
با رعایت پروتکل های بهداشتی برگزار می شود.«

اعلام  برنامه های هفته گردشگری هرمزگان


